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"Здравият разум победи, сега ос-
тава да се видят детайлите", възк-
ликна бившият вече министър на
икономиката Трайчо Трайков, след
като узна зашеметяващата новина
за решението на правителството
България да спре изграждането на
АЕЦ "Белене". Неговият възторг бе
споделен бурно от "сини" и "зелени"
адепти на мътния русофобски поток
в българската политика.

Всички те начело с неуравнове-
сеното герберско правителство и
мощната подкрепа на най-мощната
държава в света пуснаха гъста мъг-
ла от политически псевдодоводи
срещу изграждането на централа-
та. Именно крайното политизиране
на проблема, без капка обективни
аргументи за лишаването на стра-
ната от централата и произтичащия

Ñïèðàìå ÀÅÖ "Áåëåíå".
Íåçäðàâèÿò ðàçóì ïîáåäè
Няколко въпроса към правителството,
на които то явно не желае да отговори

от това комплекс от икономически
последици, буди съмнения в здра-
вия разум на правителството. Мно-
го празни приказки за това колко
ще спечели България и невнятно
мрънкане за конкретните цифри на
загубите.

Като пръв атомен експерт преми-
ерът заяви, че ще доплатим 140 млн.
евро на руснаците, за да си вземем
вече построения за "Белене" реак-
тор, и после сами "ще се мъчиме"
да правим с него каквото си иска-
ме. Той за пореден път даде пример
с японската централа "Фукушима" и
ужасът, който всяка АЕЦ представ-
лява. Може би, някой сеизмолог му
е предоставил тайни сведения за
очакван у нас свръхмощен трус, кой-
то ще надигне от Дунав цунами и
ще ни помете. Премиерът, като съ-

щи бащица, е спестил на народа
страшната информация, за да не го
тревожи. Точно така, както ни спес-
ти и резултатите от проучването на
HSBS и доклада на експертите. За-
що ли?

Идеите за използване на реакто-
ра в АЕЦ "Козлодуй", за строеж на
газова централа на площадката в
Белене са толкова неясни и съмни-
телни, колкото и компетентността на
седящите в кабинета Бойков. Наив-
но звучат и надеждите на правител-
ството, че сега "дружески" ще се раз-
берем с руснаците. "Дружбата" на
ГЕРБ обаче намирисва на газ. Се-
тиха се за нея, защото сега ни пред-
стои големият пазарлък за сваляне
цената на горивото и целият народ
заедно с цялата икономика се за-
дъхва. След като казахме сбогом на
АЕЦ, нямаме никакъв шанс Москва
да повярва на нашите сълзи.

На стр. 2
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Новодевичий монастырь - одна из
"визиток" Златоглавой -     Стр. 10

По итогам совещания о развитии ту-
ризма на Северном Кавказе прези-
дент Д. Медведев поручил премьеру
В. Путину упростить въезд интурис-
тов в страну

К 10 префектурам Москвы приба-
вятся два новых административных
округа  после присоединения 19  по-
селений и городов Троицка /фото/ и
Щербинок

ФСБ заяви-
ла, что обыс-
ки у главы
Исламского
комитета Гей-
дара Джема-
ля прошли в
связи со ста-
тьей "Роль жеищины в Джихаде", со-
держащей призывы к терроризму

Бывший главный тренер футболь-
ного  "Спартака" /Москва/  Олег Ро-
манцев предложил введение уроков
клубного патриотизма
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От стр. 1
"България се отказва

вече от втори голям
проект с Русия и на
всичко отгоре разчита
да получи отстъпка за
цената на руския газ.
Но и дори да нямаше
скандал около "Белене"
подаръци на България
никой не е обещавал",
пише в. "КоммерсантЪ".

Бойко Борисов оправ-
да оттеглянето от про-
екта и с факта, че не се
е намерил западен ин-
веститор. Руското изда-
ние обаче напомня, че
"Росатом" миналата го-
дина е предложил два
европейски инвеститора
- финландската компа-
ния Fortum и френската
Altran, но София не ги е

Ñïèðàìå ÀÅÖ "Áåëåíå". Íåçäðàâèÿò ðàçóì ïîáåäè
харесала. Защото под
американски натиск ве-
че е била решила да
сложи кръст на "Беле-
не". Трябваше ли обаче
три години да лъже и
маже. Сега Бойко пра-
ща аджамията Делян
Добрев в Москва да до-
размазва картината.
"Ще предложим на "Газ-
пром" да построи газо-
ва ТЕЦ, която да рабо-
ти с евтин газ", вече ка-
за момчето, преди да
хване самолета. Дано
поне си дава сметка, че
го пращат да опере пеш-
кира.

Все пак, за да се изяс-
ни картината поне мал-

ко, не би било зле пър-
венците в правителство-
то да отговорят на ня-
колко въпроса:
� Защо човек, пък бил

той бат'Бойко, с рейтинг
38%, взема решение
против волята на 73%
българи, подкрепящи из-
граждането на АЕЦ "Бе-
лене"?
� Защо премиерът не

направи референдум за
"Белене"? Забрави ли, че
за последен път такова
обещание-закана отпра-
ви миналата седмица?
� Защо "зелените", ко-

ито скочиха от радост
от закриването на про-
екта, не се интересуват

от факта, че Румъния
пусна в експлоатация
втори реактор на АЕЦ
"Черна вода-2", а Турция
ще строи две нови цен-
трали? Или ако там ста-
не авария, мистър Уор-
лик ни е обещал да ду-
ха срещу радиоактивния
облак?
� Защо тези две съ-

седки си вдигат центра-
лите, а за нас АЕЦ да е
излишна, тъй като няма-
ло нужда на Балканите
от нови мощности?
� Много по-богати от

България ли са, или са
по-глупави, трите при-
балтийски страни, кои-
то сега започват съв-

местен строеж на Виса-
гинската АЕЦ в Литва
под егидата на ЕС?
� Може ли някой от

неговите умници да
обясни простичко на на-
рода какво ще остане от
територията на Бълга-
рия - и без това повече
от половината с плани-
ни и чукари, ако я осе-
ем с вятърни въртележ-
ки и слънчеви батерии,
а не дай боже я надуп-
чим в търсене на шис-
тов газ. Къде ще сеем,
бате?

И накрая един проце-
дурен въпрос:
� Какъв му е на пре-

миера лицето Иво Ин-

джев, известно с аген-
турното си минало и ом-
разата си към Русия, та
след заседанието на ка-
бинета, преди да е оти-
шъл при президента,
първо на него лично се
обажда по телефона и
му диктува решението
на правителството?

Чакаме отговорите!
/"Русия днес"/

А
мериканският кон
гресмен демократ
Грегъри Микс оп-

роверга думите на бив-
шия губернатор от ща-
та Масачузетс Мит Ром-
ни, че Русия е главният

Êîíãðåñìåíúò Ãðåãúðè Ìèêñ:
"Ðîìíè ãðåøè çà Ðóñèÿ"

геополитически враг на
Америка (виж стр. 5) в
статия, публикавана в
Politico.

Микс, който е член на
Комитета по външните
работи на Камарата на

представителите, под-
черта, че студената вой-
на вече е завършила.
Според него САЩ и Ру-
сия си сътрудничат ус-
пешно във важни облас-
ти - борят се с междуна-
родния тероризъм, с
разпространението на
оръжията за масово уни-
щожаване и търговията
с хора. Конгресменът
споменава също така, че
Русия е разрешила тран-
спортирането на товари
за Афганистан и обрат-
но през своя територия.

"Ние не изпитваме
страх пред руснаците -
пише конгресменът. -
Ние работим все пове-

че с тях, за да се защи-
тим от истинските опас-
ности."

Наред с това Микс
подчертава, че по реди-
ца въпроси между САЩ
и Русия наистина има
разногласия.

Сега Мит Ромни е фа-
ворит в борбата за из-
дигане за кандидат за
президент от републи-
канците. Експертите
обясняват сегашните му
изявления със стреме-
жа да си осигури подк-
репата на консерватив-
но настроените избира-
тели от Републиканска-
та партия.

/"Русия днес"/

Íàáîðíèöèòå ñàìè ùå
âçåìàò ïîâèêâàòåëíèòå ñè

Министерството на отбраната планира през
пролетта на тази година да призове в армията
155 570 младежи, съобщи в четвъртък агенция
"Интерфакс". Заместник-началникът на Генерал-
ния щаб генерал-полковник Василий Смирнов ка-
за пред журналисти: "Предполагам, че задачата
ще бъде изпълнена. Няма никакви основания да
се смята обратното." Според генерала ще бъде
отделено особено внимание и на приемането на
професионални войници. Главното условие при
тях е кандидатите да са преминали срочна во-
енна служба.

През есента на миналата година в армията
бяха призовани 135 850 младежи. Тази кампания
беше рекордно малочислена (за сравнение - през
пролетта на миналата година в армията постъ-
пиха 218 720 донаборници). По време на пролет-
ната кампания са се отклонили от служба 7400
души.

Във вторник в Държавната дума беше внесен
законопроект за поправки в закона "За воинс-
ките задължения и военната служба", според кой-
то донаборниците ще бъдат задължени да се явя-
ват самостоятелно във военните окръжия, за да
получат повиквателните си. Един от разработи-
лите проекта - председателят на Комитета по
отбрана и сигурност на Съвета на федерацията
Виктор Озеров поясни: "Всеки гражданин отива
сам за паспорта си, щом навърши 14 години.
Затова и предлагаме самостоятелно да се явя-
ват и за повиквателните." В проектодокумента
се предлага да бъде въведена наказателна отго-
ворност за неявяване.

Очаква се поправките да бъдат приети преди
есенната наборна кампания през тази година.

/"Русия днес"/

Åâðîïàðëàìåíòúò èñêà äà ëèøè
Áåëàðóñ îò Ñâåòîâíîòî ïî õîêåé

Европейският парламент прие резолюция, в която при-
зовава Международната федерация по хокей да лиши Бе-
ларус от правото да проведе Световното първенство през
2014 г. "Интерфакс" съобщава, че решението е взето за-
ради наличието в Беларус на политически затворници и
многобройни факти за нарушаване правата на човека.

Както вече съобщихме, през миналата седмица Съветът
на ЕС прие решение за поредно разширяване на санкци-
ите по отношение на Беларус. Коментирайки тази перс-
пектива, президентът на Беларус Александър Лукашенко
заяви, че подобно решение на ЕС би нанесло сериозен
удар по имиджа на Международната хокейна федерация.
"Телеграф.by" цитира държавния глава: "Това е чисто по-
литизиран процес, той няма нищо общо със спорта." Спо-
ред президента Беларус е заслужила това Световно пър-
венство, тя го е изстрадала. В четвъртък също така се
появи информация, че беларуските власти са обещали да
престанат да преследват опозицията преди Световното пър-
венство по хокей. Това е заявил пред финландското изда-
ние Yle заместник-председателят на Международната хо-
кейна централа Калерво Кумола. Той е подчертал също
така, че правото на провеждане на първенството е пре-
доставено "не на диктатора Лукашенко, а на прекрасния
национален хокеен отбор на Беларус".   /"Русия днес"/

По време на въведен режим
на контратерористична опе-
рация на територията на
част от град Налчик /Ка-
бардино-Балкария/ при спе-
циална операция бе унищо-
жен главатарят на бандит-
ско формирование Алим
Занкишиев. Барикадирали-
ят се в дома си бандит не
пожелала да се предаде,
въпреки водените с него
преговори и в отговор отк-
рил стрелба и се опитал да
задейства взривно устройс-
тво. Занкишиев е бил из-
дирван за организиране на
взривове и нападения вър-
ху сътрудници на правоох-
ранителните органи, както
и за убийството на девети-
ма горски и ловци в Кабар-
дино-Балкария през 2007 г.

Грузинският депутат
Гия Тортладзе, който е
и шеф на антикризисния
съвет, заяви, че страна-
та му може да бъде на-
речена родина на меда.
Своите съображения по
този повод той е изло-
жил през министъра на
селското стопанство За-
за Горозия.

Тортладзе съобщи, че
в един от регионите на
Грузия е намерена ке-

Äåïóòàò ïðåäëîæè Ãðóçèÿ äà ñòàíå ðîäèíàòà íà ìåäà
рамична посуда с мед
отпреди около 3700 го-
дини. Депутатът не уточ-
ни как този продукт се
е съхранил толкова дъл-
го време. Според него
медът е намерен в раз-
грабена гробница на те-
риторията на Боржом-
ски район. Освен спо-
менатите керамични съ-
дове в гробницата са
намерени и човешки зъ-
би. Депутатът смята, че

това е най-древният от
откритите в света об-
разци на мед.

Не е ясно на какво ос-
нование се предлага
Грузия да бъде обявена
за родина на меда. Уче-
ните смятат, че хора,
живеещи в различни
региони, са използвали
този продукт още в ка-
менната епоха. Що се
отнася до развъждане-
то на пчели, то се е

практикувало в Древния
Египет и в Древна Гър-
ция. За използването
на меда за лечебни це-
ли се говори в редица
древни текстове, стиг-
нали до наши дни, като
например в египетския
"Папирус на Еберс", на-
писан преди около 3,5
хил. години и впослед-
ствие преведен от уче-
ния Георг Еберс.

/"Русия днес"/
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3. СТРАНАТА

След парламентарните
и президентските избо-
ри, в Русия връщат и
преките избори за губер-
натори. В момента нови-
ят закон се обсъжда, а
до приемането му дейс-
тва старата система. По
времето на президентс-
твото на Путин ръково-
дителите на субектите се
назначаваха от държав-
ния глава. Дмитрий Мед-
ведев модифицира тази
норма, но вотът отново
не бе пряк: партията,
спечелила най-много гла-
сове в местните законо-
дателни органи предла-
га на президента три
кандидатури, от които
той избира една и я
предлага за утвърждава-
не от местните депута-
ти, т.е. имат право на
последна дума.

Разместването в губер-
наторския корпус вече
започна. По собствено
желание подаде остав-
ка главата на Саратовс-
ка област Павел Ипатов,
а колегата му - губерна-
торът на Московска об-
ласт генерал Борис Гро-

Ãåíåðàë Ãðîìîâ ñäàâà Ïîäìîñêîâèåòî
"Единна Русия" предлага в петък три кандидатури за губернатор на Московска област

мов, помоли президента
и партията "Единна Ру-
сия" да не го включват в
списъците за потенциал-
ни кандидати за поста с
мотива, че 12 години е
напълно достатъчно вре-
ме.

През май, когато свър-
шва мандатът му, Громов
ще си тръгне. Той бе из-
бран през януари 2000 г.,
през 2003 г. бе преизб-
ран, а след отмяната на
прекия вот за губерна-
тори, през 2007 г., бе наз-
начен на поста от пре-
зидента Путин.

По времето на Громов,
напомнят наблюдатели-
те, поземлени скандали

разтърсваха апетитната
област, министърът на
финансите на Подмоско-
вието Алексей Кузнецов
избяга, а в бюджета се
оказа дупка от 1
млрд.долара, за осем го-
дини в Подмосковието
са убити или загинали
при странни обстоятел-
ства 15 местни чиновни-
ци от различен ранг, още
върху 7 е имало покуше-
ния. Шестима от загина-
лите са ръководители на
градове и райони в Под-
московието. Но това не
разклати стола на Борис
Громов. Той успя да за-
пази поста и по време
на кризата около изси-

чането на Химкинската
гора, когато се пръкна
ново опозиционно дви-
жение.

Така или иначе генера-
лът, който изведе съвет-
ските войски от Афганис-
тан, остава в историята
като губернатор, но има
шанс да не остане само
пенсионер. Естествено е
да се завъртят имената
на кандидатите да сед-
нат в креслото му. А те
са интересни: Борис
Гризлов, Игор Левитин,
Виктор Басаргин, Юрий
Трутнев, Михаил Мен,
Александър Бастрикин,
Сергей Шойгу. Според
слуховете на финиша из-

лизат Басаргин и Шойгу.
По информация на РИА

"Новости" от 29 март т. г.
позоваваща се на висо-
копоставени източници
от Думата, Московския
областен парламент и ек-
сперти, най-вероятният
наследник на Борис Гро-
мов е Сергей Шойгу.
"Единна Русия" ще пред-
стави кандидатурите на
президента Медведев и
като най-реални се спря-
гат трите имена: минис-
търът на извънредните
ситуации Сергей Шойгу,
министърът на регионал-
ното развитие Виктор Ба-
саргин и екс спикерът на
Думата Борис Гризлов.

Ако се има предвид то-
ва, че Московска област
е трета по значение от
политическа гледна точ-
ка, както и традицията
на поста губернатор там
да са хора, приближени
на Владимир Путин, два-
та варианта са Шойгу и
Гризлов, смята Михаил
Ремизов, ръководител на
фондацията "Стратегия-
2020", като добавя, че не
без значение е и по-го-
лямата популярност на
Сергей Шойгу. Източник
на агенцията също е за-
явил, че неговото ръко-
водство ще е от полза
за областта и тя ще за-
почне ускорено да се
развива. Потвърждение,
че най-големи са шансо-
вете на Шойгу има и от
анонимен източник от
Думата.

Интригата ще се разп-
лете в 12.00 московско
време на 30 март /пе-
тък/, когато след засе-
дание на президиума на
генералния съвет "Един-
на Русия" ще представи
на президента Медведев
своите кандидатури.

Ìàòâèåíêî âúâåæäà
íîâ ðåä çà ñåíàòîðèòå Броят на желаещите да

напуснат Русия е нама-
лял два пъти в сравне-
ние със септември 2011
г. - от 22 на 11 процента,
съобщава в. "Коммерсан-
тЪ", позовавайки се на
данни от ВЦИОМ.  Няма
промяна в нагласите по
възрастови групи - както
и преди най-изкушените
да заминат за чужбина
са младежите - всеки чет-
върти запитан на възраст
от 18 до 24 години е го-
тов да замине на посто-
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янно жителство в друга
страна. С нарастване на
възрастта пропорционал-
но се изпарява това же-
лание - в групата на рес-
пондентите от 25 до 34
години желаещите са
14%, от 35 до 44 години -
13%, а от 45 до 59 години
- 7%.

ВЦИОМ е диференци-
рал респондентите и по
политическите им прис-
трастия. Допитването е
направено след обявява-
не на резултатите от пре-

зидентските избори, къ-
дето победи Владимир
Путин. Сред неговите
привърженици по-малко
от 6% искат да напуснат
страната. Най-много са
потенциалните емигран-
ти сред избирателите на
Михаил Прохоров - 25%.

През 2011 г., когато бе
оповестено за рокадата
Путин-Медведев, по дан-
ни на ВЦИОМ желаещи-
те да напуснат Русия са
били 22%.

По този повод експер-

тите на "КоммерсантЪ"
не са единодушни в
оценките на данните. Ед-
ни си ги обясняват с об-
щото понижение на про-
тестните настроения
след вота, а други - с то-
ва, че след масовите ак-
ции на опозицията у хо-
рата, включително и мла-
дите, се е появило чувс-
тво за отговорност за
страната и желание не-
що да променят в нея,
независимо от победата
на Путин.

"Защо Смо-
ленск?" - на
този въпрос
п о тър с и х а
отговор при-
състващите
на презента-
цията на
Смоленска
област в До-
ма за приеми
на Минис-
терството на
в ъ н ш н и т е
работи на
РФ ръково-
дители на
дипломати-
чески мисии от Европа, Азия
и Африка, на чуждестранни
представителства и между-
народни организации, биз-
несмени, депутати, сенатори,
журналисти. Тук бе и нови-
ят ръководител на Россот-
рудничество Константин Ко-
сачов, както и държавният
секретар на Съюзната дър-
жава Русия-Беларус Георгий
Рапота. Губернаторът на об-
ластта Сергей Антуфиев и
"Мис Русия" Елизавета Го-
лованова, зедно със зам.-ми-
нистъра на външните рабо-
ти Григорий Карасин посре-
щаха гостите и отговаряха
на въпроса "Защо Смо-
ленск?". Причините за пре-
зентацията точно на тази об-
ласт не са малко и сред тях
са, че Смоленщината е един от най-динамично развиващите се субек-
ти на РФ с доказано минимален инвестиционен риск, удобно географ-
ско положение /областта поддържа връзки с повече от 90 страни/,
развити транспорт, енергетика и машиностроене, наличие на природ-
ни ресурси, богата история и култура. Не е без значение, че именно
Смоленска област е била експерименталната площадка за стартиране-
то на Митническия съюз /Русия, Беларус, Казахстан/

Страницата подготви
Димитрина Забаркина

Âîëãîãðàä÷àíè
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Жителите на Волгоград орга-
низираха публични слушания, ре-
зултатът от които е изявеното же-
лание да бъдат върнати преките
избори за кмет на града. Сега е
ред на Градската дума да разг-
леда този въпрос, като внесе поп-
равки в устава на депутатите.

Прякото избиране на кмет бе
отменено през април 2011 г. Съ-
ответното решение бе прието от
местните народни избраници
след като по инициатива на гу-
бернатора на Волгоградска об-
ласт Анатолий Бровко предиш-
ният градоначалник Роман Гре-
бенников бе изпратен в остав-
ка. Обжалването от негова стра-
на нямаше резултат - съдът ос-
тави в сила детронацията на
кмета. Оттгава депутатите, пове-
чето от които са от "Единна Ру-
сия" не могат да намерят кон-
сенсусна кандидатура за глава
на града и сити-мениджър. През
това време нещата движи вре-
менно заемащият длъжността
Сергей Соколов. През януари
2012 г. бе сменен губернаторът
на Волгоградска област - като
бивш кмет на Астрахан Сергей
Боженов вероятно ще прояви
разбиране към искането на
гражданите да си избират сами
градоначалника.

Председателят на Съвета на Федерацията Ва-
лентина Матвиенко разясни новите правила за
формиране на Горната камара на парламента.
Според разработения законопроект трима кан-
дидати за сенатори ще се балотират на избори-
те заедно с всеки кандидат за губернатор. Спе-
челилият вота глава на региона назначава за
представител на региона в Съвета на федераци-
ята кандидат-сенатора, който е получил най-ви-
сок резултат. Ако се случи неговите пълномощия
да бъдат прекратени, мястото му заема следва-
щият по брой гласове. Що се отнася до предста-
вителите на регионалните законодателни орга-
ни нещата са по-прости - те се избират на засе-
дание от вече преминалите през ситото на вота
депутати.

По думите на Матвиенко невъзможно е да има
пряк вот за сенатори, защото това противоречи
на Конституцията на РФ, където е записано, че
Държавната дума се избира, а Съветът на Фе-
дерацията се формира от представители на из-
пълнителната и законодателната власт.

Досега двама души представляваха всеки реги-
он в Горната камара на парламента - единият се
назначаваше от губернатора, другият - от законо-
дателния орган. Право да стават сенатори имаха
и депутатите от Думата, при условие, че предс-
тавляват този регион, от който са избрани.

Борис
Громов

Сергей
Шойгу



30 март - 5 април 2012

4. ФОТОСЕДМИЦА

846 20 00, 0888 11 69 69, www.aerotourmm.com

Във Воронеж бе открит музей на съветския бит. В експозицията, побрана в
две стаи на стар апартамент са събрани играчки, дрехи, украшения, радиоа-
парати, документи и пр. - само малка част от колекцията на регионалната
обществена организация по опазване на историческото наследство. Понеже
градските власти не изпълнили обещанието си да дадат помещение на орга-
низацията нейният ръководител Владимир Малцев теглил кредит, купил двус-
таен апартамент и направил музея. В него може да се види първият съветски
телевизор КВН, уникален радиокомбайн, направен специално за директора
на радиозавода, в който са съчетани радио, телевизор и грамофон, феерична
рокля от времето на ленд-лиза, украшения и какво ли не - предмети, непозна-
ти на новите поколения

В градския Дворец на културата на Уфа за титла-
та "Мис Пролет-2012" дефилираха 12 красавици
от 11 предприятия и учреждения на столицата на
Башкортостан. Сред претендентките бяха инже-
нер-технолог, проектант на високоволтови линии,
инженер-конструктор, икономисти, кадровици. Ко-
роната обаче грабна началната учителка от детс-
ката школа по изкуствата №3 Ирина Леонова

В архитектурно-строителния център "Дом на Брестска" бе открита изложба
на проекти за концепция как да изглежда Зарядието - територията, на която
до неотдавна се намираше хотел "Русия". По думите на председателя на екс-
пертната група, президент на Съюза на московските архитекти Виктор Логи-
нов изложбата е емблематична, защото досега Москва се е застроявала под
натиска на обстоятелствата и бизнеса и вече е настанал моментът, когато
хората разчистват публичните пространства и ги предоставят на града. 116
концепции са били допуснати до участие в изложението и по думите на глав-
ния архитект на Москва Александър Кузмин всички те ще бъдат представени
в специална брошура. Гражданите също могат да изберат най-добрия проект,
гласувайки на сайта на "Дома на Брестска". Предложенията са разнообразни,
но преобладават парковите проекти

По повод 200-годишнината на Отечествената война 1812 г. в Музикалния театър "Станиславски и Неми-
рович-Данченко" бе поставена нова версия на операта на Прокофиев "Война и мир", чиято премиера се
състоя на 28 март. Заслужава си да се отбележи, че творческият екип на спектакъла не се е поддал на
съвременната мода за осъвременяване на класиката и действието спазва каноните на историята. В
мащабното представление операта има над 150 персонажа, повечето роли са поверени на младото поко-
ление артисти. Дмитрий Улянов се превъплъщава в Кутузов, Дмитрий Зуев е Андрей Болконски, Наполе-
он е в изпълнение на Арсен Согомонян, а Наталия Петрожицка е в ролята на Наташа Ростова

Повече от 400 спортисти от Москва, Санкт Пе-
тербург, Ростов, Тула, Томск и Азов участваха в
съревнованията за Купата на кмета на Ростов по
акробатичен рокендрол. Най-малките състезатели
бяха по на 6 години, но танцьори с опит. Всъщ-
ност всички практикуващи този вид спорт започ-
ват занимания по на 3-4 години

Навръх Международния ден на театъра 95-годиш-
ният режисьор Юрий Любимов представи пър-
вия си спектакъл след напускането на "Таганка".
В театър "Вахтангов", на чиято сцена Любимов
стъпва за първи път още преди войната, той пос-
тави спектакъла "Бесове" по Достоевски

Изложбата "Евразия-2012" бе разделена на 62 ринга
по броя на представените породи кучета плюс един
главен ринг. Домашните любимци трябваше да пре-
минат сложни изпитания без помощта на стопа-
ните си и без да бъдат поощрявани с лакомства.
Не толкова състезанието, колкото ограниченото
пространство създаваше дискомфорт на големите
кучета
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Президентът на САЩ
Барак Обама обеща да
пристигне в Русия след
президентските избори в
своята страна, се казва
в съобщение за медии-
те след срещата му с
руския държавен глава
Дмитрий Медведев в Се-
ул, съобщи РИА "Новос-
ти". Обещанието беше в
отговор на поканата на
Медведев американски-
ят лидер да посети Санкт
Петербург.

Изборите за президент
на САЩ ще се произве-
дат през ноември, а ина-
угурацията на новия дър-
жавен глава ще бъде
през януари следваща-
та година. Въпреки не-
отдавнашното снижава-
не на рейтинга на пред-
ставителя на американ-
ската Демократическа
партия Обама, ако избо-
рите бяха днес, той би
имал високи шансове да
спечели и срещу четири-
мата републиканци, пре-
тендиращи за най-висо-
кия пост в САЩ.

След срещата в Сеул
Медведев подчерта, че
смята последните три го-

Îáàìà îáåùà äà ïîñåòè Ðóñèÿ ñëåä
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дини за най-добри във
взаимоотношенията меж-
ду Русия и САЩ, въпре-
ки различните оценки на
взаимодействието между
двете страни. В същото
време и руската, и аме-
риканската страна заяви-
ха, че остават на предиш-
ните си позиции по въп-
роса за разполагане на
противоракетната отбра-
на, но възможността за
сътрудничество остава.
Диалогът на тази тема е
не само възможен,

но и необходим, каза рус-
кият президент.

Барак Обама и ново-
избраният руски държа-
вен глава Владимир Пу-
тин имат намерение да
се срещнат през май.
Агенция "Франс прес" съ-
общи, че Обама плани-
ра на срещата с Путин
да постави въпроса за
ново съкращаване на яд-
реното оръжие.

Медведев и Обама бя-
ха в Южна Корея за
участие в срещата на ви-

соко равнище за ядре-
ната сигурност, състоя-
ла се в понеделник и
вторник, на която се
срещнаха лидери на над
50 страни.

За последен път Барак
Обама посети Русия
през юли 2009 г. Главен
резултат от визитата му
тогава беше подписване-
то на рамково споразу-
мение между Москва и
Вашингтон за стратеги-
ческите нададателни въ-
оръжения.

Държавният глава
Дмитрий Медведев от-
говори на евентуалния
кандидат за президент
на САЩ Мит Ромни,
който нарече Русия гла-
вен геополитически
враг на САЩ, съобщи
РИА "Новости". Според
руският президент изяв-
лението на Ромни ми-
рише на Холивуд: "Кан-
дидатите за президент
на САЩ трябва да
включват доводите на
разсъдъка, когато пра-
вят такива изказвания."

Медведев подчерта,
че за Русия и САЩ има
шансове и време да се
договорят по въпроса
за Северноатлантичес-
ката европейска проти-
воракетна отбрана. Как-
то той заяви обаче, то-
зи въпрос може да бъ-
де по-лесно решен, ако
всички политически си-
ли са стабилни, незави-
симо от това кой с как-
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во се занимава.
Така руският прези-

дент коментира своя
"таен" разговор с пре-
зидента на САЩ Обама.
На срещата в Сеул за-
ради неизключен мик-
рофон журналистите чу-
ха, че американският
държавен глава обеща
след президентските
избори в САЩ да проя-
ви повече гъвкавост по
въпроса за ПРО.

След това изказване-
то на Обама беше под-
ложено на критика от
страна на републикан-
ците, сред които изпък-
на Ромни. Той подчер-
та, че Русия винаги е
поддържала най-лошите
световни режими и иде-
ята на Обама да проя-
ви гъвкавост в отноше-
нията с нея било доста
тревожно.

Прессекретарят на

Белия дом Джей Карни
нарече изявлението на
Ромни "доста неакурат-
но". "Ние сътрудничим с
Русия по редица важни
въпроси, макар и да
имаме различия в по-
зициите по някои важ-
ни проблеми, в това
число и по ПРО, и по
Сирия", заяви той пред
изданието "Политико".

Разполагането на сис-
темата за противора-
кетна отбрана в Евро-
па е спорен въпрос в
двустранните отноше-
ния между Русия и
САЩ. Вашингтон твър-
ди, че ПРО е необходи-
ма за защита от Иран,
докато Москва смята,
че тя е заплаха за ней-
ната национална сигур-
ност.

Изборите в САЩ ще
бъдат на 6 ноември та-
зи година. Експертите
оценяват шансовете на
Обама да победи 50:50.

Министерството на
външните работи на Гру-
зия не допусна поява-
та на финландска ком-
пания на абхазкия па-
зар, заяви пред агенция
"Новости-Грузия" замес-
тник-министърът Нино
Каландадзе.

Става въпрос за ком-
панията Honka, която,
както се твърди на сай-
та й е световен лидер
по производство на дър-
вени къщи. Преди дни
стана известно, че тази
фирма е сключила дис-
трибуторско споразуме-
ние с властите в Абха-
зия. Според сайта "Аб-
хазия" документът е под-
писан от старшия вицеп-
резидент на Honka Рис-
то Килки и председате-
ля на Търговското пред-
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ставителство на Абхазия
в Русия Олег Барциц.
Церемонията се е със-
тояла в посолството на
републиката в Москва.

Присъствалият на
подписването абхазки
посланик в Русия Игор
Ахба заяви, че Honka
ще бъде една от първи-
те западни компании,
решили да водят бизнес
в републиката.

В същия ден предсе-
дателят на парламен-
тарната комисия по въз-
становяване на терито-
риалната цялост на Гру-
зия Шота Малашхия от-
беляза, че Тбилиси уточ-
нява информацията
около подписването на
споразумението. Освен
това грузинските влас-
ти са поръчали на сво-

ето представителство
във Финландия да про-
учи този въпрос.

От изявлението на за-
местник-министъра на
външните работи  след-

ва, че посланикът във
Финландия е провел
консултации с предста-
вители на Honka. Тя от-
беляза: "Изясни се, че
те не са знаели, че има

ограничения за водене
на бизнес в окупирани-
те региони на Грузия
без съответното разре-
шение на грузинските
власти. Те изразиха съ-

жаление, че не са ин-
формирани своевре-
менно за това."

Според нея не е пот-
върдена информацията,
че делегация на фин-
ландската компания е
имала намерение да по-
сети Абхазия и да отк-
рие свое представител-
ство там.

В Грузия действа за-
кон "За окупираните те-
ритории", който въвеж-
да ограничения за ико-
номическа дейност и
сътрудничество с Абха-
зия и Южна Осетия. За-
конът забранява и ин-
вестиции и търговия с
недвижими обекти в те-
зи републики. Съответ-
ните сделки в тези об-
ласти се обявяват за
недействителни.
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Руският президент Дмитрий Медведев обеща на специ-

алния посланик на ООН и на Лигата на арабските държа-
ви за Сирия Кофи Анан всяческа помощ за урегулиране
на конфликта в близкоизточната държава, съобщи РИА
"Новости".

"Ще окажем всяческа помощ на всякакво равнище и
по най-различни направления в частта, в която Русия е
способна да окаже такава подкрепа", заяви руският дър-
жавен глава. Пълна подкрепа на мисията на Кофи Анан
изрази и Съветът за сигурност на ООН. Самата Сирия
също реагира положително на предложенията на специ-
алния посланик. Медведев заяви, че за Сирия мисията
на Анан може да бъде последен шанс да избегне кръвоп-
ролитната гражданска война.

Срещата между Анан и Медведев стана на летище "Вну-
ково-2", откъдето руският президент замина за Сеул на
срещата на високо равнище за ядрената сигурност, а
след това - за Делхи на среща на лидерите на БРИКС
(Бразилия, Русия, Индия, Китай и Южна Африка).

Преди това специалният посланик на ООН се срещна с
министъра на външните работи Сергей Лавров. Анан на-
рече преговорите с първия руски дипломат много добри
и изрази надежда, че неговата мисия както винаги ще
може да се опре на помощта и добрите съвети на Русия.
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Кметът на Кишинев Дорин
Киртоаке заяви в ефира на ру-
мънското радио KissFM, че е
готов да заеме аналогичната
длъжност в Букурещ. Той на-
помни, че през ХIХ век Алек-
сандру Йон Куза е станал княз
на Молдова, а след това - и на
Влахия (впоследствие Куза се
обявява за управник на обе-
динена Румъния). Кметът каза:
"Знаете ли, това е добра идея,
трябва да помисля върху нея.
Ако Александру Йон Куза е ус-
пял да направи това през 1859
година в мащабите на две страни, вероятно и ние ще
можем да сторим същото в мащабите на две столици."

В същото време Киртаоке отбеляза, че е готов да отстъ-
пи сегашния си пост на кмета на Букурещ Сорин Опреску,
като поясни, че той може да се пребори за длъжността
градоначалник на Кишинев на предстоящите избори в мол-
довската столица.

Дорин Киртоаке е един от лидерите на Либералната
партия на Молдова (неин председател е чичо му Михай
Гимпу). Партията е с прорумънска позиция и се обявява
за обединяване на Молдова с Румъния. Киртоаке не крие,
че освен молдовско, има и румънско гражданство. През
2009 г., след като Либералната партия победи, той получи
възможност да влезе в парламента. Заради това обаче
той трябваше да се откаже от румънското гражданство и
той не се съгласи с тези условия.

В ефира на румънското радио Киртоаке говори на дата-
та на годишнината от обединението на Бесарабия (нари-
чаща се тогава Молдовска демократична република) с
Румъния.

През миналия уикенд в чест на тази дата в Кишинев
премина "марш на обединението", в който участваха т.
нар. унионисти - привърженици на обединението на Мол-
дова с Румъния. Кметът, цитиран от агенция Regnum, зая-
ви, че този празник му е много близък. Той се разпореди
в учрежденията да бъдат окачени снимки на представите-
ли на бесарабския парламент, които през 1918 г. са гла-
сували за присъединяването на Молдова към Румъния.

Дорин Киртоаке

Дървен дом,
построен от Honka
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6. ХАЙД ПАРК

Доц. д-р Илияна
Марчева
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Кой има интерес Русия да остане на "суровинната игла"?
гарси - свързани най-вече
с Кремъл. Онези пък, които
се осмеляват да правят дре-
бен бизнес, са подложени
на натиска на криминални-
те империи в регионите. То-
ва са паралелни икономи-
чески и политически струк-
тури на властта, които ре-
ално управляват в провин-
цията. Към всичко това
трябва да прибавим и чер-
ния август 1998-а, когато
Русия обявява дефлот и
окончателно ликвидира пер-
спективите пред дребните
бизнесмени, държавните
служители и интелигенция-
та.

Руският външен дълг през
2000 г. съставя 124% от
БВП.

В резултат в края на 90-
те години в Русия се офор-
мя силно поляризирана
структура на обществото: на
единия полюс са слоевете,
които имат минимални сред-
ства за съществуване -
20,2%, и едва осигуряващи
своя живот - 57%, т.е. поч-
ти 77,2%, докато на другия
са състоятелните - 7%,а по
средата са средно осигуре-
ните - 15,8%. Това обедня-
ване на средната класа уд-
ря върху авторитета, влия-
нието и лидерите на онези

политическите сили, които
осъществяват програмата
на прехода на Русия към па-
зарна икономика. А това са
Елцин и неговите съветни-
ци и министри като Егор
Гайдар, Анатолий Чубайс, и
неолибералите на Григорий
Явлински. За техния нега-
тивен имидж в обществото
допринася и унижението,
което руското общество по-
нася от рухването на СССР.

През периода 2000-2008
г. Путин отваря нова епоха
за руската икономика и
средната класа, която съв-
пада с т. нар. тучно първо
десетилетие на XXI в. в све-
та. Тогава развитите и раз-
виващите се страни беле-
жат ръст, който поглъща су-
ровини и особено енерго-
суровини от Русия, най-ве-
че след 2003 г., след лик-
видирането на конкуренци-
ята в лицето на Ирак от на-
товската агресия. Това пра-
ви възможно и замогване-
то на Русия. Но факт е, че
това замогване отива не
само да се облагодетелст-
ват олигарсите от банко-
во-промишлените империи
от времето на Елцин, а и
за средната класа. Защото
Путин връща държавата в
икономиката като създава
особените държавни корпо-
рации в стратегическите от-

расли. Те са над 10 и вся-
ка обединява разпръснати
предприятия от един сек-
тор. Държавата назначава
шефа на корпорацията, но
в същото време няма пра-
ва над собствеността й. Но
държавната корпорация не
може да бъде обявена във
фалит. Такива корпорации
се създават в енергетика-

та, военната промишле-
ност, пътищата, самолетос-
троенето. Друга проява на
държавата в икономиката
е поставяне под контрола
на властта добивът и про-

дажбата на нефт и газ. По-
вечето активи на гиганта
"Газпром" стават държавни
и той получава монопола
за износ на газ от Русия, а
начело на борда на дирек-
торите е другият първи
зам.-премиер и бъдещ пре-
зидент Дмитрий Медведев.
В нефтената промишленост
държавната корпорация
"Роснефт" изкупува прину-
дително активите на най-
силната в този сектор час-
тна компания на Михаил
Ходорковски ЮКОС.

Ходорковски и неговата

съдба олицетворяват отно-
шението на Путин към оли-
гарсите. Той е съден за неп-
лащане на данъци и е изп-
ратен в затвора, защото фи-
нансира опозиционните си-
ли и се опитва да продаде
ЮКОС на чужденци. Други-
те олигарси - или приемат
правилата на играта - като
Олег Дерипаска и Роман Аб-

рамович, или бягат в чуж-
бина - като Борис Березов-
ски и Владимир Гусински.

Контролът върху икономи-
ката, благоприятната конюн-
ктура, което позволява на
страната да върне дългове-
те си, заедно с популист-
ките обещания да се пре-
разгледат делата по прива-
тизационните сделки, като
се съкрати срокът им от 10
на три години - всичко то-
ва осигурява висок рейтинг
на Путин и втори мандат.
Тогава за него гласуват 70%
от населението. През вто-
рия си мандат 2004-2008 г.
той обещава замогването на

руското общество да про-
дължи, като към 2010 г. в
страната вече 50% от на-
селението да принадлежи
към средната класа, наре-
чено план "Русия-2010".

Социологическият център
"Левада" в навечерието на
изборите за Думата 2011 г.
провежда анкета, от която
се вижда, че в сравнение с
2001 г. бедността вече е на-
маляла и средният слой е
нараснал. Докато през 2001
г. 22% са се затруднявали
да си купят хляб, през 2011
г. такива са само 6%. През

2001 г. 44 % трудно са от-
деляли пари за дрехи, а
през 2011 г. те са намале-
ли наполовина. В началото
на разглеждания период са
живели сносно, но не са
могли да си позволят пред-
мети за дълготрайна упот-
реба - 27%, докато през
2011 г. такива са 53 % от
анкетираните. Това дава са-
мочувствие на голяма част
от запитаните, 83% от кои-
то се самоопределят като
средната класа. Разположе-
нието на социалните групи
по доходи е доста по-раз-
лично. През първата поло-
вина на 2011 г. 53,25% от
населението живее с дохо-
ди до 15 хил. рубли ($500),
35% - с доходи до 35 000,
т.е. от $500 до $1200 на
месец, а 7,3% - получават
до 50 000 рубли - около
$1700. С други думи по-го-
лямата част от средната
класа в Русия живее с до-
ходи от $500 до $1700 и
това са 42,3% от активното
население на страната.

Така че, планът "Русия
2010" се оказва почти из-
пълнен и средната класа е
нараснала. Нещо повече,
именно през първото десе-
тилетие на ХХI век се за-
могват работещите в бю-
джетната сфера. В Москва
високоплатените учители
могат да си докарат доход
до 30 000 рубли, с който
да си позволят почивка в
чужбина. В град Кострома
най-високата учителска
заплата е 20 000 рубли при
среден доход там 15 000.
Ясно е, че учителите от
провинцията не могат да се

сравнят с московските си
колеги, но заплатите им
осигуряват добър статут
при местните условия. Ето
защо посочените 42,3%
средни слоеве се стремят
да запазят своя статут, гла-
сувайки за Путин. Богатите
- с доходи над 50 000 руб-
ли и най-богатите също до
голяма степен разчитат на
властта, за да защитят по-
зициите си. Същевременно
зад Путин стои не само
средната класа, но и едри-
ят руски бизнес.

Кои стоят зад несистем-

ната опозиция и срещу Пу-
тин? По демонстрациите от
декември и февруари се
вижда, че това са част от
столичните интелектуалци и
журналисти, както и край-
но левите и крайните на-
ционалисти. Те свързват
своите политически иска-
ния и възгледи с най-ли-
бералните прозападно нас-
троени политици от кръга
на Григорий Явлински -
"Яблоко" и припознават за
свои водачи бившите по-
литици като Борис Немцов
- несъстоялия се приемник
на Елцин, Владимир Риж-
ков, т.е. лица от началото
на прехода, които сега са
извън политиката. Тази ин-
телигенция не показва со-
лидарност и социална ан-
гажираност, защото смята,
че честно си е изработила
парите и статута и отказва
да признае, че през пър-
воначалния период на пре-
ход се е провеждала поли-
тика на организирана бед-
ност.

Тези най-успешни, град-
ски и столични интелиген-
ти от средната класа на-
мират своя изразител в ли-
цето на милиардера Миха-
ил Прохоров. Олигархът пе-
чели подкрепата на десния
електорат, чиито интереси
той може да защитава ка-
то представител на много
успешните, спечелилите от
прехода и възприели запад-
ните ценности. За другите
слоеве от средната класа
остава надеждата, че Пу-
тин ще удържи на предиз-
борните си обещания. Ана-
лизаторите изчисляват, че
изпълнението на всички
обещания на Путин в со-
циалната сфера, в подкре-
па на средната класа, ще
доведе до увеличаване на
бюджетния дефицит до 3%
от БНП, при цена на барел
нефт 92 долара. Тези циф-
ри говорят, че средната
класа, която подкрепя Пу-
тин, трябва да е на щрек.
Защото руската икономи-
ка е отворена и зависима
от световната, особено в
условията на криза и ре-
цесия. Тя е зависима и от
геополитическите и светов-
ните икономически тенден-
ции.

И проблемите на средна-
та класа в Русия не са изо-
лирани. В световен мащаб
именно върху тези слоеве
на населението е големият
натиск на кризата. След
ликвидирането на средна-
та класа в Латинска Аме-
рика през 80-те години на
ХХ век, дойде редът на та-
зи в Европа. Най-сигурен
път за поддържане на стан-
дарта в Западна Европа е
запазване и осигуряване
евтини суровини и то енер-
гийни. Затова не случайно
бе подпомогната арабска-
та пролет. От тази гледна
точка опасенията на рус-
ките средни слоеве, че цел-
та на Западна Европа и
САЩ е Русия да запази ста-
тута си на суровинна стра-
на, при това да бъде при-
нудена да продава евтино
нефта и газа си, не са не-
основателни. А това пряко
ще засегне стандарта на
руската средна класа. Тя
заедно с арабския свят
трябва да плати цената на
оцеляването на средната
класа в развитите страни.

Продължаваме да пуб-
ликуваме статии на
български историци,
икономисти и полито-
лози, участвали в кръг-
лата маса под наслов
"Президентски избори -
Русия 2012. Quo vadis",
състояла се в началото
на март в Софийския
университет "Св. Кли-
мент Охридски".

По време, а и след избо-
рите за президент, в Русия
периодично се появява въп-
росът кои социални слоеве
подкрепят Владимир Путин
и кои - не. Тезите бяха две:
че средната класа - т.е. си-
тите са против Путин и че
напротив - ситите го подк-
репят. Те ме накараха да по-
търся отговори на следните
въпроси: Подкрепят ли Пу-
тин и кои точно средни сло-
еве и защо? Кои слоеве от
средна класа са против и
защо? И доколко новият
президентски мандат на Пу-
тин ще оправдае тази под-
крепа или ще я опровергае
с оглед на световните тен-
денции на развитие?

Към 80-те години на ХХ
век в СССР се формира
многочислената група на хо-
ра със средни доходи, при-
надлежащи към нисшите и
средни ръководни кадри,
техническата и художестве-
ната интелигенция и висо-
коквалифицирани работни-
ци. Но съветската средна
класа е подложена на уда-
рите на прехода, при който
се осъществява трансфор-
мацията от социализма към
капитализма най-вече чрез
приватизацията: от 1987 г.
до 1992 г. - малката прива-
тизация, от 1992-1994 г. -
масовата ваучерна, а от
1994-1997 г. и касова.

Тази приватизация води
до масово обедняване на
старата средна класа. Пър-
во, защото се обезценяват
раздадените ваучери (ако
през 1991 срещу 10 хил.
рубли може да се купи по-
ловин "Жигули", то през
1993/94 - 3- 4 бутилки вод-
ка). Второ, защото заедно
с приватизацията върви
конверсия на предприятия,
закриване и упадък на це-
ли отрасли, загуба на паза-
ри за преработвателната
промишленост и се стига до
маргинализиране на науч-
но-техническата и художес-
твената интелигенция и на
висококвалифицираните ра-
ботници. Трето, защото през
1995г. и 1996 г. касовата
приватизация води до ня-
колко финансови-промиш-
лени частни империи, като
тази на небезизвестния Ми-
хаил Ходорковски и банка-
та му  МЕНАТЕП. Така при-
ватизацията отблъсква ста-
рата средна класа, и съз-
дава крупни акционери. То-
ва са така наречените оли-

След изборите: насаме с Путин,
а той - с проблемите
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И
вановский интер-
национальный
детский дом был

основан 26 марта 1933
года по инициативе
Е.Д.Стасовой, председа-
теля Международной
организации помощи
борцам революции
(МОПР), и иваново-воз-
несенских рабочих для
детей, чьи родители ока-
зались в тюрьмах стран
с реакционными и фа-
шистскими режимами.
Средства на строитель-
ство первого комплекса
зданий были собраны из
добровольных пожерт-
вований ивановских ра-
бочих и простых людей
других регионов Совет-
ского Союза, а также от-
делений МОПРа Герма-
нии, Швейцарии, Дании,
Норвегии и других
стран. Создание такого
детского дома было про-
явлением интернациона-
лизма и доброй воли со-
ветских граждан по от-
ношению к осиротев-
шим детям борцов-анти-
фашистов.

Первыми воспитанни-
ками были дети видных
лидеров мирового ком-
мунистического и рабо-
чего движения из Гер-
мании, Греции, Австрии,
Болгарии, Венгрии, Ита-
лии и других стран.

 За свою почти вось-
мидесятилетнюю исто-
рию воспитанниками
детского дома были де-
ти из более 80 стран
земного шара. Нацио-
нальный состав детей
Интердома стал индика-
тором социальных пот-
рясений в различных
уголках мира. Они на-
зывали себя - дети Ми-
ра.

Всемирный  Коорди-
национный совет  рос-
сийских соотечествен-
ников провел заседа-
ние  с 19 по 21 марта в
Москве и Санкт-Петер-
бурге.  Были рассмот-
рены вопросы о концеп-
ции проведения Все-
мирного конгресса со-
отечественников, о вза-
имодействии КС сооте-
чественников с Фондом
поддержки и защиты
прав соотечественни-
ков, о взаимодействии
с Комитетом Государс-

Çàñåäàíèå Âñåìèðíîãî Êîîðäèíàöèîííîãî ñîâåòà
твенной Думы по делам
СНГ и связям с сооте-
чественниками, о меж-
дународных конферен-
циях соотечественников
2012 года, о подготовке
Московского междуна-
родного экономическо-
го форума соотечест-
венников, о форуме
МСРС, посвященном
10-летию создания
МСРС, и другие.

Состоялись встречи
членов ВКС с Минист-
ром иностранных дел
РФ Сергеем Лавровым,

представителями Феде-
рального агенства "Рос-
сотрудничество", Фонда
"Русский мир", Комите-
та по внешним связям
Санкт-Петербурга и дру-
гие.

На заседании ВКС
проведены выборы.
Председатель Коорди-
национного совета рос-
сийских соотечествен-
ников  Болгарии Мари-
на Дадикозян избрана
в Президиум Всемирно-
го координационного
совета.

Ñ äíåì ðîæäåíèÿ, Èíòåðäîì!
Детский дом в Иваново отметил свое 79-летие

 В годы Великой Оте-
чественной войны, ког-
да 54 воспитанника доб-
ровольно ушли на
фронт. 16 из них не вер-
нулись.

 В 90-е годы в Интер-
доме воспитывалась
большая группа детей
из зоны Чернобыльской

катастрофы. Сейчас
здесь живут и воспиты-
ваются более 420 детей
из горячих точек меж-
национальных конфлик-
тов, из зон стихийных
бедствий многих угол-
ков России, ближнего и
дальнего зарубежья.

Сегодня это самый
большой в России дет-
ский дом с благоустро-
енной территорией,
комфортабельным жи-
лым комплексом, свет-
лой и оборудованной
школой, спортивными

залами и бассейном,
великолепным кон-
цертным залом.

 Дети государст-
венных и политических
деятелей - они сегодня
стремятся к объедине-
нию. В разных странах
мира созданы организа-
ции выпускников Интер-
дома. В 1983 году - в год
его 50-летия была соз-
дана Ассоциация выпус-
кников Интердома, се-
годня она насчитывает
более пяти тысяч выпус-
кников, проживающих
на всех континентах. Ас-
социацию возглавляет
Вангелис Ксиротирис,
для которого, как и для

многих других, Россия
стала вторым отчим до-
мом, и которого в Ин-
тердоме любовно назы-
вают Ваней... Так же, как
когда-то детей Мао
Цзэдуна называли Сере-
жей и Колей, а детей
Ким Ир Сена (по непод-
твержденной информа-
ции) - Юрик и Шурик...
Выпускники регулярно
встречаются с учащими-
ся. Как сами они гово-
рят: "Нет бывших выпус-
кников, есть наш дом,
есть наши дети". Так, на-

кануне дня рождения
Интердома, выпускники
приехавшие из Москвы,
Воронежа, Ярославля,
Баку, Афин встретились
со старшеклассниками,
чтобы узнать об их ус-
пехах, проблемах, обо
всем, что их волнует...
Они заботятся о сохра-
нении традиций, зало-
женных почти 80 лет на-
зад: старшие - заботят-
ся о младших и помога-
ют им, педагоги не фор-
мально исполняют свои
обязанности, а воспи-
тывают в каждом ребен-
ке личность, как было
всегда в Интердоме.
Они готовы в любой мо-

мент приехать и в труд-
ную минуту помочь ин-
тердомовцам. Так было,
когда в 2004 г. Интердом
пытались уничтожить, но
его отстояли, так было
и когда нужно было ре-
шить жилищный вопрос
одной из выпускниц.
Для них нет больших и
маленьких проблем -
все, что связано с Ин-
тердомом - их боль, их
проблемы, их радости!
Сейчас Ассоциация
выпускников борется за
то, чтобы Интердом

вновь получил междуна-
родный статус. Ассоци-
ация входит в состав
Российской ассоциации
международного сотруд-
ничества (РАМС). На ба-
зе Российских куль-
турных центров Россот-
рудничества проведены
две ежегодные между-
народные конференции
и встречи выпускников:
Афины - 2010 г., Пекин -
2011 г. В конференциях
принимали участие
выпускники со всех кон-
тинентов земли, с раз-
личным цветом кожи, но
всех их сближал русский
язык и любовь к России.
Передавая любовь к Рос-

сии своим близким,
выпускники Интердома
вносят значительный
вклад в укрепление вза-
имопонимания между
народами, формирова-
ние позитивного имиджа
нашей страны.

 90 процентов выпус-
кников поступают в
высшие учебные заве-
дения, учащиеся зани-
маются пением, танца-
ми, изучают иностран-

ные языки, включая ки-
тайский. Директор шко-
лы-интерната для сирот
и детей, оставшихся без
попечения родителей
им. Е.Д.Стасовой - Шев-
ченко Галина Ивановна.
Председатель Попечи-
тельского совета -
Председатель Междуна-
родной Ассоциации
фондов мира, многок-
ратный чемпион мира
по шахматам Анатолий
Евгеньевич Карпов.

В День своего рожде-
ния в концертном зале
Интердома было много
цветов, песен и танцев
в прекрасном исполне-
нии учащихся всех воз-
растов. Детей, педагогов
и воспитателей поздра-
вили и вручили подар-
ки: представители адми-
нистрации г.Иваново,
школьники из Москвы,
выпускники разных по-
колений, гости из Санкт-
Петербурга, Москвы, По-
сольства Китайской На-
родной Республики в
Москве, Ингушетии.

 От имени Руководите-
ля Федерального агент-
ства по делам Содру-
жества Независимых Го-
сударств, соотечествен-
ников, проживающих за
рубежом, и по междуна-
родному гуманитарному
сотрудничеству Косаче-
ва Константина Иосифо-
вича выступила с привет-
ственным словом и вру-
чила книги Ольга Широ-
кова, начальник отдела
неправительственных и
религиозных организа-
ций Управления по ра-
боте с соотечественни-
ками и НПО.

Воспитанники Ивановс-
кого Интердома из Бол-
гарии: Карастоянов
Александр, Карастояно-
ва Елена, Карастоянова
Лилия, Раденкова Пет-
ра, Раденкова Искра, Де-
чева Елена, Димитров
Митко - сын Георгия Ди-
митрова, Димитрова Ан-
на, Драгойчев Чавдар
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

С 19 по 21 марта в Мос-
кве, Санкт-Петербурге и
Великом Новгороде

состоялось очередное засе-
дание Всемирного координа-
ционного совета российских
соотечественников, прожи-
вающих за рубежом (ВКС).

Можно с уверенностью
сказать, что представитель-
ские функции ВКС в ходе
нынешнего заседания отра-
ботал на все 100 - три дня
плотного графика работы
были наполнены встречами
с представителями феде-
ральных, региональных
структур и общественных
организаций. А тот факт, что
в 2012 г. состоится главное
событие в жизни соотечес-
твенников - Всемирный кон-
гресс, добавлял членам Со-
вета дополнительный энту-
зиазм при обсуждении ак-
туальных вопросов совре-
менного русского зару-
бежья.

Председатель ВКС Алексей
Лобанов огласил повестку
дня первого рабочего засе-
дания Совета, которая поч-
ти полностью состояла из
вопросов взаимодействия
соотечественников с госу-
дарственными и неправи-
тельственными организаци-
ями России.

Вначале перед членами
ВКС выступил Исполни-
тельный директор Фонда
поддержки и защиты прав
соотечественников, прожи-
вающих за рубежом, Игорь
Панёвкин, который отметил,
что сама идея Фонда роди-
лась во время работы Все-
мирного конгресса сооте-
чественников и была под-
держана Президентом Рос-
сии.

Игорь Панёвкин рассказал
о том, что Фонд на первом
этапе своей работы, преж-
де всего, был сконцентри-
рован на изучении проб-
лемы положения с правами
соотечественников в стра-
нах их проживания, а также
на установлении партнерс-
ких отношений с государст-
венными и общественными
структурами, которые свя-
заны с этой темой.

По словам Игоря Панёв-
кина, Фонд уже переходит
от стадии поиска ответов на
вопрос "что делать?" к эта-
пу поиска ответа на вопрос
"как делать?". Большие на-
дежды Фонд связывает с ус-
тановлением тесного взаи-
модействия с координацион-
ными советами российских
соотечественников, которые
могут помочь Фонду и в воп-
росе проведения мониторин-
га положения прав сооте-
чественников, и в подборе
партнеров Фонда из числа
правозащитных организаций
и адвокатских контор, на ко-
торые Фонд мог бы опирать-
ся при работе в конкретной
стране. Также Исполни-
тельный директор правоза-
щитного Фонда рассказал о
планах проведения презен-
тации Фонда на мероприя-
тиях соотечественников за
рубежом.

Выступление руководите-
ля Фонда вызвало живую
дискуссию среди членов
ВКС. Ее открыл лидер дви-
жения "Русскоязычная Укра-
ина", народный депутат Ук-
раины Вадим Колесниченко,
который обратил внимание
собравшихся на то, что де-
ятельность Фонда не долж-
на быть преимущественно
направлена на ведение су-
дебных процессов, а долж-
на сконцентрироваться на

Òðè äíÿ â Ðîññèè
В Москве, Санкт-Петербурге и Великом
Новгороде состоялось заседание Всемирного
координационного совета соотечественников

19 марта заседание  ВКС открыл директор Департа-
мента по работе с соотечественниками за рубежом
МИД России, ответственный секретарь Правительст-
венной комиссии по делам соотечественников за рубе-
жом Александр Чепурин. Напомним, что ВКС являет-
ся представительным органом Всемирного конгресса
соотечественников. Совет призван координировать де-
ятельность страновых и международных объединений
соотечественников, обеспечивать в период между все-
мирными конгрессами и конференциями представи-
тельство соотечественников в органах государствен-
ной власти Российской Федерации.

защите групповых прав рос-
сийских соотечественников,
проживающих за рубежом.
Народный депутат Украины
подчеркнул, что, по его мне-
нию, главное для Фонда сей-
час - это мониторинг и соз-
дание прецедентов, а также
адресный подход к работе
в каждой конкретной стра-
не. Кроме того, Вадим Ко-
лесниченко отметил необхо-
димость работы Фонда и
движения российских соо-
течественников на евро-
пейских международных
площадках. должна сконцен-
трироваться на защите груп-
повых прав российских со-
отечественников, прожива-
ющих за рубежом. На-
родный депутат Украины
подчеркнул, что, по его мне-
нию, главное для Фонда сей-
час - это мониторинг и соз-
дание прецедентов, а также
адресный подход к работе
в каждой конкретной стра-
не. Кроме того, Вадим Ко-
лесниченко отметил необхо-

димость работы Фонда и
движения российских соо-
течественников на евро-
пейских международных
площадках.

Идея о необходимости в
работе Фонда сконцентри-
роваться на защите груп-
повых прав соотечественни-
ков вызвала широкую под-
держку среди членов ВКС.

Остро актуально, в связи
с последними трагическими
событиями на Ближнем Вос-
токе, прозвучало предложе-
ние  председателя Малага-
сийской ассоциации рос-
сийских соотечественников
Марии Воробьевой рассмот-
реть возможность проведе-
ния Фондом мониторинга
соблюдения прав соотечес-
твенников в военной обс-
тановке.

Директор Фонда Панёвкин
поблагодарил за высказан-
ные предложения и сооб-
щил, что в скором времени
заработает сайт Фонда, где
будут представлены все ба-
зовые документы, в том чис-
ле - требования к заявкам
на гранты и субсидии, ко-
торые Фонд будет выделять
на деятельность, направлен-
ную на поддержку и защиту

прав соотечественников.
Следующим вопросом по-

вестки дня стало обсужде-
ние взаимодействия ВКС с
Комитетом Государственной
Думы 6-го созыва по делам
СНГ и связям с соотечест-
венниками. Госдуму на за-
седании ВКС представляли
зампредседатель профиль-
ного Комитета, депутат от
КПРФ Владимир Никитин и
член Комитета, депутат от
"Единой России", знамени-
тая советская фигуристка
Ирина Роднина.

Владимир Никитин расска-
зал о новом составе Коми-
тета по делам СНГ и связям
с соотечественниками, о но-
вом председателе Комитета
- Леониде Слуцком, а также
поделился с соотечествен-
никами планами работы де-
путатов по основным нап-
равлениям работы. Зампред-
седателя Комитета выделил
несколько ключевых проб-
лем, требующих своего ре-
шения - ситуацию с реали-

зацией Госпрограммы пере-
селения соотечественников,
сужение сферы применения
русского языка на постсо-
ветском пространстве и
проблему порядка предос-
тавления соотечественникам
российского гражданства.

Особо острой получилась
дискуссия по вопросу по-
рядка предоставления соо-
течественникам российско-
го гражданства. Так, Влади-
мир Никитин проинформи-
ровал собравшихся о том,
что им подготовлен новый
законопроект об упрощен-
ном получении гражданства
соотечественниками и учас-
тниками переселенческой
программы, который в ско-
ром времени будет внесен
на рассмотрение Госдумой.
Представитель США Игорь
Бабошкин посетовал на то,
что русскоязычные гражда-
не США, эмигрировавшие в
свое время из СССР, отказ-
ывались от советского граж-
данства, но не от российс-
кого, а потому должны иметь
право на его восстановле-
ние. На что Ирина Роднина,
также имеющая опыт жиз-
ни в США, ответила заме-
чанием, что получение граж-

данства предполагает опре-
деленные обязанности, в
частности - уплату налогов.
В случае же стремления по-
лучить двойное гражданст-
во представителями зару-
бежного русскоязычного со-
общества далеко не всегда
идет речь об их стремлении
стать российскими налогоп-
лательщиками, и этот факт
также следует учитывать.

Промежуточные итоги
первой части московского
заседания подвел директор
департамента МИД России
по работе соотечественни-
ками Александр Чепурин. Он
отметил, что по устоявшей-
ся традиции подобные за-
седания ВКС проходят два
раза в год, один - весной,
второй - осенью. И следую-
щее, второе в этом году, за-
седание состоится в сентяб-
ре в Нью-Йорке.

Директор департамента
МИД России в своем
выступлении очертил общую
схему работы этой системы,

которая базируется на чет-
ырех началах.

Первое - это консолида-
ция, которая заключалась в
создании и выстраивании
системы страновых коорди-
национных советов, прово-
дящих страновые конферен-
ции, делегирующих, в свою
очередь, своих представи-
телей на региональные кон-
ференции, и, наконец, про-
ведение ежегодных темати-
ческих всемирных конфе-
ренций в России, а раз в 3
года - Всемирных конгрес-
сов соотечественников.

Второе - защита прав со-
отечественников, Это важ-
ное направление, активизи-
ровать которое призван не-
давно созданный Фонд под-
держки и защиты прав соо-
течественников, проживаю-
щих за рубежом. Александр
Чепурин подчеркнул, что
прозвучавшая в ходе работы
ВКС идея о необходимости
защиты групповых прав со-
отечественников очень важ-
на и необходимо подумать
о том,  как ее реализовать.

Третье - русский язык. Су-
ществует целый ряд серьез-
ных программ и проектов,
направленных на поддерж-

ку русского языка, в том
числе -  Федеральная целе-
вая программа "Русский
язык". На этом направлении
активно работает Фонд "Рус-
ский мир" и Россотрудни-
чество. Но важно, чтобы при
реализации этих программ
и проектов учитывались ин-
тересы соотечественников.
И над этим также необхо-
димо работать.

Четвертое - Госпрограмма
переселения. Александр Че-
пурин отметил наличие ря-
да дискуссионных вопросов,
связанных с реализацией
программы, в частности -
вопрос ее эффективности
или неэффективности. При
этом он подчеркнул, что пе-
реселенческая программа
будет существенным обра-
зом пересмотрена и наце-
лена, в том числе, на прив-
лечение к участию в ней сту-
денческой молодежи, при-
езжающей для обучения в
Россию.

По его словам, массовое
предоставление российско-
го гражданства, за что ра-
туют некоторые политичес-
кие и общественные деяте-
ли, в определенной мере
обесценило бы само рос-
сийское гражданство. Поч-
ти все страны при предос-
тавлении гражданства тре-
буют отказа от гражданства
другой страны, а потому -
вопрос двойного гражданс-
тва представляется крайне
дискуссионным. При этом
необходимо учитывать, что
гражданство - это и права,
и обязанности. В частности
- и вопросы пенсионного
обеспечения, и вопросы уп-
латы налогов, и службы в
армии и др.  Александр Ва-
сильевич подчеркнул, что
исходя из всего этого, воп-
рос порядка получения со-
отечественниками российс-
кого гражданства требует
глубокого и спокойного об-
суждения.

Во второй части рабоче-
го дня зам. директора де-
партамента МИД России по
работе с соотечественника-
ми Виктор Сибилев сообщил

об основных мероприятиях
по линии соотечественни-
ков, которые пройдут в 2012
году. Среди них можно выде-
лить: Международный моло-
дежный форум, посвя-
щенный войне 1812 года
(23-26 апреля), "Школа мо-
лодого лидера (3-10 июня),
Конференция "Соотечествен-
ники - потомки великих рос-
сиян" (16-21 июня), летнюю
молодежную программу
"Здравствуй, Россия!" и, ко-
нечно, запланированный на
конец года Всемирный кон-
гресс соотечественников.

Заместитель исполнитель-
ного директора Фонда "Рус-
ский мир" Василий Истра-
тов рассказал об открытии
и работе "Русских центов",
грантовых программах Фон-
да и других проектах, нап-
равленных на поддержку и
развитие русского языка за
рубежом. Директор Москов-
ского дома соотечественни-
ка Дмитрий Рюриков поде-
лился с членами ВКС пла-
нами проведения московс-
ким правительством в 2012
г. бизнес-форума соотечес-
твенников, нацеленного на
активизацию сотрудничест-
ва русскоязычных бизнес-
менов с Москвой.

Затем члены ВКС отпра-
вились в особняк МИД Рос-
сии на традиционную встре-
чу с Министром иност-
ранных дел России С.В. Лав-
ровым и членами президиу-
ма Правительственной ко-
миссии по делам соотечес-
твенников за рубежом.

20 марта заседание Все-
мирного координационного
совета соотечественников
продолжилось уже в север-
ной столице. В отличие от
"представительской" мос-
ковской части, оно в боль-
шей степени носило орга-
низационный характер, и
было посвящено вопросам
консолидации движения со-
отечественников, информа-
ционной работе, подготов-
ке к Всемирному конгрес-
су.

Портал
„Русский век“

Выступает Вадим Колесниченко. Ирина Роднина (слева), в своем выступлении
она сконцентрировалась на вопросах работы с молодежью и реализации
спортивных программ. Справа - Марина Дадикозян
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9. БЛИЖНЕЕ ЗАРУБЕЖЬЕ

В Южной Осетии
подвели итоги
первого тура пов-

торных президентских
выборов, сообщает РИА
Новости. По результа-
там подсчета ста про-
центов протоколов, во
второй тур выходят быв-
ший начальник КГБ рес-
публики Леонид Тиби-
лов, набравший 42,48 %,
и омбудсмен Давид Са-
накоев (24,58 %).

Для того, чтобы выиг-
рать выборы в первом
же туре, необходимо
было набрать более 50
процентов голосов. Вто-
рой тур назначен на 8
апреля.

Всего в выборах учас-
твовали четыре кандида-
та. Помимо Тибилова и
Санакоева на пост гла-
вы республики баллоти-
ровались посол Южной
Осетии в РФ Дмитрий
Медоев и лидер Комму-

Â Òàëëèíå áóäåò áåñïëàòíûé
îáùåñòâåííûé òðàíñïîðò

Жители Таллина на референдуме поддержали
идею отменить плату за общественный транс-
порт с 2013 года, сообщает агентство "Интер-
факс".

На референдуме в воскресенье за такое пред-
ложение высказались более 75,5 процента горо-
жан. Всего в опросе, который проходил с 19 по
25 марта, приняли участие 68059 человек, или
около 20 процентов жителей, имеющих право го-
лосовать.

Как пояснили в мэрии, цель перехода на бес-
платный проезд - устранение заторов и сниже-
ния числа ДТП, сохранность дорожного покры-
тия, расширение возможностей малообеспе-
ченных семей. По подсчетам городских властей,
отмена платы за общественный транспорт поз-
волит семье из четырех человек с двумя детьми
экономить до 600 евро в год.

Мэр Таллина Эдгар Сависаар сообщил, что офи-
циальное решение о бесплатном проезде в го-
родском общественном транспорте Таллина бу-
дет принято в сентябре, добавляет РИА Новости.

Общественным транспортом в эстонской сто-
лице ежедневно пользуются более 100 тысяч че-
ловек. Проездные карточки в Таллине имеют око-
ло 53 тысяч взрослых и почти 23 тысячи детей и
подростков, отмечает агентство.

Официальное издание
Евросоюза (Off ic ia l
Journal of the EU)опуб-
ликовало список бело-
русских бизнесменов и
компаний, на которых
решено было распрос-
транить санкции ЕС.
Санкции, как сообща-
лось ранее, предусмат-
ривают запрет на въезд
в ЕС, а также замора-
живание активов упомя-
нутых предпринимате-
лей в странах ЕС.

Решение о санкциях
было принято на засе-
дании Совета ЕС 23
марта. Незадолго до
этого дипломатические
источники сообщили,
что ограничения коснут-
ся двух крупных бело-
русских бизнесменов:
Юрия Чижа и Анатолия
Тернавского.

Информация подтвер-
дилась. В "черном спис-
ке" ЕС присутствуют обе
эти фамилии. Юрий Чиж,
по информации белорус-
ского издания "Ежеднев-
ник", руководит советом
директоров группы ком-
паний "Трайпл" (среди
направлений ее деятель-
ности - торговля нефтеп-
родуктами, ритейл, фар-
мацевтика, туризм, сель-
ское хозяйство и произ-
водство строительных
материалов). Составите-
ли "черного списка",
обосновывая санкции,
утверждают, что Чиж
"оказывает финансовую
поддержку режиму Лука-
шенко". Анатолий Тернав-
ский представляет груп-
пу компаний "Юнивест-

Æèðèíîâñêèé èçáåæàë ñóäà
çà èçäåâàòåëüñòâî íàä îñëîì

Нахимовский райсуд Севастополя отказался
рассматривать иск владельца крымской фермы
"Чудо-ослик" Николая Помогалова к депутату Гос-
думы РФ, лидеру ЛДПР Владимиру Жириновс-
кому, сообщил газете "Сегодня" сам истец. "Как
выяснилось, жалобу нужно было подать по мес-
ту жительства Владимира Вольфовича в Моск-
ве", - сказал предприниматель, уточнив, что в
российскую столицу он не поедет.

Помогалов обвинял лидера ЛДПР в издева-
тельствах над животным и требовал публичных
извинений. Поводом для иска стал предвыборный
ролик политика (который появился перед недав-
ними выборами президента РФ, в которых Жи-
риновский участвовал в качестве одного из кан-
дидатов).

На видео Жириновский, сидя в запряженных
ослом санях, заявляет, что "паршивый малень-
кий ослик - символ нашей страны". Он обещает
в случае избрания его на президентский пост
улучшить образ государства ("вернуть удалую
тройку"). "Еле двигается, идти не может. На мес-
те стоит вся страна", - переходит на крик Жири-
новский в финале ролика, начинает ожесточен-
но стегать осла плеткой и кричать "Пшел!".

Это видео было обнародовано в начале фев-
раля и вызвало бурные обсуждения в интерне-
те. Отвечая на вопросы журналистов в Госду-
ме 8 февраля, Жириновский заявил, что герой
ролика живет у него на даче, и заверил, что
условия для ослика созданы самые комфорт-
ные. "Бездельник, пять лет ничего не делал, ни-
чего не возил. Откормленный, он лучше вас
питается, у него отдельная квартира", - доба-
вил политик.

Â Þæíîé Îñåòèè ïîäâåëè
èòîãè ïåðâîãî òóðà âûáîðîâ
нистической партии Ста-
нислав Кочиев.

Южная Осетия уже
пыталась избрать пре-
зидента в ноябре 2011
года. Однако та попыт-
ка провалилась. Тогда
во второй тур вышли
оппозиционерка Алла
Джиоева и глава МЧС
республики Анатолий
Бибилов (который, как
считалось, пользовался
поддержкой в российс-
ком руководстве). Воз-

главлявший в то время
республику Эдуард Ко-
койты на новый срок не
баллотировался.

Во втором туре, сос-
тоявшемся 27 ноября,
Джиоева опередила Би-
билова с существенным
отрывом (по данным
ЦИКа, она набрала око-
ло 56 процентов голо-
сов, тогда как ее сопер-

ник - около 40). Но пре-
зидентом она стать не
смогла: Верховный суд,
в который обратились
сторонники Бибилова,
аннулировал результаты
голосования и назначил
повторные выборы.

Джиоева отказалась
смириться с таким ре-
шением. Она объявила
себя "избранным прези-
дентом" и организовала
в Цхинвали акции про-
теста. После перегово-

ров, в которых в качес-
тве посредника участ-
вовал представитель
президентской адми-
нистрации РФ, прибыв-
ший в Цхинвали, влас-
ти и оппозиция Южной
Осетии заключили ком-
промиссное соглаше-
ние. В обмен на немед-
ленную отставку Ко-
койты (у которого, впро-

чем, и так уже закан-
чивался срок полномо-
чий) и некоторых пред-
ставителей его окруже-
ния, занимающих руко-
водящие должности,
Джиоева и ее сторон-
ники согласились с про-
ведением повторных
выборов и прекратили
митинги.

Позднее Джиоева об-
винила власти в невы-
полнении части согла-
шения и вернулась к
прежним требованиям.
Она настаивала на том,
чтобы ее победа на но-
ябрьских выборах была
официально признана.
Экс-кандидат даже наз-
начила свою "инаугура-
цию". Руководство рес-
публики в ответ обви-
нило оппозиционерку в
покушении на захват
власти и дестабилиза-
ции обстановки. За
день до намеченной
"инаугурации" в избира-
тельный штаб Джиоевой
ворвались сотрудники
силовых структур в мас-
ках и с оружием. Джи-
оева после этого попа-
ла в больницу с гипер-
тоническим кризом.

В повторных выборах
(первый тур состоялся
25 марта) ни Джиоева,
ни Бибилов не участво-
вали.
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М" (которая занимается
торговлей нефтепродук-
тами, недвижимостью,
ресторанным бизнесом).
В "черном списке" он фи-
гурирует как "человек,
близкий к семье Лука-
шенко".

В рейтинге наиболее
влиятельных и ус-
пешных бизнесменов,
который составляет из-
дание "Ежедневник",
Чиж и Тернавский зани-
мают соответственно
второе и двенадцатое
места. Первое место в
этом рейтинге занима-
ет Владимир Пефтиев,
в отношении которого
санкции ЕС были вве-
дены минувшим летом.

В новом "черном
списке" помимо Чижа и
Тернавского еще около
десятка белорусов. Это
судьи и сотрудники си-
ловых структур, которых
составители списка
считают ответственны-
ми за преследование
белорусской оппози-
ции. В общей сложнос-
ти, по данным Совета
ЕС, в "черных списках",
касающихся Белорус-
сии, в настоящее вре-
мя находятся 243 чело-
века (включая прези-
дента республики Алек-
сандра Лукашенко).

В новом "черном
списке" также упомя-
нуты 29 компаний, на
которые распространя-
ются санкции. Это
"Трайпл" Юрия Чижа и
ее дочерние фирмы, а
также "Юнивест-М" и
несколько ее "дочек".

Кроме того, в список
включены ряд компа-
ний, контролируемых
Владимиром Пефти-
евым (в дополнение к
трем компаниям - "Бел-
техэкспорт", "БТ-Теле-
коммуникации" и
"Спорт-Пари", в отноше-
нии которых санкции
были введены ранее).

Формально документы,
опубликованные в офи-
циальном издании ЕС (1
и 2), представляют собой
дополнения к ранее при-
нятым решениям по по-
воду санкций в отноше-
нии Белоруссии (это, со-
ответственно, решения
от 2006 и 2010 годов). В
прошлом, напомним,
санкции ЕС вводились
против белорусских
властей в ответ на пре-
зидентские выборы в Бе-
лоруссии (которые Евро-
па сочла недемократич-
ными) и преследование
оппозиции в республи-
ке. До сих пор ограни-
чительные меры - в ос-
новном запрет на въезд

в страны Евросоюза -
распространялись глав-
ным образом на бело-
русских госслужащих.

О том, что ЕС готовит-
ся ввести санкции и
против белорусских
бизнесменов (обвиняя
их при этом в "поддер-
жке режима Лукашен-
ко"), стало известно
еще в начале 2012 го-
да. В преддверии соот-
ветствующего заседа-
ния Совета ЕС Белорус-
сия отозвала своего
посла из Польши, а так-
же своего представите-
ля при Евросоюзе. В от-
вет Белоруссию покину-
ли все послы стран ЕС.

После того, как санк-
ции в отношении бизнес-
менов были введены,
МИД Белоруссии объя-
вил, что обратно евро-
пейские послы могут не
возвращаться. По нео-
фициальной информа-
ции, попавшей недавно
в прессу, в ответ на нов-
ые санкции Минск так-
же может поставить под
вопрос свое участие в
"Восточном партнерстве"
(интеграционной прог-
рамме ЕС для стран
бывшего СССР), а также
ввести "точечные эконо-
мические ограничения в
отношении конкретных
зарубежных юридичес-
ких и физических лиц".

Леонид
Тибилов
голосовал
вместе с
внуком

Юрий Чиж и его "Трайпл"
компания
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Лев Кокушкин

Н
а этой странице у
снимков есть од-
но общее - все

они сделаны в Москве.
Девичий монастырь,
купола которого хоро-
шо смотрелись с на-
шей площадки на Во-
робьевых горах. Пре-
зиденты ведущих
стран с супругами на
параде на Красной
площади, на которую
мы ходили не раз. Гос-
секретарь США высту-
пает в МГУ, а мы учи-
лись в этом универс-
итете. Знаменитое
метро, которое нас во-
зило. "Мы" - это груп-
па журфаковцев, ко-
торые едва ли забудут
пятилетку, проведен-
ную в советской (тог-
да) столице.

От станции "Проспект
Маркса" до станции
"Университет" метропо-
езд мчался быстро. Но
мы частенько предпочи-
тали автобус, поездка
на котором была длин-
нее, но инереснее - поч-
ти через всю столицу.

А сейчас? Начнем с
храмов, которыми всег-
да гордилась Москва,
не случайно названая
Златоглавою. Святей-
ший Патриарх Москов-
ский и всея Руси Ки-
рилл выступил на Вто-
ром заседании Попечи-
тельского совета Фон-
да. На нем участники
масштабного проекта
Церкви и Государства
подвели итоги своей
деятельности за про-
шедший год и обсуди-
ли планы на будущее.

Так вот, в своем всту-
пительном слове Свя-
тейший отметил, что ре-
ализация Программы-
200, которая осуществ-
ляется при активном
участии мэра Москвы
Сергея Собянина "се-
годня выходит на очень
высокий уровень: как с
точки зрения предос-
тавления земельных
участков под храмы, так
и их освоения".

Патриарх уточнил, что
в прошлом году были
открыты 20 площадок, и
"уже в 2012-м - мы смо-
жем освятить несколь-
ко новых храмов". Это
говорит о том, что ра-
бота организована пра-
вильно и подтверждает-
ся добрыми результата-
ми.

Предстоятель РПЦ об-

житель города должен
иметь возможность
прийти и помолиться в
церкви недалеко от
своего дома. Как мы го-
ворили - "шаговая дос-
тупность", - добавил он.

Московские новост-
ройки в условиях огра-
ничения строительства
быстро дорожают, гово-
рят девелоперы. Однов-
ременно в Подмос-
ковье отмечается стро-
ительный бум и относи-
тельно доступные цены.
Рынок сузился и новые
объекты вряд ли поя-
вятся в ближайшее вре-
мя, так что заказчики
уходят в Подмосковье,
где наблюдается стро-
ительный бум и цены в
несколько раз ниже
столичных. Московским
властям, которые наз-
ывают переуплотнение
города одной из ос-
новных его проблем
это только на руку, хо-
тя официально о необ-
ходимости расселения
никто не говорит.

За три года в Москве
число новостроек в
пределах от МКАД до
Третьего транспортного
кольца уменьшилось на
45%. Это приводит к
росту цен в новострой-
ках. Впрочем, это сти-
мулирует активность по-

зиса. В 2007 г. - послед-
ним перед финансовым
кризисом - предложе-
ние на рынке новостро-
ек в Москве достигло
своего исторического
максимума (4,8 млн кв
м жилой недвижимости)
и с тех пор неуклонно
снижается). В столице
не осталось свободных
земель под застройку,
резервы остались лишь
на земле, где располо-
жены пятиэтажки и
промышленные зоны.
Однако, как отмечают
эксперты, сокращение
числа новостроек не
сильно влияет на рынок
недвижимости Москвы
в целом. Все равно до
90% сделок на рынке
жилья в столице прихо-
дится на вторичный
рынок.

Власти Москвы плани-
руют ввести в эксплуа-
тацию в этом году на
юго-западе столицы 15
детских садов на 2,26
тыс мест, об этом, как
пишет РИА „Новости“,
говорится в сообщении
управления надзора по
юго-западному адми-
нистративному округу
(ЮЗАО).

В том числе, в райо-
не Южное Бутово пла-
нируется построить чет-
ыре детсада в общей

сложности на 660 мест,
указывается в пресс-ре-
лизе. Еще три детских
сада появится в райо-
не Зюзино (в сумме на
345 мест) и по два - в
районе Обручевский
(на 440 мест) и Конько-
во (на 250 мест).

Власти Москвы плани-
руют построить более
70 км дорог в этом го-
ду, об этом сообщил
заммэра по вопросам
градостроительной по-
литики и строительства
Марат Хуснуллин.

"Мы планируем сдать
не меньше 48,8 км ма-
гистральных дорог, еще
делаем задел на 65 км
и внутриквартальных
дорог планируем сдать
в объеме 20-25 км", -
сказал Хуснуллин на за-
седании городского
штаба по реализации
градостроительной по-
литики. Он добавил, что
в 2011 г. в Москве было
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тельная Компания и др.
Была отмечена рабо-

та руководителей пре-
фектур Южного, Юго-
Западного, Западного,
Северо-Западного окру-
гов столицы, которые
"отличаются творческим
подходом к решению
возникающих вопро-
сов". Утвержден график
проектирования храмов
и храмовых комплек-
сов, включающий 44
объекта (проектирова-

ратил внимание на "са-
мую горячую поддерж-
ку Программы со сто-
роны москвичей". На
данный момент уже
прошли слушания по
100 участкам, и везде
жители активно высту-
пали за возведение
святынь.

Председатель Финан-
сово-хозяйственного уп-
равления РПЦ, предсе-
датель Фонда епископ
Подольский Тихон под-

робно остановился на
итогах работы своей ор-
ганизации, главной це-
лью которой является
объединение усилий лю-
дей, неравнодушных к
судьбе своего города и
ясно осознающих необ-
ходимость возвращения
народу утраченных ду-
ховно-нравственных
ценностей. Все строи-
тельство осуществляет-
ся на народные средс-
тва. И Фонд, аккумули-
руя пожертвования
москвичей, распределя-
ет их на финансирова-
ние по каждому участ-
ку.

К строительству хра-
мов привлечены наибо-
лее профессиональные
и опытные организации,
такие крупные предпри-
ятия, как Мосстройме-
ханизация-5, "Концерн
Крост", "Эко-Тепло" ЗАО
"Доринж-39", Московс-
кая Инженерно-Строи-

ние ведут институты
Моспроект-2, Моспро-
ект-3, МНИИТЭП). В на-
чале мая планируется
приступить к освоению
еще 20 земельных учас-
тков.

Число жертвователей
огромно, встречаем
храмы, где на каждом
кирпичике написано
имя жертвователя.

Главный архитектор
Александр Кузьмин в
свою очередь констати-
ровал, что большое
внимание его сотрудни-
ки уделяют соблюде-
нию всех нормативов
градоустройства. Здесь
всегда важен строгий
контроль и исполнение
всех пунктов закона.
"Наша главная цель -
чтобы в каждом райо-
не в радиусе 1 км обя-
зательно был храм. Мы
стремимся обеспечить
москвичам равные ус-
ловия: то есть каждый

купателей на вторичном
рынке жилья, отмечают
эксперты.

Сокращение объема
предложений приводит
к росту цен, пишет га-
зета "Ведомости". В
2011 г. квартиры в мос-
ковских новостройках
подорожали на 20-25%,
в этом году рост цен
составит от 5%.

С начала кризиса
средняя стоимость
квадратного метра жи-
лья в Москве сократи-
лась на 15%, до $5,2
тыс. Но не стоит забы-
вать, что падение цен
наблюдается лишь в
долларовом эквивален-
те, а курс доллара за-
метно вырос с начала
2008 г. Рублевые же
цены на жилье с тех пор
практически не измени-
лись.

Сокрашение числа но-
востроек началось на
фоне финансового кри-

построено 56,8 км ма-
гистральных дорог и 20
км - внутриквартальных.
По словам заммэра,
стройкомплекс Москвы
уже заключил контрак-
тов на сумму около 125
млрд руб.

Также он отметил, что
адресная инвестицион-
ная программа по
стройкомплексу на этот
год составляет 326 млрд
руб.

"В 2010 г. она состав-
ляла 163 млрд руб., в
2011 г. - 209 млрд руб.
По сравнению с 2010 г.
мы выросли на 117%", -
сказал Хуснуллин.

В свою очередь мэр
столицы Сергей Собя-
нин подчеркнул, что на
развитие транспортной
системы города в ад-
ресной инвестиционной
программе на этот год
предусмотрено около
219 миллиардов рублей,
из них 192 млрд руб. бу-
дет направлено на стро-
ительство объектов
транспортной инфраст-
руктуры. Мэр отметил,
что на развитие метро-
политена в 2012 г. выде-
ляется более 100 млрд
руб.

"Напомню, в прошлом
году на развитие мет-
ро было выделено око-
ло 60 млрд руб., поэто-
му объем средств на
эти цели в этом году
практически снова уд-
ваивается. Освоение
таких колоссальных ре-
сурсов потребует зна-
чительного напряжения
всего строительного
комплекса и привлече-
ния строителей не толь-
ко из Москвы, но и из
других регионов нашей
страны", - отметил Со-
бянин.

Москва активно бо-
рется с нелегальными
мигрантами. 60 из них
задержаны сотрудника-
ми Федеральной мигра-
ционной службы в один
день на прошлой неде-
ле в Москве в ходе
проверки стройки в де-
ловом центре "Москва-
Сити". Пресс-секретарь
ФМС Залина Корнило-
ва сообщила, что ФМС
провела рейд в гости-
нице, которая строится
на территории комп-
лекса "Москва-Сити".

"У 60 иностранных
граждан не было раз-
решений на работу. До-
кументы еще проверя-
ются", - сказала З.Кор-
нилова.

Только в этом году из
Москвы были выдво-
рены более 300 неле-
гально проживающих
граждан. Об этом жур-
налистам рассказали в
столичном ведомстве
Федеральной службы
судебных приставов. В
основном это граждане
из бывших республик
Советского Союза. По
словам сотрудника
УФССП по Москве, в
среди высланных пре-
обладают жители Узбе-
кистана, Киргизии, Та-
джикистана, Украины и
Молдавии. Однако
встречаются и предста-
вители дальнего зару-
бежья - Перу, КНР и Ма-
дагаскара. И те, и дру-
гие находились в Рос-
сии нелегально, приеха-
ли на заработки.

Госсекретарь США в МГУНа Красной площади

Новодевичий
монастырь
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СУММЫ

Кот Бегемот

- Если правитель-
сто обещает, что
ты лучше будешь
жить завтра, то
выключи телевизор,
не читай газет,

купи пивка и начинай лучше жить
сегодня

Страницу подготовил
Лев Кокушкин

Правительс-
тво РФ про-
ведет рест-
руктуриза-
цию налого-
вой задол-
ж е н н о ст и
предприятий
отечествен-
ной "оборон-
ки". По дан-
ным деловых
СМИ, речь
идет о сум-
ме в 100 млрд руб., но какая часть из
этих долгов будет списана, не извес-
тно. Списание долгов должно позитив-
но сказаться на выполнении гособо-
ронзаказа.

Объем Резервного фонда РФ
превысит докризисный максимум
(4,03 триллиона руб.) в конце 2014
г. К этому сроку он составит 4,118
триллиона руб. Объем Резервного
фонда, куда собирается часть неф-
тегазовых доходов бюджета, дос-
тиг пика в 2008 г. В 2009-2010 гг. он
сокращался из-за дефицита бю-
джета.

В международных резервах
РФ, согласно данным ЦБ, к 1 мар-
та осталось 28,3 млн тройских ун-
ций (880,2 т) золота. Еще месяц
назад в резервах было на сто
тысяч тройских унций золота боль-
ше. Каким образом было реали-
зовано золото из резервов, не
уточняется.

Около половины госузакупок
стоимостью более миллиарда руб.
в РФ проводятся с нарушениями
законодательства, пишет "РБК
daily" со ссылкой на исследова-
ние Национальной ассоциации ин-
ститутов закупок (НАИЗ), оказав-
шееся в распоряжении издания.

Госдума приняла поправки в
Налоговый кодекс, которые поз-
волят Москве получить из прибы-
ли "Газпрома" 107,6 млрд руб. в
течение четырех лет. Ранее был
принят закон, который лишает ре-
гионы доходов от налога на при-
быль компаний. Потери Москвы
только в 2012 г. оценивались в 90
млрд руб.

Корпорация развития Сибири
и Дальнего Востока, создание ко-
торой запланировано правитель-
ством, получит доли в государст-
венных компаниях на сумму в 500
млрд руб. Структуре передадут до-
ли не более 18% в РЖД, алмазо-
добывающей "Алроса", "Интер
РАО", "Ленском речном пароход-
стве" и ФСК.

Польская госкомпания PGNiG
в этом году снизит объемы заку-
пок российского газа на 15%, за-
менив его поставками из Чехии и
Германии. Варшава ранее уже за-
купала российское топливо у не-
мецких компаний, которые полу-
чают его на более выгодных ус-
ловиях, чем польские.

В начале 2011 г. Банк
Москвы был куплен ВТБ.

Вскоре после этого пре-
зидент столичной финансо-
вой институции Андрей Бо-
родин был снят с должнос-
ти. Одновременно его, а

ÐÔ òðåáóåò ýêñòðàäàöèÿ áàíêèðà
также его бывшего перво-
го заместителя Дмитрия
Акулинина заподозрили в
различных махинациях. В
частности, их обвинили в
незаконной выдаче креди-
та в размере около 13 млн
руб. компании "Премьер-
Эстейт".

Кроме того, банкиров об-
винили в причинении ущер-
ба на 1,7 млрд руб. в свя-
зи с серией сделок по про-
даже акций, вследствие че-
го Банк Москвы потерял
контроль над рядом цен-
ных активов. В феврале
2012 г. Бородина и Акули-
нина заподозрили в хище-
нии 6,7 млрд руб. посред-
ством выдачи фиктивных
кредитов подконтрольным

им компаниям. Также было
объявлено о выявлении хи-
щения 540 млн руб. Бан-
киры заочно арестованы и
находятся в международ-
ном розыске. В марте 2012
г. РФ направила Великоб-
ритании запрос об экстра-
диции Бородина.

Врочем, Следственный
комитет при МВД еще 6 ап-
реля объявил Андрея Боро-
дина и Дмитрия Акулинина
в розыск. Кроме того, по
данным РИА "Новости",
Следственный комитет 6
апреля выбрал меру пре-
сечения для топ-менедже-
ров Банка Москвы в виде
подписки о невыезде. Меж-
ду тем, ранее появилась
информация о том, что Бо-

родин и Акулинин покину-
ли Москву и находятся в
Великобритании еще с на-
чала апреля. Ранее Счет-
ная палата требовала отс-
транить всех подозрева-
емых по этому делу от ру-
ководства финансовой ор-
ганизацией. Тем не менее,
Андрей Бородин заявил,
что пока будет руководить
банком из Лондона. Он
также заявил, что готов
вернуться в Москву, как
только закончит лечение.
До начала апреля Бородин
и его советник Лев Алалу-
ев владели приблизитель-
но 20% акций Банка Моск-
вы. 8 апреля появилась ин-
формация, что Бородин от
своего пакета избавился.

Андрей Бородин

Федеральная антимонопольная
служба (ФАС) разрешила немецкому
автомобилестроительному концерну
Daimler купить 10% плюс одну голо-
сующую акцию "КамАЗа" и довести,
таким образом, пакет до 25% плюс
одна голосующая акция.

"Сделка, являющаяся предметом
указанного ходатайства, не приве-
дет к ограничению конкуренции", -
говорится в решении ФАС.

Сейчас Daimler принадлежит 15%
акций российской компании.

В конце января гендиректор "Рос-
технологий" Сергей Чемезов заяв-
лял, что Daimler готов довести долю
в ОАО "КамАЗ" до контрольной за
счет пакета "Ростехнологий".

"КамАЗ", может быть, продадим. У
нас сейчас 49,9%, смысла держать
такой пакет нет. Они (Daimler) го-

Минфин РФ считает возможным увеличить минимальный
размер капитала российских банков с 2015 г., до 1 млрд
руб. с нынешних 180 млн руб., сообщил министр Антон
Силуанов. Он напомнил, что согласно стратегии разви-
тия банковского сектора с 2015 г. минимальный капитал
действующих банков должен увеличиться до 300 млн руб.

Нацбанк Бела-
руси, возглавля-
емый Надеждой
Е р м а к о в о й ,
направил в бан-
ки РФ телег-
рамму с прось-
бой приостано-
вить операции
по счетам физ-
лиц, причаст-
ных к деятель-
ности "МММ-
2011. Запрос
НББ сделан на
основании об-
ращения КГБ
Белоруссии, ра-
нее возбудивше-
го уголовное де-
ло в отношении
организаторов
"МММ-2011" в
стране

Московские власти планируют уло-
жить около 200 тыс кв. м тротуар-
ной плитки на территории города
в этом году, сообщил заммэра по
вопросам ЖКХ и благоустройства
Петр Бирюков.

Он рассказал, что в этом году объ-
емы будут значительно меньше, чем
в прошлом. "Сейчас цифра отраба-
тывается, но примерно это 200 тыс
кв. м по всему городу". Бирюков от-
метил, что в настоящее время архи-
текторы определяют дизайн плитки,
а также сроки её укладки. "У нас
нет стремления к тому, чтобы все
перевернуть, все сделать". По его
словам, плитка прекрасно пережи-
ла зимний период. "Количество улич-
ного травматизма от скользкости в
этом году меньше в огромные де-
сятки раз, чем в предыдущие годы".

Недавно жители Москвы с удив-
лением обнаружили, что около стан-
ции метро "Маяковская" не положи-
ли, а нарисовали на бетоне троту-
арную плитку. Вообще, у идеи мас-

Áëîêèðîâàòü "ÊàìÀÇ" ìîæåò Daimler

товы в общем-то довести до конт-
рольного пакета. А больше где взять?
Только у нас", - цитировали главу
госкорпорации СМИ.

Основным акционером "КамАЗа"
являются "Ростехнологии", которым
принадлежат 49,9% акций автокон-
церна. Инвесткомпания "Тройка Ди-
алог" контролирует блокпакет акций
предприятия (27,3%). В 2011 г. сооб-
щалось, что акционером "КамАЗа"
также планирует стать "Роснано", ко-
торое готово инвестировать в ком-
панию $300 млн. Какой пакет акций
хочет получить госкорпорация, не
уточнялось.

По данным деловых СМИ, Daimler
и "Ростехнологии" ранее вели пере-
говоры о возможной продаже госу-
дарственной доли в "КамАЗе" немец-
кому концерну. Сумма предполагае-
мой сделки не называлась. Офици-
ального подтверждения планам
Daimler стать главным акционером
"КамАЗа" не было.

Ñîêðàùàþò òðîòóàðíóþ ïëèòêó
штабно замостить московские ули-
цы тротуарной плиткой много про-
тивников, особенно в последнее вре-
мя, и в результате мэр распорядил-
ся на время приостановить работы
по укладке в центре.

Доходило до казусов: известный
блогер Андрей Мальгин выложил на
facebook фотографии, как в центре
города на незастывшем бетоне ра-
бочие вместо того, чтобы класть
плитку, ее рисуют. Объяснили это
тем, что в этом месте под тротуа-
ром находится лоток с электрока-
белями и, чтобы не повредить про-
вода, этот участок залили бетоном,
а плитку тщательно прорисовали.

Весной этого года в столице нача-
лось массовое окультуривание тро-
туаров, которое выразилось в заме-
не асфальта на тротуарную плитку.
Мэр Сергей Собянин объяснил жите-
лям, что так будет лучше, т.к. асфальт
летом плавится, а к осени приходит
в непрезентабельный вид. Укладчикам
были поставлены очень жесткие сро-

ки, они не справлялись и стали хал-
турить. Тогда было решено усилить
контроль за работами, на что выде-
лили 3 млн руб.К концу лета выясни-
лось, что необходимого количества
плитки в столице нет, да и рабочих,
способных грамотно замостить мос-
ковские тротуары, не так уж много. В
итоге работы решили приостановить,
и в этом году будет выполнена лишь
треть от запланированного.
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Калия Калчева - 15-летняя воспитанница Националь-
ной музыкальной школы им. Любомира Пипкова,
играла в софийском зале "Болгария" под руководст-
вом Владимира Спивакова - гениального срипача и
дирижера камерного оркестра "Виртуозы Москвы"

Лев Кокушкин

Организационный ко-
митет баскетбольного
Матча звезд сообщил,
что вероятно леген-
дарный центр прежней
сборной СССР, вильнюс-
кого "Жальгириса", ис-
панского "Реала" и аме-
риканского "Портленд
Трэйл Блэйзерс", нынеш-
ний президент Литовс-
кой федерации и вось-
микратный лучший бас-
кетболист Европы Арви-
дас Сабонис примет
приглашение и приедет
в Софию на это собы-
тие, которое состоит-
ся 7 апреля в зале "Аре-
на Армеец".

Основной организатор
матча - Георгий Глушков,
который первым из Вос-
точной Европы играл в
NBA ("Финикс Санс", се-
редина 80-х прошлого
века). Сабонис играл в
NBA в 2002-2003 гг.

В послужном списке у
Сабониса полно титу-
лов, перечислим только
самые важные: чемпион
Олимпийских игр 1988 г.,
бронзовый призёр
Олимпийских игр 1992,
1996 (выступал в соста-
ве команды Литвы), чем-
пион мира 1982 г., сереб-
ряный призер Чемпио-
ната мира 1986 г., чем-
пион Европы 1985 г., се-
ребряный призер Чем-
пионата Европы 1995 г.,
чемпион Евролиги 1995

Ïàðê ñàêóðû â Äóøàíáå
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Школьники
из поселка
Воля Воро-

нежской
области

нашли в лесу
раненого

канюка
(хищная
птица

семейсто
соколов)
сумели

поймать его,
чтобы затем
оказать ему

помощь.
Как рассказали сами школьники, во время про-

гулки в лесу они услышали выстрелы и увидели,
как подстреленная птица падает в яму. Дети бро-
сились к ней и увидели, что та была ранена в
крыло. Они попытались поймать канюка, но тот
не давался, и ребятам пришлось набросить на
него куртку.

Птицу вынесли из леса и отнесли в школу. В
учебном заведении канюка посадили в большую
коробку, где он переночевал. К утру птица ос-
лабла и стала отказываться от пищи и питья. В
итоге было решено связаться с представителя-
ми ведомства по охране окружающей среды.

Директор школы Татьяна Безгина попросила
представителя природоохранного ведомства
встретиться с ней, чтобы она могла отдать птицу
в надежные руки. Для этого канюка нужно было
везти в Новую Усмань, однако денег на поездку
у школы не оказалось. Тогда школьники объяви-
ли сбор денег на отправку раненой птицы в Но-
вую Усмань.

По итогам акции дети собрали около 400 руб и
сумели организовать транспортировку канюка в
Новую Усмань. К настоящему времени птица поч-
ти полностью поправилась. Канюка поселили на
воронежской станции юннатов. Пока дальней-
шая судьба птицы не решена - либо она останет-
ся жить при станции, либо ее отпустят обратно
в дикую природу.

Томская транспорт-
ная прокуратура проиг-
рала суд, в ходе кото-
рого прокурор требовал
признать коров мест-
ной фермы "Заварзино"
опасными для полетов
авиации в близлежащем
аэропорту "Богашево",
сообщает "Тайга.инфо".

По данным надзорных
органов, пасущиеся ко-
ровы и продукты их
жизнедеятельности
привлекают стаи птиц
на пастбище, располо-
женное на расстоянии
менее 15 км от аэропор-
та. Это, в свою очередь,
ставит под угрозу безо-
пасность полетов.

Прокуратура требова-
ла перепрофилировать
ферму таким образом,
чтобы ее деятельность

Константин Ромода-
новский считает, что
документом, удостове-
ряющим личность, дол-
жна быть универсальная
электронная карта. "Ес-
ли мы этого добьёмся,
то необходимость во
внутренних паспортах
исчезнет", - заявил Ро-
модановский на "прави-
тельственном часе" в
Госдуме.

Также глава Феде-
ральной миграционной
службы сообщил, что
сейчас в России рабо-
тают порядка 4,5 млн
иностранцев. "Кто-то
работает легально, кто-
то - нелегально", - от-
метил Ромодановский,
не приводя конкретных

Ïðîäâèæåíèå áåçâèçîâîãî äèàëîãà

цифр.
По словам Ромоданов-

ского, об общей мигра-
ционной политике на
пространстве Евразийс-

кого союза пока речи не
идет, заявил он в Думе.

Однако, по его сло-
вам, уже ведется рабо-
та по выработке единых

подходов к решению
пограничных и визовых
вопросов, противодейс-
твию незаконной мигра-
ции граждан из тре-
тьих стран.

Ромодановский на-
помнил, что перего-
ворный процесс с Ев-
росоюзом завершен.
"Из 24 протоколов под-
писано 17. Шесть оста-
лось подписать. Пос-
ледний протокол с Гре-
цией мы ждем из пра-
вительства на днях", -
сказал Ромодановский.

Взаимодействие по
вопросам миграции ак-
туально и для продви-
жения безвизового ди-
алога России и ЕС, до-
бавил глава ФМС.

Ñîôèéñêèé ìàò÷ Àðâèäàñà Ñàáîíèñà
г. в составе "Реала", са-
мый ценный игрок Фи-
нала Евролиги 1995 г.,)
бронзовый призер Чем-
пионатов Европы 1983,
1989 гг.,чемпион СССР
1985-1987 гг.  В 2011 г.
введён в Зал славы FIBA
(Медународная федера-
ция).

Это был бы не первый
приезд Сабониса в Бол-
гарию. Он знаком с
Спорт-паласом под Вар-
ной, куда весной мно-
го-много лет назад при-
вез команду СССР на
сборы не менее леген-
дарный тренер Алек-
сандр Гомельский.

Когда мы с фотокором
приехали утром в Спорт-
палас, команда завтра-
кала: шкембе-чорба,
брынза, кофе. Потом Го-
мельский повел всех в
тренировочный зал. Ве-
роятно, Арвидас, стес-

нялся своего молодого
возраста, и был неб-
ритым, чтобы казаться
старше. Ребята бросали
по баскетбольным коль-
цам, делали пробежки с
мячом и без него. Сабо-
нис серьезно увлекался
музыкой и его препору-
чили к успешной артис-
тической карьере. "Арви-
дас мог бы стать от-
личным конструктором,
врачем, дипломатом -
кем угодно, невероятно
серьезный и целеустрем-
ленный человек",  напи-
сал позднее в своей кни-
ге Александр Гомельс-
кий.

В США Сабонис зара-
ботал всеобщее уваже-

ние и неплохие деньги.
Потом он не скупясь от-
давал их, вытягивая из
финансового болота лю-
бимый "Жальгирис". А
прошлой осенью Литва
впала в шок - Арвидас
срочно попал на опера-
ционнй стол из-за нео-
жиданного инфаркта.
Несколько секунд Сабо-
нис был даже в состоя-
нии клинической смер-
ти, но врачи спасли его.

Если Арвидас Сабо-
нис все-таки появится
на площадке в "Арена
Армеец", то даже неучи
в баскете поймут, что
перед ними классика.
Живая баскетбольная
классика.

Êîðîâû íå óìåþò ëåòàòü
не привлекала к аэро-
порту пернатых.

Однако суд счел до-
воды транспортного
прокурора несостоя-
тельными и отказал в
удовлетворении требо-
ваний. Решение пока не
вступило в законную

силу и может быть об-
жаловано в областном
суде.

Прокуратура никак не
отреагировала на пора-
жение в суде.

Ферма "Заварзино"
существует с 1987 г. Ра-
нее ни у правоохрани-
тельных органов, ни у
авиационных властей к
ней претензий не было.

Япония отправила в
Таджикистан 250 двух-
метровых саженцев са-
куры четырех сортов.
Об этом REGNUM сооб-
щили в министерстве
иностранных дел Таджи-
кистана. По данным ис-
точника агентства,
такой подарок Токио
сделало в честь 20-ле-
тия установления дип-
ломатических отноше-
ний с Душанбе.

Как уточняет РИА Но-
вости, парк сакуры по-
явится в столице Таджи-
кистана. Между тем, в
минувшем году посоль-
ство республики завез-
ло в Японию саженцы
абрикосов, которые
высадили в одной из
префектур.

Сакура - японское

название декоративной
вишни, которая являет-
ся самым почитаемым
растением в Японии.
Ежегодно в стране от-
мечается праздник по
случаю его цветения.
За пределами остров-
ного государства су-
ществуют три больших
аллеи сакуры - в Юж-
ной Корее, российском
городе Южно-Сахалин-
ске и столице США (в

начале прошлого века
Токио направило около
трех тысяч деревьев в
Вашингтон. С тех пор
там также ежегодно
проводится нацио-
нальный фестиваль
цветения сакуры).

Более 100 саженцев
сакуры два года назад
были переданы Москве
японским меценатом
Ютакой Мияниси. Де-
ревья высажены на Во-
робьевых горах и в ден-
дропарке в районе Би-
рюлево.
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13. ЭТО БЫЛО, ЭТО ЕСТЬ

Ей 90 лет, ему - 100. Он - это
Государственный музей изобрази-
тельных искусств (ГМИИ) имени
Пушкина. Она, Ирина Александров-
на Антонова - его директор уже
более 50 лет. Оба они связаны
судьбой и их жизнь не мыслима
друг без друга. Юбилей Антонова
отмечала 20 марта. Она не прос-
то директор, а - главная храни-
тельница одного из богатейших му-
зеев. Благодаря её титаническому
труду множество людей смогли в
Москве увидеть шедевры из са-
мых разных галерей мира. Сама
она предпочитает говорить не о
своём дне рождения, а о своём
музее, с которым она связана бук-
вально всем.

"Я ничего здесь не создавала",
говорит она с присущей ей скром-
ностью и деловитостью. Большой
стол в ее кабинете, который зава-
лен книгами, очень интересен - в
70-е выяснилось, что это стол Ива-
на Цветаева - основателя музея,
на нем раскладывали раскопки.
Его привели в порядок и постави-
ли там. Так история связала судь-
бы двух великих людей русской
культуры - Цветаева и Антоновой.

Как это было? В 1893 г. профес-
сор МГУ, доктор римской словес-
ности и историк Иван Владимиро-
вич Цветаев - отец поэтессы Ма-
рины Цветаевой, задумал создать
музей как учебное пособие по ис-
тории искусств - с копиями древ-
них античных ваз, скульптур и дру-
гих предметов. В 1898 г. состоя-
лась церемония его закладки. Зна-
чительную часть денег на строи-
тельство внес меценат Юрий Сте-
панович Нечаев-Мальцев. Конкурс
на проектирование выиграл архи-
тектор-самоучка Петр Бойцов. Ру-
ководил постройкой архитектор Ро-
ман Клейн. В строительстве при-
нимали участие многие талантлив-
ые мастера того времени. Внутрен-
няя планировка и план здания соз-
давались в соответствии с идеями
Бойцова. А интерьеры и фасады -
работа Клейна и его помощников.

31 мая 1912 г. Музей изящных
искусств имени императора Алек-
сандра III был открыт. Первым его
директором в 1912-1913 годах был
его основатель Иван Цветаев. В
1932 г. музей был переименован
в Государственный музей изобра-
зительных искусств, а в 1937 г. -
в год столетия смерти Пушкина,
ему присвоили имя поэта. Во вре-
мя Великой Отечественной войны
сами экспонаты были эвакуиро-
ваны в Новосибирск и Соликамск.
Здание, в том числе стеклянные
крыши, пострадало от бомбежек.
После войны, в октябре 1946 г.,
когда строение было восстанов-
лено, состоялось открытие экспо-
зиции. С 1980 г. по инициативе
Святослава Рихтера и Ирины Ан-
тоновой проводится ежегодный
фестиваль музыки и живописи "Де-
кабрьские вечера". Сегодня ГМИИ
им. Пушкина - один из самых круп-
ных музеев России и мира, в ко-
тором представлены произведения
европейского и мирового искус-
ства. Его здание, построенное в
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Ирине Антоновой - директору Пушкинского музея, исполнилось 90 лет

эклектическом стиле, также явля-
ется памятником архитектуры. Соб-
рание ГМИИ насчитывает около
670 тысяч экспонатов. Это пред-
меты живописи, скульптуры, гра-
фики, представлены памятники ар-
хеологии и нумизматики.

"Я же довольно долго работаю
в музее - времена менялись. Все
находилось под жестким, а иног-
да и жестоким контролем. Каждое
моё утро начиналось с половины
десятого, со звонка - ну какой ба-
ланс? Вот вам, может, сейчас и
не понятно, а баланс заключался
в соотношении реалистов и фор-
малистов", вспоминает хранитель-
ница шедевров. По ее словам раз-
веска картин, размещение экспо-

натов - это большое и трудное
творчество: Вот публика приходит,
и даже не понимает: все имеет зна-
чение - соседство других картин,
высота картин. Там своя драма-
тургия - драматургия показа. На
днях, все видели, плакала, как пос-
тавили панно в Египетском зале -
я просто плакала настоящими сле-
зами. Они разрушили потрясаю-
щий ансамбль, который был. Это
что-то страшное было просто. Я
не могла спать ночью".

Сегодня Антонова вспоминает,
что в молодости ей хотелось иметь
специальность, где скоро виден ре-

зультат и где что-то связано с жи-
вой работой. Во время войны, как
многие молодые девушки, она ра-
ботала медсестрой: "Это тяжелая
работа. Особенно в операционной,
особенно, если держать ампути-
рованную ногу в руках. Но ты в
действии. И когда я пришла в му-
зей, я немножко заскучала здесь,
откровенно говоря, и подумала -
ну нет, здесь я всю жизнь не
выдержу. А получилось наоборот.
Почему, не знаю". Она - одна из
самых известных женщин России.
Все эти долгие годы в музее оста-
ется решительным, бескомпро-
миссным человеком, отстаиваю-
щим до конца свои взгляды.

Ирина Антонова росла в семье,

где все любили искусство, музы-
ку, литературу, театр. Мама окон-
чила Харьковскую консерваторию
по классу фортепиано, но не смог-
ла реализовать себя профессио-
нально - помешала Гражданская
война. Отец родом из Петербурга,
работал электриком на корабле.
Позднее стал специалистом по
стеклу, а еще позже - директором
Института экспериментального
стекла. При этом отец Ирины Ан-
тоновой увлекался театром и в мо-
лодые годы играл в спектакле "На
дне" Горького. В 1929 г. его отп-
равили на работу в Германию и

семья прожила там до 1933 г. За
это время Ирина выучила немец-
кий язык и потом читала Гете, Гей-
не, Шиллера в оригинале.

Ирина Антонова хорошо училась
в школе. По окончании школы хо-
тела поступать на механико-мате-
матический факультет МГУ, но лю-
бовь к искусству оказалась силь-
нее и она стала студенткой Мос-
ковского института философии, ли-
тературы и истории. С началом
войны вуз закрыли, а факультеты
присоединили к МГУ. В 1945 г. за-
кончила университет и была приг-
лашена аспирантом в Музей име-
ни Пушкина. Областью  научных
исследований Антоновой стало ис-
кусство Италии эпохи Возрожде-

ния. В феврале 1961 г. Ирина Ан-
тонова заняла пост директора му-
зея.

"Золотыми" годами музея И. Ан-
тонова считает период со второй
половины 60-х по 90-е годы. Так, в
1966 г., несмотря на возражения
министра культуры Е. Фурцевой, в
музее прошла экспозиция Тышле-
ра. Позже была проведена экспо-
зиция работ Матисса. В стенах му-
зея исполнялись музыкальные про-
изведения Стравинского, Шнитке,
Рахманинова. В 1974 г. под ее ру-
ководством состоялась коренная
реорганизация экспозиции музея.
Ей удалось преодолеть сопротив-
ление высших партийных инстан-
ций, надзиравших за культурой, и
консервативно настроенных коллег-
искусствоведов, и добиться свое-
го: освободить залы второго этажа
музея под находившиеся в запас-
никах шедевры импрессионистов.
В том же году по ее инициативе в
жизни страны произошло и другое
событие: по дороге из Японии в
музее два месяца гостила Мона Ли-
за - знаменитая Джоконда Леонар-
до Да Винчи.

В 1981 г. в музее состоялась
большая экспозиция "Москва - Па-
риж". Сначала она проходила в
центре Помпиду в Париже, следом
- в ГМИИ. Это было одной из са-
мых авангардных художественных
экспозиций XX века. На выставке
были представлены работы Мале-
вича, Кандинского, Филонова и др.
Кроме того, в 90-х годах была про-
ведена уникальная экспозиция -

"Москва - Берлин. Тоталитарное ис-
кусство". Данная выставка счита-
ется одной из самых смелых
экспозиций музея. В конце 80-х
годов по инициативе Антоновой
была разработана государственная
программа развития музея. В рам-
ках программы в 1995 г. в ГМИИ
был открыт музей личных коллек-
ций. К настоящему времени соб-
рано уже больше сорока коллек-
ций. В 1996 г. она стала инициа-
тором открытия Учебного художес-
твенного музея имени Цветаева.
Этот отдел ГМИИ создавался на ма-
териале музейных коллекций слеп-
ков скульптуры Древнего мира,
Средневековья и Возрождения. В
1998 г. в основном здании музея
был открыт новый зал - Зал исто-
рии музея, экспозиция которого
знакомит с важнейшими этапами
создания музейных коллекций.
Экспозиция показывает, как учеб-
ный музей слепков мало-помалу

превращался в настоящую сокро-
вищницу мирового искусства. В
том же году Антоновой был соз-
дан ещё один отдел музея - Ме-
мориальная квартирка Святосла-
ва Рихтера.

Начиная с первой половины 60-
х годов Антонова состоит в Меж-
дународном совете музеев при
ЮНЕСКО - в течение 12 лет - ви-
це-президент, а с 1992 г. - по-
четный член. Она - автор больше
100 публикаций, а на протяжении
ряда лет вела преподавательскую
деятельность на искусствоведчес-
ком отделении МГУ, в Институте
кинематографии, в аудитории
ГМИИ, в Институте восточных яз-
ыков в Париже. Антонова - дейст-
вительный член Российской ака-
демии художеств, академик Рос-
сийской академии образования,
член Академии Сан-Фернандо в
Мадриде. Является членом Прези-
дентского совета по присуждению
Государственных премий и колле-
гии Большого театра.

В свои 90 лет она заряжена
энергией, которой позавидуют
многие молодые люди. Не собы-
тие узнать ее в соседней машине,
застрявшей в московских пробках,
так как среди ее хобби - вожде-
ние автомобиля, которым она уп-
равляет с 1964 г. Как говорит са-
ма Ирина Александровна, "не мое
жилье, а моя машина - моя кре-
пость".

В храме
искусств

Автомобиль - ее
крепость

Обсуждение будущего музейного
города с руководством страны

Девочка войны
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14. ОБЩЕСТВО

АКЦИИ ДЕВУШЕК ИЗ ДВИЖЕНИЯ FEMEN (УКРАИНА)

НАДО  ЖЕ…

ВЕСТИ

Кот Бегемот

- Сынок, мы решили
копить на машину - папа
перестанет пить, я пе-
рестану курить, а ты?

- А я перестану ходить
в школу!

ФАУНА

Людей, систематически употребля-
ющих наркотики и не желающих ле-
читься, нужно наказывать тюремным
заключением. С таким заявлением
выступил директор ФСКН Виктор Ива-
нов.  "Я не думаю, что здесь должна
быть какая-то грозная, жесткая санк-
ция. Это может быть до года или по-
лугода заключения", - пояснил он. По
мнению главы ведомства, важен "сам
факт уголовного наказания", которое
должно побудить наркомана "пройти
курс освобождения от зависимости".
Сейчас употребление наркотиков на-
казывается административным штра-
фом в 300-500 руб. (около 25 левов).

Официальный представитель След-
ственного комитета Владимир Маркин
сообщил, что по результатам монито-
ринга СМИ в 2011 г. помощниками ру-
ководителей региональных следст-
венных управлений выявлено и заре-
гистрировано около 500 сообщений о
преступлениях, по результатам рас-
смотрения которых проведено более
300 процессуальных проверок, возбуж-
дено 62 уголовных дела", - сказал
В.Маркин в Нижнем Новгороде на ве-
домственном семинаре.

Тетерева особенно красивы весной

Депутаты Законодательного собра-
ния Петербурга в первом чтении при-
няли законопроект о разрешении бы-
товых фотосъемок в городском метро-
политене. Согласно законопроекту, в
метро смогут фотографировать все же-
лающие. Однако им нельзя будет ис-
пользовать вспышку, которая, по мне-
нию законодателей, опасна для пас-
сажиров и персонала метро. По дан-
ным агентства Regnum, также фотог-
рафы не смогут использовать штатив.

Процесс выплаты пенсий
будет проводиться через
предприятия почтовой
связи с задействованием
электронного документо-
оборота

В Управлении Пенсион-
ного фонда РФ сообщили
о том, что в течение это-
го года в Барнауле будет
проведен переход на но-
вую технологию выплаты
и доставки пенсий. В рам-
ках использования новой
технологии весь процесс
выплаты будет проводить-
ся через предприятия поч-
товой связи с задейство-
ванием электронного до-
кументооборота.

Оформление докумен-
тов будет осуществляться
на основании информа-
ции Управления ежеме-

Самым благоустроенным
в Московской области по
итогам прошлого года
стал городской округ Хим-
ки, сообщает региональ-
ное министерство жилищ-
но-коммунального хозяйс-
тва.

"Среди городских посе-
лений и округов с числен-
ностью населения свыше
100 000 человек признаны
Химки (первое место), До-
модедово (второе место),
Орехово-Зуево (третье
место)", - отмечается в со-
общении.

Городские поселения
Ступино и Видное, а так-
же городской округ Дзер-
жинский, (занявшие соот-
ветственно первое, вто-
рое и третье места) ста-

В городе Тольятти про-
изошло массовое отравле-
ние питанием младенцев.
По предварительным дан-
ным, пострадали более 20
детей грудного возраста.
Младенцы отравились
предположительно пита-
нием с молочной кухни.

- Инцидент действитель-
но произошел, сейчас на-
ми проводится проверка,
мы намерены выяснить,
когда это произошло и оп-
ределить точное количес-
тво пострадавших детей.
Помимо этого, нами выяс-
няется, отравились мла-
денцы именно питанием с
молочной кухни или чем-
то другим, - рассказыва-
ет пресс-секретарь Оль-
га Евтушевская из депар-
тамента здравоохранения
города Тольятти.

Life News сообщил, что
на данный момент уже гос-
питализировано порядка
тридцати детей, которые
отравились творогом и ке-
фиром. Питание с молоч-

Фигуранты дела об убийст-
ве Анны Политковской - быв-
ший милиционер Олег Шо-
шин и безработный Червоне
Оглы - получили по 10 лет
тюрьмы каждый за участие
в похищении и убийстве биз-
несмена Фариза Бекирова в
2009 г. Известно, что Оглы
и Шошин участвовали в
слежке за Политковской по
заказу Дмитрия Павлючен-
кова

Националист Вячеслав
Дацик по прозвищу Ры-
жий Тарзан заявил в Нев-
ском суде Санкт-Петер-
бурга, что не признает се-
бя виновным, так как счи-
тает действующую РФ
власть нелегитимной. Суд
начал рассматривать по
существу дело, в рамках
которого Дацик обвиняет-
ся в разбое и поджоге
церкви.

В Краснодарском крае
школьник, поссорившийся
с одноклассницами, полу-
чил огнестрельное ране-
ние в лоб. Девочки, оби-
женные подростком, по-
жаловались на него сво-
ей старшей сестре. Та
попросила о помощи сво-
его знакомого. Юноша
пришел в школу, вывел
подростка во двор и на-
чал стрелять по нему.

Банду компьютерных
мошенников, обезвре-
женных в Москве, подоз-
ревают в хищении более
130 млн руб. - сумма,
предположительно полу-
ченная мошенниками
только за последний квар-
тал. Ранее сообщалось о
хищении лишь 60 млн руб.

Полицейского из Вла-
димира задержали по по-
дозрению в получении 400
тыс руб. от местного пред-
принимателя, занимавше-
гося игорными заведени-
ями. С 2009-го по 2011 гг.
майор полиции Александр
Ананьев получал деньги в
качестве оплаты за пре-
дупреждения предприни-
мателя о проверках в его
казино.

На юго-западе Москвы
полиция задержала нес-
кольких неизвестных лю-
дей у здания Сбербанка.
По некоторым данным,
они планировали ограбить
машину инкассаторов или
почтовую машину. Вмес-
те с тем другие источни-
ки сообщают, что задер-
жанные - воры-борсеточ-
ники.

Ýëåêòðîíèêó ïðèâëåêóò ê âûäà÷å ïåíñèé
сячных поручении в Ин-
формационно-вычисли-
тельном центре УФПС, ко-
торый находится в Барна-
уле.

Поручение, полученное
пенсионером, будет со-

держать отрывную квитан-
цию, в которой указыва-
ется о выплаченных в
этом месяце суммах. Кви-
танция будет выдана при
доставке пенсии и иных
социальных выплат.

Õèìêè - ñàìûå áëàãîóñòðîåííûå
ли самыми благоустроен-
ными среди городских по-
селений и округов с чис-
ленностью населения от
30 000 до 100 000 человек.
"Среди городских поселе-
ний и округов, числен-
ность которых не превы-

шает 30 000 человек, при-
зовые места получили го-
родские поселения Се-
ребряные Пруды (первое
место), Шаховская (вто-
рое место), Московский
(третье место)", - говорит-
ся в материале.

Ìëàäåíöû îòðàâèëèñü íà Âîëãå
ной кухни, стало источни-
ком массового отравления
детей, уже успели раздать
около 200 доз испорченно-
го молочного питания.

- Госпитализированы 29
детей, двое из которых
были отправлены домой,
27 находятся в детской ин-
фекционной больнице, -
сообщили изданию в Мин-
здраве Самарской облас-
ти. - Сложившаяся ситуа-
ция носит крайне серьез-

ный характер, но жизням
детей точно ничего не уг-
рожает. На протяжении
ближайших двух суток,
возможно, будет увеличе-
но общее количество за-
болевших.

По предварительным
данным ведомства, воз-
раст отравившихся - от
шести месяцев до 1,5 лет,
и у всех подтвержден ди-
агноз - ротовирусная ин-
фекция.
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24 марта 2012 года, в субботу 4-й
седмицы Великого поста, Святейший
Патриарх Московский и всея Руси
Кирилл совершил Божественную ли-
тургию святителя Иоанна Златоуста
в храме в честь Положения честной
Ризы Господней в Москве.

В слове по окончании Литургии
Предстоятель Русской Церкви кос-
нулся недавней кощунственной ак-
ции в Храме Христа Спасителя, где
с 2007 года пребывает частица Ризы
Господней:

"Думаю, все вы знаете о том, что
произошло недавно в Храме Хрис-
та Спасителя. Вот давайте соотне-
сем свою мысль с тем фактом, что
на месте, где мы стоим, благочес-
тивые предки наши, полагавшие ос-
нову процветания России как вели-
кого государства, заложили храм сей
только ради встречи со святыней. А
их далекие потомки в веке XXI оск-
вернили эту святыню, находящуюся
в Храме Христа Спасителя...

Ну что, казалось бы, должно быть?
Прошли времена, когда люди силой
решали такие вопросы - и слава Бо-
гу, что прошли. Ну что должно было
бы быть в земле нашей, которая са-

Ïàòðèàðõ Êèðèëë: Ó íàñ íåò áóäóùåãî, åñëè ìû
íà÷èíàåì ãëóìèòüñÿ ïåðåä âåëèêèìè ñâÿòûíÿìè

мим фактом своего существования
во многом обязана Церкви Правос-
лавной и вере православной, под-
вигавшей народ наш на величайшие
подвиги - в том числе на защиту Оте-
чества в 1812 году? Ведь во имя сей
победы и был воздвигнут Храм Хрис-
та Спасителя. Нет, появляются лю-
ди, которые оправдывают это кощун-
ство, минимизируют его, стараются

представить как некую забавную
шутку. И печально, и от горечи сер-
дце мое разрывается, что среди этих
людей есть и те, кто называет себя
православными.

Давайте проведем эту линию меж-
ду храмом Ризоположения здесь, на
Донской, событиями века XVII, и тем,
что произошло в XXI веке перед ве-
личайшей святыней Церкви нашей
и всего православного мира - пе-
ред частицей Ризы Господней. Ду-
маю, ни один верующий человек не
должен сказать: "это меня не каса-
ется", "это не мое дело". Каждого
верующего человека это не может
не уязвлять. А потому я призываю
всех вас усилить молитвы о стране
нашей и о народе нашем. Ибо нет у
нас будущего, если мы начинаем глу-
миться перед великими святынями
и если это глумление кому-то ложит-
ся на душу как некая доблесть, как
некое выражение политического
протеста, как некое уместное дейс-
твие или как безобидная шутка.

Мы все сегодня проходим через Ве-
ликий пост. Диавол посмеялся над
всеми нами, введя столько скорбей в
те дни, когда мы должны уходить от

волнений мира сего, погружаться в
молитву, ограничивать себя постом,
каяться в своих собственных грехах.
Но, может быть, Господь проводит нас
через эти испытания в святые дни Ве-
ликого поста для того, чтобы мы все
осознали ответственность за землю
нашу, за Русь Святую, за веру пра-
вославную. У православного челове-
ка это чувство ответственности выра-
жается, в первую очередь, в горячей
молитве к Богу. Те люди не верят в
силу молитвы. Они верят в силу про-
паганды, в силу лжи и клеветы, в си-
лу Интернета, в силу СМИ, в силу де-
нег и оружия. Мы верим в силу мо-
литвы. И я призываю всю Церковь
Русскую к горячим и усердным мо-
литвам о стране нашей, о вере на-
шей, о народе нашем, чтобы Господь
простил нам прегрешения наши, вновь
приклонил к нам Свою милость, дал
силу благодати Духа Своего Святого,
чтобы, пройдя через искушения и соб-
лазны, мы вышли из них очищенны-
ми, сильными, способными устроять
будущее свое в соответствии с Бо-
жиим законом и по человеческой со-
вести". Пресс-служба Патриарха

Московского и всея Руси

В Подмосковье одобрена
Концепция реализации госу-
дарственной национальной
политики, сообщает Regi-
ons.Ru. Программа включает
в себя различные меры по
укреплению межэтнических
взаимоотношений, включая
проведение Ассамблеи наро-
дов Подмосковья и других ме-
роприятий с участием наци-
ональных и иных общест-
венных объединений для об-
суждения актуальных вопро-
сов социального развития.

По итогам Всероссийской
переписи населения 2010 го-
да русские составляют 92,9%
населения Подмосковья. При
этом на 1 марта 2012 года
на территории Московской
области официально зарегис-
трировано 73 национальных
общественных объединения.
Реальное же число гастар-
байтеров составляет пример-
но 19% от числа жителей ре-
гиона. Создавшаяся ситуация
воспринимается местным на-
селением как угроза собст-
венной безопасности. В ря-
де случаев жители Подмос-
ковья переходят к реши-
тельным действиям. Так в но-
ябре 2010 года жители горо-
да Хотьково изгнали всех
гастарбайтеров.

Разумеется, межнацио-
нальный диалог необходим, а
ксенофобия в любых ее фор-
мах недопустима. Однако в
последнее время у многих
складывается впечатление,
что нерадивые чиновники са-
ми провоцируют конфликты
на межнациональной почве.
Нарочитая поддержка наци-
ональных меньшинств там,
где в поддержке нуждается
большинство, вызывает у это-
го большинства очень серьез-
ные сомнения в принципиаль-
ной готовности властей защи-
щать их интересы. "В Подмос-
ковье уже существует "При-
ют для матерей-мигранток", а
приюта для русских матерей
оказавшихся в бедственном
положении нет", - пишет из-
вестный публицист Егор Хол-
могоров. По его словам, в

"Íàöèîíàëüíóþ ïîëèòèêó íåëüçÿ ïóñêàòü íà ñàìîòåê"
Православные священнослужители о Концепции реализации
государственной национальной политики в Подмосковье

Страницу подготовила
Светлана Мацагор

дальнейшем повсеместно бу-
дут появляться больницы для
мигрантов, школы для мигран-
тов где они будут получать ка-
чественное и бесплатное ле-
чение и образование не ут-
руждая себя собиранием
справок. "Деньги для этого, -
подчеркивает Холмогоров, -
естественно, возьмут из со-
циальных расходов на всех
жителей".

В результате происходит
наблюдаемое в последние
годы и даже месяцы резкое
падение веры населения в
возможность социальной
справедливости. "Стоит ли
искусственно создавать и
поддерживать национальные

объединения там, где боль-
шинство составляют рус-
ские? Не чревата ли такая
непродуманная политика в
национальном вопросе соци-
альным взрывом?" - с таки-
ми вопросами корреспон-
дент Regions.Ru обратился к
священнослужителям.

Протоиерей Андрей Спи-
ридонов, клирик храмов
Благовещения Пресвятой Бо-
городицы в Петровском пар-
ке и святителя Митрофана
Воронежского на Хуторской
в Москве, отметил, что если
государство будет игнориро-
вать проблемы, вызываемые
неконтролируемой миграци-

ей, взрыв неизбежен.
"Нацменьшинства обяза-

тельно должны изучать Пра-
вославие и русский язык, ос-
новы русского менталитета,
русскую историю. По этим
предметам необходимо сда-
вать экзамены. Мигранты
должны учиться восприни-
мать русскую культуру. Если
в национальном вопросе ни-
как не будет регламентиро-
ваться и регулироваться
адаптация приезжих, а поли-
тика останется такой же не-
равномерной и непродуман-
ной, это вызовет еще боль-
ше раздражения. Без регу-
ляции отношений и при от-
сутствии образования у миг-
рантов недовольство местно-
го населения будет возрас-
тать все больше, что, в кон-
це концов, вполне может за-
кончиться взрывом", - сказал
отец Андрей.

Игумен Мелетий (Соко-
лов), преподаватель Москов-
ской духовной семинарии, по-
лагает, что никакой опаснос-
ти трудовые мигранты сами
по себе не представляют.

"Поскольку есть потреб-
ность в их труде, то они, ско-
рее, в социальном плане
приносят пользу. Они стро-
ят дома, укладывают ас-
фальт, копают траншеи - то,
что местные за эти деньги
делать никогда не будут. А ес-
ли они работают, в том чис-
ле и на наше благо, то дол-
жны быть и социально защи-
щены. Это вполне логично и
естественно. Другое дело,
что национальную политику
нельзя пускать на самотек.
Межнациональные и межэт-
нические отношения должны
быть гармоничными. И эти
объединения могли бы это-
му способствовать. Почему
обязательно думать, что при-
езжие будут объединяться
именно против русского на-
селения? Я не вижу для та-
кого беспокойства никаких
оснований. Главное, чтобы
деятельность этих объедине-
ний была открытой и не про-
тиворечила законодательст-

ву", - добавил священник.
Иерей Александр Шумс-

кий, клирик храма Святите-
ля Николая в Хамовниках, от-
метил, что сегодняшняя на-
циональная политика - осо-
бенно в областях, где рус-
ские составляют подавляю-
щее большинство населения,
- нецелесообразна и опасна.

"В идеале ничего плохого
в национальных объединени-
ях нет. Но в реальности по-
чему-то все происходит сов-
сем не так, как задумыва-
лось. Даже если многочис-
ленные национальные орга-
низации образуются с какой-
то благой целью, как пока-
зывает опыт, они фактичес-
ки становятся ширмой для
криминала, часто даже воп-
реки воле организаторов. В
конечном итоге эти органи-
зации оказываются в подчи-
нении у криминальных струк-
тур, использующих их против
коренного населения. Мы с
этим постоянно сталкиваем-
ся. А контролировать деятель-
ность этих организаций, пре-
пятствовать их втягиванию в
криминал при нашей коррум-
пированности фактически не-
возможно. И в чем, собст-
венно, такая уж необходи-
мость этих организаций?
Сейчас коренное население
можно сравнить со свя-
занным Гулливером, которо-
му лилипуты всячески досаж-
дают и своими булавками и
отравленными стрелами. Все
это чревато конфликтом. По-
жалуйста, господа хорошие,
приезжайте к нам, работай-
те у нас, но живите по на-
шим законам и уважайте на-
ши традиции. И все будет хо-
рошо. Только живите в мире

с большим народом, который
первым вас никогда не тро-
нет и не обидит, если вы не
даете для этого повода. А то
ведь Гулливер может прос-
нуться и путы разорвать, и
всех лилипутов перетоптать
ненароком", - заключил отец
Александр.

Священник Алексий Агапов,
настоятель Михаило-Архан-
гельской церкви г. Жуковс-
кого Московской области,
полагает, что никакой необ-
ходимости искусственно соз-
давать и поддерживать такие
объединения нет.

"Все должно быть естест-
венно. Так оно по большей
части и происходит. Другой
вопрос, насколько эти объе-
динения открыты для диало-
га? В силу сложившихся об-
стоятельств эти люди будут
крепко цепляться за любую
работу, за любое место, за-
полнять все, что не запол-
нено местным населением,
создавая ситуацию демпин-
га. Они просто вынуждены
друг друга поддерживать и
объединяться. Ну а русские
так и будут вполне политкор-
ректно ушами хлопать. Толь-
ко попробуй заявить, что ты
русский", - продолжил свя-
щенник.

По его словам, в этом
смысле непонятная у нас на-
циональная политика. Это не
значит, что вот теперь нужно
во что бы то ни стало объе-
диняться именно для борьбы
с "нацменами". "Хорошо бы
научиться для начала быть
дружелюбными друг к другу,
поддерживать друг друга.
Ведь что мы видим? Русские
в первую очередь по отно-
шению друг к другу раздра-
жительны, завистливы и нед-
ружелюбны", - добавил отец
Алексий. А в идеале, как за-
метил он, мы все-таки долж-
ны научиться жить по слову
апостола Павла: "Всегда де-
лайте доброе по отношению
друг к другу и ко всем". То
есть - будьте добрыми не
только к "своим", но и ко
всем, заключил отец Алексий.
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ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

1 - 10 апреля
Зал 204, Кабинет русского

языка, 10.00. Проведение очно-
го тура Всемирного лингвокуль-
турологического конкурса по рус-
скому языку и литературе, пос-
вященного празднованию Дня
русского языка

2 апреля
Малый зал, 18.00. Лекторий

"Православное просвещение"
"Русский дом на берегах Тиб-

ра" - документальный фильм о
строительстве первого русского
православного храма в Риме

3 апреля
Зал приемов, 17.30
Вечер софийского общества

"Русский клуб"
Малый зал, 18.00. Посвящается

Дню смеха. Художественный фильм
"Особенности национальной охо-

ты" (1995) - комедия (субтитры на
болгарском языке). Режиссер -
А.Рогожкин. В ролях: А.Булдаков,
В.Хаахассало, В.Бычков, З.Буряк

4 апреля
Малый зал, 18.00. Жизнь за-

мечательных людей. Художест-
венный фильм "Миклухо-Маклай"

Режиссер - А.Разумный
5 апреля
Муз. салон, 17.00. Встреча чле-

нов клуба "Чайка"
6 апреля
Муз. салон, 18.00. Показ доку-

ментального фильма "Христианс-
кие святыни Иерусалима"

Большой зал, 18.30. Посвяща-
ется 200-летию победы России в
Отечественной войне 1812 года

Праздничный концерт Смешан-
ного хора Болгарского националь-
ного радио

Судоку

ОТВЕТЫ СУДОКУ 4X4

Aнекдоты
Владелец строительной фирмы

разговаривает с мэром:
- В моей фирме случайно есть

лишний "Мерседес". Мы бы мог-
ли его вам подарить.

- Нет, что вы, я не могу прини-
мать такие дорогие подарки.

- Ну, тогда мы можем вам его
продать за сто евро.

- В таком случае я куплю два!
☺ ☺ ☺

- Доктор, что означают буквы
"ХЗ" в моей истории болезни?

- Ну, как вам сказать... Просто
диагноз не очень ясен...

☺ ☺ ☺

После окончания масленицы
спортзал ждет вас на блины. В
наличии блины по 5, 10 и 15 кг.

☺ ☺ ☺

Я записался на онлайн-курсы
частных детективов. Я перевел им
деньги - и больше о них ничего
не слышал. Теперь я думаю: или

меня обокрали, или это мое пер-
вое дело.

☺ ☺ ☺

- Как жизнь?
- Кипит!
- А я-то думал, чего ты бега-

ешь как ошпаренный...
☺ ☺ ☺

Меня деньги не волнуют! Они
меня успокаивают.

☺ ☺ ☺

Папа укладывает дочку спать.
Через полчаса мама заглядывает
в комнату:

- Ну как? Спит?
- Да, мам, спит.

☺ ☺ ☺

Когда рождаются дети, в доме
исчезает: порядок, деньги, спокойс-
твие, отдых - и приходит СЧАСТЬЕ!

☺ ☺ ☺

Вчера, казалось, набралась
ума-разума... Сегодня проснулась
- ан нет, просто набралась...

ÕÐÅÍ
ïîáåæäàåò ðàê

 Английские ученые обна-
ружили, что хрен способен
уничтожать раковые клетки.
На эти особенности хрена
они наткнулись совершенно
случайно, изучая экзотичес-
кие экстракты народов Аф-
рики.

Хрен, который в Европе и
в России употребляется в ка-
честве приправы к мясу, на-
роды зулу на юге Африки ис-
пользуют как отравляющее
вещество, натирая им нако-
нечники стрел. Во время се-
рии опытов в Англии из хре-
на была выделена молекула,
которая способна разбивать
раковые клетки на отдель-
ные фрагменты. После уста-
новления антиракового по-
тенциала молекулы хрена пе-
ред медициной открылся
принципиально новый путь
лечения рака. В Великобри-
тании уже синтезирована
вакцина на основе хрена, ко-
торая при необходимости
вводится в организм паци-
ента.              ИТАР-ТАСС

Ставшее особенно модным
в последнее время вегетари-
анство критикуется многими
медиками. Неудивительно -
добровольный отказ от мо-
лока, жиров, мяса, яиц, рыбы
и иной пищи животного про-
исхождения ограничивает
организм в получении необ-
ходимых веществ для пост-
роения клеток.

Помимо этого, мясо содер-
жит минералы и витамины,
которые жизненно необхо-
димы для работы головного
мозга. Тем не менее, люби-
тели вегетарианской пищи
продолжают придерживать-
ся своего рациона, хотя ни
одной серьезной научной ра-
боты, которая бы оправды-
вала вегетарианство, поп-
росту нет.

Во Всемирной организации
здравоохранения пошли
дальше и решили включить
вегетарианство в список бо-
лезней, которые требуют обя-
зательного лечения психиат-
ром. Дополнительной причи-

"Реклама духов принесла
мне больше известности,
чем любой фильм, в котором
я снималась".

Катрин Денев

"Наши тревоги на девянос-
то процентов относятся к
тому, что никогда не слу-
чится".

Маргарет Тэтчер

"Я никогда не смогла бы по-
виснуть на чьей-либо шее.
Мешает рост".

Анна Герман

"Когда кого-то любишь,
всегда думаешь, что обяза-
на помочь ему измениться.
Это типично женская иллю-
зия. Любовь не может быть
терапией".

Изабель Аджани

ÂÎÇ ïðèçíàëà âåãåòàðèàíöåâ ïñèõáîëüíûìè
ной, послужившей включе-
нию вегетарианства в спи-
сок болезней, стала трагедия
семьи сыроедов из испанс-
кой Малаги.

Любители "диеты" дошли до
того, что их малолетние до-
чери были доведены до пол-
ного истощения. Благодаря
полиции детей отправили в
реанимацию, где боролись за

их жизнь - в противном слу-
чае, детям бы уже никто не
помог. Аналогичные случаи
есть и в Российской Феде-
рации. Например, у семьи-
сыроедов из Оренбурга ор-
ганы опеки и попечительства
отобрали детей и отправили
их в детский дом. Поводом
такого решения стала край-
няя степень истощения детей.



30 март - 5 април 2012

17. TV

Пятница, 30 марта (время болгарское)

Суббота, 4

Воскресенье, 1 апреля

Понедельник, 2 апреля

Вторник, 3 апреля

Среда, 4 апреля

Четверг, 5 апреля

Пятница, 30 марта  (время болгарское)

Суббота, 31 марта

Воскресенье, 1 апреля

Пятница, 30 марта (время московское)

Воскресенье, 1 апреля

Понедельник, 2 апреля

Вторник, 3 апреля

Среда, 4 апреля

Четверг, 5 апреля

Понедельник, 2 апреля

Вторник, 3 апреля

Среда, 4 апреля

Четверг, 5 апреля

 07:00 Новости 07:10 Ростислав Плятт, Георгий Вицин в комедии
"Жених с того света" 08:00 Олег Стриженов в фильме "Неподсу-
ден" 09:25 "Играй, гармонь любимая!" 10:00 "Умницы и умники"
10:45 "Слово пастыря" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:15 "Смак"
11:50 Премьера. "Людмила Гурченко. Как я стала богиней" 13:00
Новости (с субтитрами) 13:15 Среда обитания. "Полезные до-
бавки" 14:00 "Ералаш" 14:25 Александр Збруев в детективе "Коль-
цо из Амстердама" 15:55 "Папаши". Многосерийный фильм 19:00
Новости (с субтитрами) 19:15 Концерт Елены Ваенги 20:25 "Ку-
бок профессионалов". Финал 22:00 "Время" 22:20 "Кубок про-
фессионалов". Финал. Продолжение 23:00 "Что? Где? Когда?"
00:10 Олег Тактаров, Александр Иншаков в приключенческом
фильме "Мальтийский крест" 01:45 Леонид Куравлев, Татьяна
Пельтцер в комедии "Ты - мне, я - тебе" 03:10 Николай Бурляев
в фильме "Лермонтов" 04:50 Любовь Орлова, Леонид Утесов в
музыкальной комедии "Веселые ребята"

06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телеканал "Доб-
рое утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40
"Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный при-
говор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Криминальные хро-
ники" 14:10 "Право на защиту" 15:00 Другие новости 15:25 "По-
нять. Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Обручаль-
ное кольцо". Многосерийный фильм 18:10 "Сердце Марии". Мно-
госерийный фильм 19:00 Новости (с субтитрами) 19:55 "Давай
поженимся!" 20:55 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00
"Время" 22:30 Премьера. Игорь Петренко, Андрей Смоляков,
Кристина Кузьмина, Андрей Панин, Елена Лядова, Игорь Скляр
в многосерийном фильме "Отрыв" 23:25 "Краткий курс счастли-
вой жизни" 00:20 "Познер" 01:15 Ночные новости 01:30 "Пусть
говорят" с Андреем Малаховым 02:30 "Сердце Марии". Много-
серийный фильм 03:20 "Давай поженимся!" 04:15 "Краткий курс
счастливой жизни" 05:10 "Отрыв". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Теле-
канал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро"
10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный
приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Криминальные хро-
ники" 14:10 "Право на защиту" 15:00 Другие новости 15:25 "Понять.
Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Обручальное коль-
цо". Многосерийный фильм 18:10 "Сердце Марии". Многосерий-
ный фильм 19:00 Новости (с субтитрами) 19:55 "Давай поженим-
ся!" 20:55 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00 "Время"
22:30 Премьера. Игорь Петренко, Андрей Смоляков, Кристина
Кузьмина, Андрей Панин, Елена Лядова, Игорь Скляр в многосе-
рийном фильме "Отрыв" 23:25 "Краткий курс счастливой жизни"
00:20 Ночные новости 00:40 К 80-летию режиссера. Премьера.
"Жертвоприношения Андрея Тарковского" 01:30 Маргарита Тере-
хова, Анатолий Солоницын в фильме Андрея Тарковского "Зерка-
ло" 03:10 "Сердце Марии". Многосерийный фильм 04:00 "Краткий
курс счастливой жизни" 05:00 "Отрыв". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05
Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доб-
рое утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!"
12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15
"Криминальные хроники" 14:10 "Право на защиту" 15:00 Другие
новости 15:25 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитрами)
16:15 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 18:10 "Сер-
дце Марии". Многосерийный фильм 19:00 Новости (с субтитра-
ми) 19:55 "Давай поженимся!" 20:55 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым 22:00 "Время" 22:30 Премьера. Игорь Петренко,
Андрей Смоляков, Кристина Кузьмина, Андрей Панин, Елена
Лядова, Игорь Скляр в многосерийном фильме "Отрыв" 23:25
"Краткий курс счастливой жизни" 00:20 Ночные новости 00:40
"В контексте" 01:30 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 02:25
"Сердце Марии". Многосерийный фильм 03:15 "Давай поже-
нимся!" 04:15 "Краткий курс счастливой жизни" 05:10 "Отрыв".
Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05
Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доб-
рое утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!"
12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15
"Криминальные хроники" 14:10 "Право на защиту" 15:00 Дру-
гие новости 15:25 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтит-
рами) 16:15 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 18:10
"Сердце Марии". Многосерийный фильм 19:00 Новости (с суб-
титрами) 19:55 "Давай поженимся!" 20:55 "Пусть говорят" с
Андреем Малаховым 22:00 "Время" 22:30 Премьера. Игорь
Петренко, Андрей Смоляков, Кристина Кузьмина, Андрей
Панин, Елена Лядова, Игорь Скляр в многосерийном фильме
"Отрыв" 23:25 "Краткий курс счастливой жизни" 00:20 Ночные
новости 00:40 "На ночь глядя" 01:30 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым 02:25 "Сердце Марии". Многосерийный фильм 03:15
"Давай поженимся!" 04:15 "Краткий курс счастливой жизни"
05:10 "Отрыв". Многосерийный фильм

6:00 На полпути в Париж. Х/ф 7:20 Сам себе ре-
жиссер 8:00 Смехопанорама Евгения Петросяна
8:25 Утренняя почта 9:00 Вести 9:10 Вести-Москва
9:45 С новым домом! Идеи для вас 10:00 Чужая. Х/
ф 11:15 Мультфильмы 11:30 Очевидное-невероят-
ное 12:00 Вести 12:20 Вести-Москва 12:25 Опять
25. История одной "Табакерки" 13:15 Больше, чем
любовь 13:55 Романтика романса 14:45 Здравствуй-
те, я ваша тетя! Х/ф 16:25 Кривое зеркало. Театр
Евгения Петросяна 18:00 Вести недели 19:10 Фак-
тор А 20:40 Южные ночи. Х/ф 22:25 Преступная
страсть. Х/ф 0:00 Обрыв. Х/ф 2:20 Здравствуйте, я
ваша тетя! Х/ф 4:05 Кривое зеркало. Театр Евге-
ния Петросяна

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Те-
леканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе
утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05
"Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Крими-
нальные хроники" 14:10 "Право на защиту" 15:00 Другие новости
15:25 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Об-
ручальное кольцо". Многосерийный фильм 18:15 "Жди меня" 19:00
Новости (с субтитрами) 19:55 "Поле чудес" с Леонидом Якубови-
чем 20:55 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00 "Время"
22:30 "Две звезды" 23:55 "Прожекторперисхилтон" 00:30 "Yesterday
live" 01:20 Премьера. Фильм "Слон и моська" 02:45 Галина Пет-
рова, Сергей Арцыбашев в комедии "Долой коммерцию на лю-
бовном фронте, или Услуги по взаимности" 04:00 Ольга Яковле-
ва, Валентин Гафт в фильме "Таня" 05:50 "Пока все дома"

6:00 Утро России 10:00 Черные дыры. Белые пятна 10:40
Абсолютный слух 11:20 Пятое измерение 11:45 Вести-спорт
12:00 Вести 12:30 Здравствуй, мама! (5 серия) 13:15 С
новым домом! 14:00 О самом главном 14:45 Вся Россия
15:00 Вести 15:25 Вести-спорт 15:35 Ефросинья. Продол-
жение (144 серия) 16:20 Институт благородных девиц (37
серия) 17:10 Брачное агентство Николая Баскова 18:00
Вести 18:45 Прямой эфир 19:40 Всегда говори "всегда"-7
(9 серия) 20:30 Всегда говори "всегда"-7 (10 серия) 21:15
Любовь приходит не одна. Х/ф 22:55 Магия кино 23:40
Аплодисменты, аплодисменты... Х/ф 1:00 Вести.ru 1:25
Комната смеха 2:10 Ефросинья. Продолжение (144 серия)
2:55 Институт благородных девиц (37 серия) 3:40 Здрав-
ствуй, мама! (5 серия) 4:25 А Вы ему кто? Х/ф

07.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" с Людмилой Мела Т 08.00 "МУЛЬТФИЛЬ-
МЫ" Ф 09.00 "ЦЕНА ПОБЕДЫ" Т 10.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ
ВОРОН". 44-я серия С 11.00 Премьера русского сериала "ЗАЩИТА
КРАСИНА - 3". 16-я серия (заключительная) С 12.00 Информацион-
но-аналитическая программа "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-
Мурзой Т 13.00 "2012" Т 14.00 Художественный фильм "БЕЗ ВИДИ-
МЫХ ПРИЧИН". После окончания смотрите короткометражный фильм
"Счастливо оставаться" Ф 16.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН".
45-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал
"АВАНТЮРИСТКА. СМЕРТЬ В НАСЛЕДСТВО". 4-я серия С 19.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ" И 20.00 "КЛИНЧ" Т 21.00 "СКАНЕР" Т 22.00 Русский
сериал "ВЕРСИЯ. НАПАРНИКИ". 1-я серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ"
И 00.00 Художественный фильм "ОПЫТ БРЕДА ЛЮБОВНОГО ОЧА-
РОВАНИЯ" Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал
"ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 45-я серия С 04.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ.
НАПАРНИКИ". 1-я серия С 05.00 "КЛИНЧ" Т 06.00 Русский сериал
"АВАНТЮРИСТКА. СМЕРТЬ В НАСЛЕДСТВО". 4-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Рус-
ский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 45-я серия С 11.00 Русский сериал "ВЕР-
СИЯ. НАПАРНИКИ". 1-я серия С 12.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ" И 12.30
Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ.
ПОКУШЕНИЯ НА ПРЕЗИДЕНТОВ" Т 13.00 "СКАНЕР" Т 14.00 Художествен-
ный фильм "ОПЫТ БРЕДА ЛЮБОВНОГО ОЧАРОВАНИЯ" Ф 16.00 Русский
сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 46-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И
18.00 Русский сериал "АВАНТЮРИСТКА. СМЕРТЬ В НАСЛЕДСТВО". 5-я
серия С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И
20.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬБАЦ" Т 21.00 "БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т 22.00 Русский
сериал "ВЕРСИЯ. НАПАРНИКИ". 2-я серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И
00.00 Премьера художественного фильма "JUDENKREIS, ИЛИ ВЕЧНОЕ
КОЛЕСО". После окончания смотрите мультфильмы для взрослых Ф
02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 46-
я серия С 04.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ. НАПАРНИКИ". 2-я серия С
05.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬБАЦ" Т 06.00 Русский сериал "АВАНТЮРИСТКА.
СМЕРТЬ В НАСЛЕДСТВО". 5-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И
10.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 46-я серия С 11.00 Русский
сериал "ВЕРСИЯ. НАПАРНИКИ". 2-я серия С 12.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕ-
ДЕЛЮ" И 13.00 "БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т 14.00 Премьера художествен-
ного фильма "JUDENKREIS, ИЛИ ВЕЧНОЕ КОЛЕСО". После оконча-
ния смотрите мультфильмы Ф 16.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВО-
РОН". 47-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал
"АВАНТЮРИСТКА. СМЕРТЬ В НАСЛЕДСТВО". 6-я серия С 19.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "НАРОД ПРО-
ТИВ" Т 21.00 "В КРУГЕ СВЕТА" Т 22.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ. БЕ-
ШЕНЫЙ". 1-я серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Премьера
художественного фильма "ВОТ ТАКИЕ ЧУДЕСА". После окончания
смотрите мультфильмы для взрослых Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И
03.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 47-я серия С 04.00 Русский
сериал "ВЕРСИЯ. БЕШЕНЫЙ". 1-я серия С 05.00 "НАРОД ПРОТИВ" Т
06.00 Русский сериал "АВАНТЮРИСТКА. СМЕРТЬ В НАСЛЕДСТВО".
6-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И
10.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 47-я серия С 11.00 Рус-
ский сериал "ВЕРСИЯ. БЕШЕНЫЙ". 1-я серия С 12.00 "СТРАНА И
ЛЮДИ" с Людмилой Мела Т 13.00 "В КРУГЕ СВЕТА" Т 14.00 Премье-
ра художественного фильма "ВОТ ТАКИЕ ЧУДЕСА". После оконча-
ния смотрите мультфильмы Ф 16.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ
ВОРОН". 48-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский
сериал "АВАНТЮРИСТКА. БЕЛЫЙ ПИАР". 1-я серия С 19.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "КЕЙС" Т
21.00 "СВОИМИ ГЛАЗАМИ" Т 22.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ. БЕ-
ШЕНЫЙ". 2-я серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Премьера
художественного фильма "ПРОЩАНИЕ СЛАВЯНКИ". После окон-
чания смотрите мультфильмы для взрослых Ф 02.00 "ОСОБОЕ
МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 48-я серия С
04.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ. БЕШЕНЫЙ". 2-я серия С 05.00
"КЕЙС" Т 06.00 Русский сериал "АВАНТЮРИСТКА. БЕЛЫЙ ПИАР".
1-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" 08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" 10.00 Рус-
ский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 43-я серия 11.00 Премьера русского
сериала "ЗАЩИТА КРАСИНА - 3". 15-я серия 12.00 "СВОИМИ ГЛАЗАМИ"
13.00 "КЕЙС" 14.00 Премьера художественного фильма "ПЕРЕД РАС-
СВЕТОМ". После окончания смотрите короткометражный фильм "Нам
не дано предугадать" 16.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 44-я се-
рия 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" 18.00 Русский сериал "АВАНТЮРИСТКА.
СМЕРТЬ В НАСЛЕДСТВО". 2-я серия 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКО-
НОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" 20.00 "2012" 21.00 "ВСЁ ТАК" 22.00 Премьера
русского сериала "ЗАЩИТА КРАСИНА - 3". 16-я серия (заключительная)
23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" 00.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ" 00.30 Информа-
ционно-развлекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР" 01.00 "2012" 02.00
"ОСОБОЕ МНЕНИЕ" 03.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 44-я се-
рия 04.00 Премьера русского сериала "ЗАЩИТА КРАСИНА - 3". 16-я
серия (заключительная) 05.00 "ВСЁ ТАК" 06.00 Русский сериал "АВАН-
ТЮРИСТКА. СМЕРТЬ В НАСЛЕДСТВО". 2-я серия

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" 08.00 "МУЛЬТФИЛЬ-
МЫ" 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" 10.00 "КЛИНЧ" 11.00 Сериал
выходного дня "ОПЕРГРУППА - 2. ШВЕД ПОД ВЫБОРГОМ". 3-я серия 12.00
Сериал выходного дня "ОПЕРГРУППА - 2. ШВЕД ПОД ВЫБОРГОМ". 4-я серия
(заключительная) 13.00 "В НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" 14.00
Снято в СССР. "КАИН XVIII" 15.30 Программа "ЖИВОЕ СЛОВО" 16.00 Сериал
выходного дня "УТЁСОВ. ПЕСНЯ ДЛИНОЮ В ЖИЗНЬ". 3-я серия 17.00 Автор-
ская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. ПОКУШЕ-
НИЯ НА ПРЕЗИДЕНТОВ" 17.30 "ЭХО НЕДЕЛИ" 18.00 Русский сериал "АВАН-
ТЮРИСТКА. СМЕРТЬ В НАСЛЕДСТВО". 3-я серия 19.00 "КОД ДОСТУПА" 20.00
"ЦЕНА ПОБЕДЫ" 21.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ. СВИДЕТЕЛЬ". 1-я се-
рия 22.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" 23.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ. СВИ-
ДЕТЕЛЬ". 2-я серия 00.00 Художественный фильм "БЕЗЫМЯННАЯ ЗВЕЗДА". 2
серии 02.30 Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИК-
БЕЗ. ПОКУШЕНИЯ НА ПРЕЗИДЕНТОВ" 03.00 Сериал выходного дня "УТЁСОВ.
ПЕСНЯ ДЛИНОЮ В ЖИЗНЬ". 3-я серия 04.00 Снято в СССР. "КАИН XVIII".
После окончания смотрите мультфильмы для взрослых 06.00 Русский сериал
"АВАНТЮРИСТКА. СМЕРТЬ В НАСЛЕДСТВО". 3-я серия

07.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" 08.00 Детский художественный фильм "КОНЁК-
ГОРБУНОК" 09.20 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" 10.00 "НАРОД ПРОТИВ" 11.00 Сериал
выходного дня "ШЕРИФ. СВИДЕТЕЛЬ". 1-я серия 12.00 Сериал выходно-
го дня "ШЕРИФ. СВИДЕТЕЛЬ". 2-я серия 13.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" с Люд-
милой Мела 14.00 Снято в СССР. "В ДЕНЬ СВАДЬБЫ" 15.30 "ГЛОБАЛ
3000" 16.00 Сериал выходного дня "УТЁСОВ. ПЕСНЯ ДЛИНОЮ В ЖИЗНЬ".
4-я серия 17.00 Информационно-развлекательная программа "АРТ-НАВИ-
ГАТОР" 17.30 Премьера программы "ПРОГУЛКИ ПО ИЕРУСАЛИМУ" 18.00
Документальный экран. "РУССКИЙ НОБЕЛЬ". Станислав Говорухин. Фильм
о премии 19.00 "БЕЗ ДУРАКОВ" 20.00 Информационно-аналитическая
программа "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-Мурзой 21.00 Сериал
выходного дня "ШЕРИФ. СМЕРТЕЛЬНЫЙ ПИРУЭТ". 1-я серия 22.00 "В
НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" 23.00 Сериал выходного дня
"ШЕРИФ. СМЕРТЕЛЬНЫЙ ПИРУЭТ". 2-я серия 00.00 Конкурс "КРАСА РОС-
СИИ 2011" 02.00 Информационно-развлекательная программа "АРТ-НА-
ВИГАТОР" 02.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ ДЛЯ ВЗРОСЛЫХ" 03.00 Сериал выход-
ного дня "УТЁСОВ. ПЕСНЯ ДЛИНОЮ В ЖИЗНЬ". 4-я серия 04.00 Снято в
СССР. "В ДЕНЬ СВАДЬБЫ" 05.30 "ГЛОБАЛ 3000" 06.00 Документальный
экран. "РУССКИЙ НОБЕЛЬ". Станислав Говорухин. Фильм о премии

RТVI РТР

07:00 Новости 07:10 "Веселые ребята - артисты и надзира-
тели" 08:00 Владимир Высоцкий, Георгий Юматов, Ефим
Копелян в приключенческом фильме "Опасные гастроли"
09:30 Премьера. "Смешарики. Начало" 11:00 Новости (с
субтитрами) 11:10 "Пока все дома" 12:00 День смеха на
Первом 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 День смеха на
Первом. Продолжение  18:05 Андрей Миронов в комедии
"Невероятные приключения итальянцев в России" 19:45
"Клуб Веселых и Находчивых". Высшая лига 22:00 Воск-
ресное "Время". Информационно-аналитическая програм-
ма 23:00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым. Специ-
альный выпуск 23:55 "Гражданин Гордон" 00:55 Премьера.
Шарлиз Терон, Ким Бейсингер в фильме "Пылающая рав-
нина" 02:35 Петр Вельяминов в фильме "Фиктивный брак"
03:40 Нина Сазонова в фильме "Моя улица" 04:55 Комедия
"Ясь и Янина"

6:00 Вести 6:10 Вести-Москва 6:20 Суровые километ-
ры. Х/ф 7:50 Мультфильм 8:00 Субботник 8:30 Обыкно-
венный концерт с Эдуардом Эфировым 9:00 Вести 9:10
Вести-Москва 9:20 Вся Россия 9:35 Любовь приходит
не одна. Х/ф 11:05 Мультфильм 11:15 Владимир Вино-
кур. Своим голосом... 12:00 Вести 12:20 Вести-Москва
12:25 Честный детектив 12:50 Городок 13:20 Власть факта
14:00 Человек и оркестр. Владимир Федосеев 14:50
Сладкая женщина. Х/ф 16:25 Субботний вечер 18:00
Вести в субботу 18:50 Сваты-5 22:15 Чужая. Х/ф 23:35
Белая студия. Сергей Урсуляк 0:15 Девчата 0:50 Слад-
кая женщина. Х/ф 2:25 Субботний вечер 3:55 Комната
смеха 4:40 Владимир Винокур. Своим голосом...

6:00 Утро России 10:00 Соль земли. Х/ф. 1-я серия 11:05
Мультфильм 11:20 Человек перед Богом. Введение во Храм
11:45 Вести-спорт 12:00 Вести 12:30 Здравствуй, мама! (6
серия) 13:15 С новым домом! 13:50 О самом главном 15:00
Вести 15:25 Вести-спорт 15:35 Ефросинья. Продолжение (145
серия) 16:20 Институт благородных девиц (38 серия) 17:10
Брачное агентство Николая Баскова 18:00 Вести 18:45 Пря-
мой эфир 19:40 20 лет без любви (1 серия) 21:15 Бежать (13
серия) 22:05 Дежурный по стране 22:50 "Тем временем" с
Александром Архангельским 23:40 Вести + 23:55 Новости
культуры 0:15 Единственный мужчина (5 серия) 1:05 Вести.ru
1:20 Профилактика 2:10 Ефросинья. Продолжение (145 се-
рия) 2:55 Институт благородных девиц (38 серия) 3:40 Здрав-
ствуй, мама! (6 серия) 4:30 Соль земли. Х/ф. 1-я серия 5:45
Вести-спорт

6:00 Утро России 10:00 Соль земли. Х/ф. 2-я серия 11:00
Мультфильмы 11:20 Человек перед Богом. Икона 11:45 Ве-
сти-спорт 12:00 Вести 12:30 Здравствуй, мама! (7 серия)
13:15 С новым домом! 13:50 О самом главном 15:00 Вести
15:25 Вести-спорт 15:35 Ефросинья. Продолжение (146 се-
рия) 16:20 Институт благородных девиц (39 серия) 17:10
Брачное агентство Николая Баскова 18:00 Вести 18:45
Прямой эфир 19:40 20 лет без любви (2 серия) 21:15 Бе-
жать (14 серия) 22:05 Специальный корреспондент 23:00
Культурная революция 23:45 Вести + 0:05 Новости культу-
ры 0:25 Единственный мужчина (6 серия) 1:10 Вести.ru
1:25 Профилактика 2:15 Ефросинья. Продолжение (146
серия) 3:00 Институт благородных девиц (39 серия) 3:45
Здравствуй, мама! (7 серия) 4:30 Соль земли. Х/ф. 2-я
серия 5:45 Вести-спорт

6:00 Утро России 10:00 Соль земли. Х/ф. 3-я серия 11:05
Мультфильмы 11:20 Человек перед Богом. Таинство Кре-
щения 11:45 Вести-спорт 12:00 Вести 12:30 Здравствуй,
мама! (8 серия) 13:15 С новым домом! 13:50 О самом
главном 15:00 Вести 15:25 Вести-спорт 15:35 Ефросинья.
Продолжение (147 серия) 16:20 Институт благородных
девиц (40 серия) 17:10 Брачное агентство Николая Бас-
кова 18:00 Вести 18:45 Прямой эфир 19:40 20 лет без
любви (3 серия) 21:15 Бежать (15 серия) 22:05 Историчес-
кий процесс 23:35 Вести + 23:50 Новости культуры 0:15
Единственный мужчина (7 серия) 1:05 Вести.ru 1:20 Про-
филактика 2:10 Ефросинья. Продолжение (147 серия) 2:55
Институт благородных девиц (40 серия) 3:40 Здравствуй,
мама! (8 серия) 4:30 Соль земли. Х/ф. 3-я серия 5:45
Вести-спорт

6:00 Утро России 10:00 Соль земли. Х/ф. 4-я серия 11:05 Муль-
тфильм 11:20 Человек перед Богом. Таинство Евхаристии 11:45
Вести-спорт 12:00 Вести 12:30 Здравствуй, мама! (9 серия)
13:15 С новым домом! 13:50 О самом главном 15:00 Вести
15:25 Вести-спорт 15:35 Ефросинья. Продолжение (148 серия)
16:20 Институт благородных девиц (41 серия) 17:10 Брачное
агентство Николая Баскова 18:00 Вести 18:45 Прямой эфир
19:40 20 лет без любви (4 серия) 21:15 Бежать (16 серия) 22:05
Поединок 23:35 Вести + 23:50 Новости культуры 0:15 Един-
ственный мужчина (8 серия) 1:05 Вести.ru 1:20 Профилактика
2:10 Ефросинья. Продолжение (148 серия) 2:55 Институт бла-
городных девиц (41 серия) 3:40 Здравствуй, мама! (9 серия)
4:30 Соль земли. Х/ф. 4-я серия 5:45 Вести-спорт

ЗА ДОП. ИНФОРМАЦИЯ: http://www.1tvrus.com;
http://www.rutv.ru
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18. ГЛАМУР

Настоящим триумфом стало
выступление Валерия Леонтьева в
день его рождения в Санкт-Петер-
бурге в концертном зале "Октябрьс-
кий".Валерию Леонтьеву исполни-
лось 63. Букеты по 111 роз в каж-
дом молодые женщины выносили на
сцену одна за другой, еле удержи-
ваясь под их тяжестью. Пожалуй, их
цветочные амбиции переплюнул
лишь Филипп Киркоров - прислан-
ную им своему другу и учителю кор-
зину роз, согнувшись, с трудом та-
щил его посланец.

От обилия подарков просто ряби-
ло в глазах: ювелирные украшения,
дизайнерская одежда, антиквариат,
картины, книги, дорогой парфюм и
даже... позолоченная статуэтка "Ос-
кар" с надписью "Лучший навсегда!".
Были и просто забавные сувениры:
например огромные красные лапти,
которые Леонтьев получил во вре-
мя выхода в зал, а потом, дурачась,
примерял сначала на сцене.

Доставил много радости и само-
му Леонтьеву, и его поклонникам по-
даренный огромный мешок сердец,

Ëåîíòüåâ â äåíü ðîæäåíèÿ ïèë èç ÷åðåïà
который артист по ходу исполнения
песни Владимира Евзерова "Ягодка"
начал выбрасывать в зал, застав-
ляя фанатов ловить их в прыжке, что
иногда даже заканчивалось неболь-
шой драчкой. Но, пожалуй, самым
оригинальным стал подарок от лич-
ного дизайнера певца Татьяны Куд-
рявцевой - она преподнесла Вале-
ре бокал, сделанный в виде черепа,
причем череп проявлялся не сразу,
а как только бокал становился пол-
ным. Леонтьев, недолго думая, упо-
добился Воланду и поднял череп
коньяка за свое творческое долго-
летие, пишет "Московский Комсомо-
лец".  Кстати, до того на служебном
входе он был зацелован и задарен
подарками, включая дизайнерский
торт, на котором красовались... съ-
едобные билеты. "Билеты на ваш кон-
церт - это самое дорогое, то есть у
фанатов, поэтому мы дарим их вам"
- так объяснили свою задумку пок-
лонники.

Детство Валерий провел с роди-
телями в тундре. Сам он смеется,
что стал солистом в школьном хо-

ре, потому что пищал громче всех.
Он работал, учился, пел, принимал
участие во многих конкурсах. В 1978
году он впервые выступил на сцене
Большого Концертного зала Октяб-
рьский. Его популярность росла. Но
в 1981 году началась опала. Его но-
мера вырезались из программ за
час до показа на телевидении. Рай-
монд Паулс и Давид Тухманов мно-
го сделали, чтобы помочь артисту.
В 1982 году пропал голос, пришлось
удалять опухоль в горле. Валерий Ле-
онтьев поступил в ленинградский ин-
ститут Культуры и стал режиссером
массовых представлений. Но голос
вернулся, и певец снова стал пев-
цом. Концерты, гастроли по всему
свету, поездка в охваченный войной
Афганистан.

В 1988 году Валерий Леонтьев по-
ет в опере "Джордано" Лоры Квинт.
И опять гастроли, фестивали, где он
просто не мог быть незамеченным.
Награды и звания Народного артис-
та России перечислять можно дол-
го. Теперь у него есть все: именная
звезда на "Площади звезд", дома,

причем не только в Москве, машины,
и, главное, любовь зрителей. Гово-
рят, что из-за проблем со здоровьем
он вынужден оставить сцену. Теперь
он сможет чаще бывать в своем до-
ме в Майами на берегу океана, где
его ждет жена Людмила.

Администрация Анапы через суд
пытается наладить отношения с
популярным исполнителем Фи-

липпом Киркоровым. Причиной спо-
ра оказалась приморская недвижи-
мость.

На днях управление имущественных
отношений города-курорты Анапы об-
ратилось в один из столичных судов
с требованием взыскать с певца
просрочку по арендным платежам.

Â Àíàïå ïîäàëè â ñóä íà Êèðêîðîâà
Речь идет о 0,55 га в прибрежном
поселке Витязево. Поселок, который
считается городским районом, вытя-
нулся прямо вдоль прибрежной по-
лосы Черного моря и давно получил
славу туристической резервации.

Как следует из материалов дела,
еще в ноябре позапрошлого года
Киркоров заключил договор об арен-
де земли для строительства гости-
ницы, с тех пор никаких средств на
счет властей певец не переводил. Ох-
ваченный в иске долговой период за-
кончился в сентябре. В общем слож-
ности власти Анапы хотят получить с
певца 346,5 тыс рублей, 11,5 тыс из
них - пени, которое по условиям до-
говора начислялось за каждый день
просрочки. В правовом управлении
анапской администрации существо-
вание иска подтвердили, однако офи-
циально прокомментировать ситуа-
цию отказались, пишут "Известия".

По словам директора певца Ген-
надия Рыбака, никакой недвижимос-
ти на черноморском побережье у
Киркорова нет. Представитель наз-
вал иск ошибочным и пообещал, что
в ближайшее время ситуация будет
урегулирована. Тем не менее в

пресс-службе суда уточнили, что
инициалы ответчика в иске совпа-
дают с именем и отчеством поп-звез-
ды. Совпадает и подсудность дела:
исковое заявление поступило в суд,
отвечающий за улицу, на которой и
зарегистрирован певец.

Впрочем, член Московской колле-
гии адвокатов Иван Кидяев уверен,
что разбирательства не миновать в
любом случае. Существовали ли на
самом деле основания для подачи
иска суд может решить только в хо-
де заседания. Юрист не исключает,
что местные власти действительно
могут ошибаться, ориентируясь, нап-
ример, на неверные данные регист-
рационной палаты.

Анапа - не единственный курорт,
на котором у звезды эстрады есть
недвижимость. В августе 2010 года
мэр Ялты Сергей Брайко безвозмез-
дно передал Филиппу Киркорову
участок в черте города. Земля стала
призом за присвоенное певцу зва-
ние "Почетный гражданин города
Ялты". Практически сразу исполни-
тель заявил о своем желании пост-
роить на выделенной территории Дом
ветеранов эстрады, но точных сро-

ков реализации проекта до сих пор
официально обозначено не было.

Между тем сам Киркоров похоже
об этом ничего не знает. Певец не-
давно побывал с гастролями в Виль-
нюсе, откуда привез дочери первый
брилиант. Изысканный подарок для
четырехмесячной Аллы-Виктории не
потребовал затрат - бриллиантовую
подвеску артисту презентовали ра-
ботники музея-бутика. Упаковав ее
в изящный футляр с именным сер-
тификатом, хранители ювелирных
ценностей вручили подарок Филип-
пу Киркорову со словами: "Это для
вашей дочки Аллы-Виктории, пусть
растет на радость папе и блистает
уже с пеленок!" Красивый жест ли-
товских продавцов вызвал у артис-
та прилив нежных эмоций: "Это пер-
вый бриллиант моей дочери! Спа-
сибо, очень трогательно" и признал-
ся, что его очень расстраивают час-
тые разлуки с дочкой.

"Я даже в "Твиттере" своем почти
не пишу, каждую свободную минут-
ку вишу на телефоне - я лучше пос-
лушаю лишний раз, как она там что-
то бормочет и агукает", - с улыбкой
рассказывал он сотрудникам музея.

Свой день рождения
народная артистка отме-
тила вовсе не на широ-
кую ногу, как того требу-
ет русская душа, а в уз-
ком кругу любимых муж-
чин: мужа, сына и кон-
цертного директора. За
праздничный ужин в до-
рогом ресторане запла-
тил гражданский муж
именинницы 32-летний
Евгений Гор.

- Он меня очень хоро-
шо поздравил, - делится
сама певица. - Пригласил
в какое-то красивое мес-
то, мы там посидели и по-

Êåëüìè ïîéäåò ïîä ñóä
Материалы дела извест-

ного певца Криса Кельми,
на которого в Москве сот-
рудниками ГИБДД был сос-
тавлен протокол об отка-
зе от прохождения меди-
цинского освидетельство-
вания, в ближайшее вре-
мя будут переданы в суд,
сообщил РИА Новости ис-
точник в правоохрани-
тельных органах столицы.

Инцидент произошел на
Зубовском бульваре у дома №13 еще 16 марта,
но известно об этом стало позднее.

"Сотрудники ГИБДД остановили машину, за ру-
лем которой находился известный композитор
Крис Кельми. Покраснение глаз и невнятная речь
дали сотрудникам полиции достаточные основа-
ния полагать, что он нетрезв, они предложили
пройти певцу медицинское освидетельствования,
но он от него отказался", - сказал собеседник.

Ранее медиа писали о том, что в октябре ми-
нувшего года за аналогичное правонарушение
суд лишил Кельми водительских прав на 1,5 го-
да. Тогда его также поймали за рулем в нетрез-
вом виде.

Íàäåæäà Áàáêèíà ñêðîìíî îòìåòèëà 62-ëåòèå
общались. Подарил мне
красивые ароматные све-
чи, которые он делает
сам. Я их очень люблю -
именно такой аромат.

Рассказывая о своем
молодом избраннике На-
дежда Георгиевна также
призналась, что именно
он повлиял на ее стиль
и выкинул весь хлам из
ее шкафа, сменив старье
на модную одежду доро-
гих марок. С легкой ру-
ки Евгения из простой
русской бабы артистка
превратилась в настоя-
щую модницу, поэтому и

место для торжества
было выбрано под стать
новому имиджу певицы.
Даже от торта именин-
ница отказалась - фигу-
ру бережет.

Свое первое поздрав-
ление в этот день На-
дежда получила от само-
го маленького, но само-
го главного мужчины в
своей жизни - двухлет-
него внука Георгия. Ма-
лыш под руководством
папы Данилы записал
видеообращение к име-
ниннице, пишет газета
"Твой день".

Арбитражный суд Мос-
квы во вторник взыскал
с певицы МакSим в поль-
зу "Экспресс газеты" 50
тысяч рублей, потра-
ченных на юридическую
помощь в связи с иском
певицы к изданию, пере-
дает агентство РАПСИ.

Газета просила взыс-
кать судебные расходы
на сумму 130 тысяч руб-
лей, но суд удовлетворил
только часть требований.

ÌàêSèì çàïëàòèëà ãàçåò÷èêàì 50 000
Ранее арбитраж объяв-
лял перерыв, чтобы
представители газеты
подготовили все необхо-
димые документы, подт-
верждающие оплату ус-
луг юристов.

МакSим обращалась в
Арбитражный суд Моск-
вы с иском о защите де-
ловой репутации к "Экс-
пресс газете" и своему
бывшему продюсеру
Юрию Алексееву. Пово-

дом для этого стало ин-
тервью с Алексеевым,
где говорилось о прист-
растии звезды к алкого-
лю. В ноябре прошлого
года иск был отклонен,
а в апелляционной инс-
танции МакSим и вовсе
отказалась от требова-
ний, и дело было прек-
ращено.

На заседании отмеча-
лось, что требование о
компенсации судебных

расходов выдвигает
только "Экспресс газе-
та", так как Алексеев та-
ких расходов не понес.
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В алтайското село Налобиха през
март бе открит музей, посветен на
един воин и наречен "Войник от Ве-
ликата война". Главният герой е Алек-
сей Скурлатов - прототипът на на па-
метника на Альоша в Пловдив. Музе-
ят, създаден по идея на губернатора
на Алтайския край Александър Кар-
лик, се намира в тържествено откри-
тото съвсем ново селско училище. А
заслугата то да се появи в Налобиха
е на Александър Скурлатов. Губерна-
торът Карлин разказва, че познавал
прославения воин от шест години и
през цялото това време той се обър-
нал към него само с една молба - да

В малкото кубанско
градче Тимашевск се на-
мира единственият в Ру-
сия музей на едно се-
мейство. Експозицията
е посветена на трудния
живот на селското се-
мейство Михаил и Епис-
тиния Степанови. Те
имали девет синове и
всички загинали по
фронтовете на три раз-
лични войни, гробовете
им са на различни мес-
та. През 1918 г. Алексан-
дър /тогава 17-годишен/
бил зверски убит от бе-
логвардейците по време
на Гражданската война.
Фьодор тръгнал на
фронта с мечтата да се
завърне при любимата
си и да създаде семейс-
тво. Вместо това за веч-
ни времена го приюти-
ла монголската степ -
загинал на 30 август
1939 г. в сражението с
японците при Халхингол.
Същата година брат му
- випускник на автобро-
нетанковото училище
капитан Иля Степанов,
загива в сражението на
Курската дъга, където
край село Мелихово е
гробът му. Лейтенант Па-
вел Степанов намерил
смъртта си в боевете
край Брест. Иван и Ва-
силий дълго време се
смятали за безследно
изчезнали това подхран-
вало надеждите на май-
ка им, че са живи. Но
дошла страшната вест -
оказало се, че двамата
били партизани, Иван
бил разстрелян през
1942 г, а брат му Васи-
лий - през декември. То-
гава най-малкият - Алек-

Äåâåòèìà áðàòÿ ãåðîéñêè çàãèâàò
â òðè âîéíè
През май 2012 г. ще се
състои четвъртият Степанов
фестивал - уникален
празник на уникално място

сандър, твърдо решил
да отиде на фронта.
През 1943 г. Епистиния
получила от него писмо:
"Мамо, защо тъжите за
нас? Обратното - тряб-
ва да се гордеете, че
толкова ваши синове са
на фронта и с оръжие в
ръка защитават любима-
та си родина. Скоро, ма-
мо, ще се върнем с по-
беда у дома! А ако ни е
съдено да загинем,
знайте, че сме загина-
ли за мир и щастие на
Земята!". Писмото било
написано само няколко
дни преди гибелта на
старши лейтенант Алек-
сандър Степанов край
бреговете на Днепър -
единствен той останал
жив при сражението,
дълго се отбранявал, а
накрая взривил граната,
унищожавайки няколко
фашисти и себе си. Са-
мо два месеца преди по-
бедата над Германия по-
чинал и Филип, пленник
от 1943 г. в концентра-
ционния лагер край Па-
дерборн. За Николай съ-
що дошло известие за
смъртта му, но съдбата
сякаш решила поне с
нещо да зарадва мно-
гострадалното семейст-
во и Николай се завър-
нал у дома. В края на
60-те години обаче по-
чинал от старите си ра-
ни. Хората както може-
ли помагали на Еписти-
ния, а държавата оцени-
ла подвига й с бойна
награда - орден "Отечес-
твена война" - първа сте-
пен, медал за майчинс-
тво и други награди.
Първата публикация - на

краеведа Никита Мат-
вейчук, за семейството
се появила през 1949 г.
Писатели, журналисти,
кинематографисти се
развълнували от необик-
новената съдба на вой-
нишката майка. Доку-
менталният филм от 1966
г. "Слово за една руска
майка" получил сребър-
на награда на Московс-
кия кинофестивал, а на
Международния кино-
фестивал в Монте Кар-
ло бил удостоен с най-
голямата награда "Злат-
на Нимфа".

Историята на този не-
обикновен музей започ-
ва през 1963 г., когато
Пионерският дом орга-
низирал изложба за ис-
торията на град Тима-
шевск. Един от разде-
лите бил посветен на се-
мейство Степанови, чи-
ято трудна съдба заин-
тересувала местната об-
щественост. През 1970 г.
в центъра на Тимашевск
била издигната сграда-
та на местния истори-
чески музей по проект
на петербургския архи-
тект В. Гаврилов. На 10
май 1975 г. е открита
първата експозиция, на-

речена "Величието на
ратния подвиг на се-
мейство Степанови", а
музеят получил статут
на филиал на Красно-
дарския държавен исто-
рико-археологичен му-
зей резерват. През 2009
г. единственият в Русия
музей посветен на едно
семейство е включен в
списъка на забележи-
телностите на Красно-
дарския край.

На четири километра
от града в хутора Олхов-
ски е запазена малката
къща с две стаички и
покрив от папур, откъ-
дето майката е изпра-
щала синовете си на
фронта. Местните жите-
ли въодушевено попъл-
вали историята на се-
мейството с материали,
информации, активно
участвали във възстано-
вяването на къщата. Му-
зеят е открит на 9 май
1982 г. Къщата пресъзда-
ва обстановката на сел-
ското жилище през 20-
30-те години на 20 век.
Мебелите са автентични,
създадени от главата на
семейството Михаил
Степанов и синовете му.
А красивите ръкоделия

са изработени от сама-
та Епистиния и жената
на Филип Александра.

Всяка година през ап-
рил-май в музея в Тима-
шевск се провеждат
"Степанови четения" - съ-
бират се роднини, вете-
рани, съкурсници на бра-
тята, поети, писатели,
композитори и художни-
ци, журналисти - всич-
ки, които помнят подви-
га и почитат паметта на

това семейство.
Майката героиня Епис-

тиния Фьодоровна Сте-
панова последна от се-
мейството напуска този
свят - на 7 февруари 1969
г. Погребана е с всички
воински почести в ста-
ница Днепровска, край
мемориала на загинали-
те воини. А град Тима-
шевск и досега се нари-
ча град на майчината
слава.

Страницата подготви
Димитрина Забаркина

Àëüîøà ñâúðçà Àëòàé ñ Áúëãàðèÿ
се построи училище в селото. Това е
и големият подарък за Скурлатов, кой-
то на 30 март навърши 90 години. Мал-
ките жители на селото познават са-
мия Скурлатов, който е техен съселя-
нин, никога обаче не са виждали
"Альоша". За да създадат този уника-
лен музей се свързали с работещите
в мемориалния комплекс на Хълма
на освободителите в Пловдив, които
им помогнали с материали и подкре-
пили начинанието. Знаят и песента
за "Альоша", и цялата биография на
знаменития си съселянин.

Самите ученици са
екскурзоводи в мо-
дерно оборудвания
музей, където могат
да се провеждат ви-
деоекскурзии, сре-
щи, беседи, семина-
ри, уроци. В централ-
ния стенд, наречен
"В Болгарии русский
солдат...", ключово
място е отредено на
изображението на
паметника "Альоша".
Подробно са предс-
тавени биографията
и бойният път на
Алексей Скурлатов

чрез материали и документи, събира-
ни в рамките на патриотичната акция
"Никой не е забравен - нищо не е
забравено". Алексей Скурлатов е ро-
ден на 30 март 1922 г. През септемв-
ри 1941 г. 19-годишният юноша зами-
нава за фронта, стига до България и
се връща в родните места през но-
ември 1946 г. Участвал е в Курската
битка, награден е с орден "Червена
звезда", медалите "За храброст", "За
победата над Германия във Великата
отечествена война 1941-1945 г." След
завръщането си работи като брига-

дир на машинно-тракторна станция,
комбайнер, старши инженер, инже-
нер, майстор на моторен участък.
През 1983 г. Скурлатов се пенсиони-
ра, но продължава да работи в ре-
монтен завод. Днес радост и удов-
летворение му доставя работата с де-
цата в родната Налобиха.

В беседите си малките екскурзово-
ди изтъкват, че целта на експозиция-
та е да покаже ролята на съветския
народ в победата над фашизма чрез
образа на воина-освободител и съд-
бата на конкретния човек, който жи-
вее в тяхното село. Преобладаващи-
ят сив цвят символизира цвета на вой-
нишкия шинел. Част от експозицията
е посветена на бойните и трудовите
подвизи на други жители на селото,
както и от целия Косихински район.

Експонатите и информацията за му-
зея на Альоша са събирани с участи-
ето на алтайския краеви отряд "Па-
мет". Сапьорна лопата, каска на пе-
хотинец, алуминиеви лъжици, макара
и др. предмети са сред находките от
местата на бойните действия по вре-
ме на войната в Новгородска област.
Със създаването на този уникален
селски музей между далечната ал-
тайска Налобиха и България вече има
жива връзка.

Степанов фестивал започва по идея на уредничката в
дома-музей на семейство Степанови Вера Селуянова.
Тя решила, че когато хората идват тук, не бива да
скърбят, че за подвига на това семейство може да се
разказва и по друг начин. Защото самите те са били
хора с голяма душа, искрени, истински, герои, но без
претенции и патос. Значи за тях трябва да се говори
не с клишета, а въздействайки върху тънките душев-
ни струни на човека, решила Вера Селуянова. Така се
родил музикалният Степанов фестивал наречен "Лэчу
до тэбэ мое сэрдэчко" -  строфи от любимата песен на
Епистиния Фьодоровна. Между другото в цялото село
само Степанови имали патефон и много обичали му-
зиката. Конкурсът на фестивала е в три номинации:
"Народни инструменти", "Народни песни" и "Театър и
художествено слово". Участниците във фестивала са
всички желаещи независимо от възрастта
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В Русия бе пуснато в
действие второто трасе
от Балтийската тръбоп-
роводна система (БТС-
2), заобикаляща Украй-
на и Беларус при дос-
тавката на руски петрол
за Европа, съобщи РИА
"Новости". Първият
участък от тръбопрово-
да БТС-1 за пренос на
петрол до Балтийско
море от северната част
на Западен Сибир е в
експлоатация от края
на 2001 г.

От терминала в прис-
танище Уст-Луга на бре-
га на Балтийско море в
Ленинградска област
танкер, натоварен с
черно злато потегли
към холандското прис-
танище Ротердам. Само
три дни по-късно от тер-
минала, който на пър-
во време ще работи на
пробен режим, по съ-
щия маршрут се отпра-
ви втори танкер.

Изграждането на вто-
рото трасе на петролоп-
ровода започна с отпус-
кането през 2008 г. на
инвестиции от 130 млрд.
рубли (около 3,7 млрд.
евро). Той е с дължина
1000 км и първоначален
капацитет до 30 млн. то-
на петрол годишно. Тръ-
бата свързва град Уне-
ча в Брянска област с
пристанището Уст-Луга,
където суровината се то-
вари на танкери, за да
бъде доставяна в Евро-
па. В Русия трасето пре-
минава по територията
на Брянска, Смоленска,
Тверская, Новгородска

В Делхи започна сре-
щата на високо равни-
ще на 5-те страни с бър-
зоразвиваща се иконо-
мика, обединени в гру-
пата от БРИКС - Брази-
лия, Русия, Индия, Китай
и Южна Африка. В нача-
лото на срещата прези-
дентите Дмитрий Медве-
дев, Дилма Русеф, Ху
Дзинтаотай и Джейкъб
Зума, както и премиерът
на Индия Манмохан
Сингх стиснаха ръцете
си в началото на среща-
та, за да демонстрират
пред света решимостта
си да убедят света в не-
обходимостта от нови
правила в глобалната
икономика и финанси.
Според много наблюда-
тели държавите от ново-
възникващите пазари ис-
кат да превърнат нарас-
тващата си икономичес-
ка мощ и в логично про-
изтичащото от нея дип-
ломатическо влияние.

Петте държави, къде-
то живеят 40% от све-
товното население с
право настояват да зае-
мат по-централно място
при вземане на решения
в МВФ и Световната

Олег Дерипаска е
първият руски оли-
гарх, сменил полето на
инвестиционните проек-
ти от промишления сек-
тор към сектора на нед-

вижимите имоти, съоб-
щи агенция "Блумбърг".
Той е решил да вложи
солидни суми в българ-
ски недвижими имоти,
се казва в публикация-
та. Според агенцията не
е все едно да купиш жи-
лище в България и да
строиш хотел в страна-
та, каквито са намере-
нията на Дерипаска.

Международна енер-
гийна конференция се
провежда в Атина на
28 и 29 март. Тя се ор-
ганизира от британско-
то сп. "Икономист" и е
под егидата на гръцки-
те и кипърските влас-

Ðóñêèÿò ïåòðîë ïîòåãëè
êúì Åâðîïà ïî íîâ ïúò
Балтийската тръбопроводна система става част
от енергийната сигурност на Стария континент

и Ленинградска област.
Така връзката от рус-

ките находища до Ста-
рия континент се скъ-
сява и се гарантира
енергийната сигурност.
Влагането на средства
в съоръжението продъл-
жава, като за периода

2012 - 2015 г. те ще над-
хвърлят 249 млрд. руб-
ли, от които 15,2 млрд.
са от федералния бю-
джет. Отделно за раз-
витието на железопът-
ната инфраструктура,
свързана с обекта, ще
бъдат вложени 39 млрд.
рубли. Петролната база
в Уст-Луга разполага с
8 резервоара, всеки от
които е с вместимост 50

000 куб. м. Технологич-
ната схема позволява
да се зареждат еднов-
ременно два танкера с
общо 150 000 т петрол.

Новото съоръжение
позволява на Русия да
заобиколи транзитни
страни като Украйна и

Беларус, които през
последните години де-
монстрират политичес-
ка нестабилност и неп-
редвидимост в поведе-
нието си на партньори
и това вече няколко пъ-
ти доведе до прекъсва-
не на руските доставки
на газ и петрол за Ев-
ропа. В търговията с
петрол БТС-2 фактичес-
ки ще изпълнява съща-

та задача, каквато имат
"Северен" и "Южен по-
ток" изпълняват в дос-
тавките на газ. От изг-
раждането на Балтийс-
ката тръбопроводна
система и на двата га-
зови коридора недовол-
ни са именно трите

страни транзитьори: Ук-
райна, Беларус и Пол-
ша, които използват
привилегията си, за да
оказват натиск както на
Русия, така и на Евро-
па.

Планирано е на пър-
вия етап мощността на
БТС-2 да бъде 30 млн. т
нефт годишно, а на вто-
рия етап, който трябва
да бъде завършен в

края на 2013 г. - обемът
на доставките да дос-
тигне 38 млн. т. БТС-1,
която стига до базата в
пристанище Приморск,
сега се товарят до 74
млн. т годишно - една
трета от целия руски
петролен износ.

Развитието на Бал-
тийската тръбопровод-
на система е насочено
към размножаване на
експортните потоци на
руски нефт и намалява-
не на транзитните рис-
кове при неговото тран-
спортиране до чуждес-
транните потребители,
заявиха от ръководст-
вото на компанията
"Транснефт". С помощ-
та на БТС-2 Русия ще
може да пренасочи из-
носа си с танкери по
Балтийско море, нама-
лявайки обемите, пре-
насяни по петролопро-
вода "Дружба", мина-
ващ през Беларус по
две трасета - северно
и южно. По южното
разклонение днес се
извършват доставките
на руски и казахски пет-
рол за Полша, Герма-
ния, Украйна, Унгария,
Словакия и Чехия.

"Русия няма намере-
ние да прави резки дви-
жения и тръбата на
БТС-2 ще се запълва
постепенно. Тя ще се
използва, както за уве-
личаване на доставки-
те за Европа, така и ка-

то инструмент за евен-
туално въздействие на
Беларус в случай на
повтаряне на опитите
на Минск да издига ба-
риери пред руския из-
нос, използвайки петро-
лопровода "Дружба",
казва шефът на иконо-
мическия департамент
на Института по енер-
гетика и финанси Сер-
гей Агибалов. Така Русия
получава повече свобо-
да и сигурност в осъ-
ществяване на експор-
та на нефт за Европа.

По-сериозно от вляз-
лата в действие бал-
тийска система може да
пострада Полша, тъй ка-
то досега в пристанище-
то на Гданск ставаше
разтоварването на чер-
ното злато, пристигащо
по тръбопровода "Друж-
ба". Самите полски пот-
ребители няма да пост-
радат, защото страната
ще получава необходи-
мите й количества нефт,
но загубите ще бъдат
конкретно за пристани-
щето в Гданск, което ще
бъде лишено от същест-
вен дял от товарната си
дейност. "Разбира се, че
влизането в действие на
БТС-1 и БТС-2 може да
доведе до определени
загуби за Полша, но то-
ва не означава, че по-
тоците по петролопрово-
да "Дружба" ще бъдат
прекъснати", твърди
Сергей Агибалов.

ÁÐÈÊÑ ñúçäàâà ñâîÿ áàíêà çà ðàçâèòèå
банка. Това е напълно
справедливо, като се
знае, че осигуряването
на финансова помощ, ко-
ято те отпускат през пос-
ледните години рязко се
е увеличило, особено ко-
гато Западът изпитва се-
риозни затруднения във
влагане на средства за
световните програми.

При част от търговски-
те операции страните от
БРИКС вече преминаха
към разплащане в наци-
онални валути, а не в до-
лари. На срещата си в
Делхи лидерите обсъди-
ха решението си за съз-
даване на нова банка за
развитие. Разговорите

им бяха посветени на те-
мата "Стабилни, сигурни
и проспериращи отноше-
ния в БРИКС", на въпро-
сите, свързани с глобал-
ното управление и устой-
чивото развитие. Подпи-
сани бяха споразумения
за сътрудничество и
"Декларация от Делхи",
издаден бе "Изследова-
телски доклад на
БРИКС". В рамките на
посещението си и двус-
транното руско-индийско
сътрудничество Дмитрий
Медведев получи почет-
на докторска степен по
философия от универси-
тета "Джавахарлал Не-
ру".

Страницата подготви Светлана Михова

Путин натиска
символичното

копче на пуска
на БТС-2

На дребно

ти. На форума партньо-
ри на Русия сред учас-
тниците ще бъдат екс-
перти от бранша в Гър-
ция, Кипър, Израел,
Италия и Швейцария.
Заявено бе и участието
на България, както и на
представители на раз-
лични големи енергий-
ни компании. На конфе-
ренцията се обсъжда
европейската енергий-
на карта и в частност
ситуацията в източното
Средиземноморие и
възможностите за ин-
вестиции. В дневния
ред е включен и въпро-
сът за определяне на
изключителните иконо-
мически зони в море-
то, за перспективите в
транзитирането на при-
роден газ, предизвика-
телствата в сектора на
възобновяемите енер-
гийни източници и про-
ектите за тръбопрово-
ди.

Генадий Тимченко,
съсобственик на ком-
панията за търговия с
петрол "Гунвор", зае

първото място в класа-
цията на най-богатите
бизнесмени в Русия и
ОНД, изготвена от рус-
кото сп. "РБК". Според
сметките на изданието
състоянието на Тимчен-
ко, който има финланд-
ско гражданство, за ед-
на година се е увели-
чило с $10 млрд. до
$24,61 млрд. Тимченко
за първи път оглавява
класацията на милиар-
дерите в постсъветско-
то пространство, тъй ка-
то дълго време експер-
тите не са имали дос-
татъчна информация за
оценка на основния му
актив - компанията "Гун-
вор".

Медведев получава почетна докторска степен по фи-
лософия от университета "Джавахарлал Неру"
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Прочутият цигулар и
диригент Владимир
Спиваков е тазгодишни-
ят носител на награда-
та "Света София". Цере-
монията по връчването
на наградите "Золотая
муза" /част от които е
"Света София", съвмес-
тно със Столичната об-
щина/ се състоя на 27
март в зала "България"
под патронажа на пос-
ланика на Русия у нас
Юрий Исаков и със съ-
действието на Столич-
ната община.

Маестро Спиваков
направи истински праз-
нична тази вечер. В
края на концерта той
смени диригентската
палка с цигулката и за
сетен път доказа защо
е звезда от световна ве-
личина, защо създаде-
ният от него камерен ор-
кестър "Виртуозите на
Москва" е търсен и же-
лан гост по най-големи-
те музикални сцени. В
невероятния концерт, на
който прозвучаха твор-
би на Хайдн и Моцарт и

Àïëîäèñìåíòè âçðèâèõà çàëà "Áúëãàðèÿ"
Гениалният Спиваков,"Виртуозите на Москва" и млади
таланти превърнаха церемонията по връчването на
наградите "Золотая муза" в незабравим празник

който присъстващите в
препълнената зала дъл-
го ще помнят, заедно с
виртуозите участваха
млади таланти. 12-го-
дишният цигулар Дани-
ил Харитонов изуми
всички с изпълнението
си, а 16-годишната Анас-
тасия Кобекина предиз-
вика нестихващи апло-
дисменти. По специал-
на покана на маестро
Спиваков в концерта
участваха ученичките от
Националното музикал-
но училище "Любомир
Пипков" - 15-годишната
пианистка Калия Калче-
ва, лауреат на много
конкурси за класическа
музика, и цигуларката
Кристина Георгиева.

Една от каузите, за ко-
ито работи Владимир
Спиваков е търсенето и
подкрепата на млади та-
ланти. През 1994 г. той
основава благотворител-
ната фондация с тази
цел. През последното си
посещение у нас през
2007 г., когато отново из-
несе концерт в зала

"България", Спиваков от-
кри българския клон на
своята фондация, /под-
крепена от компанията
ТВЕЛ/, чиито представи-
тел у нас е "Жокер Ме-
диа" - компанията орга-
низатор на концерта и
на събитието - "Золотая
муза" /годишни награди
за творци с принос в
развитието на българо-
руските връзки/.

На празничната вечер
присъства зам.-кметът
на Столичната община
Тодор Чобанов, митро-
полити, депутати, бивши
министри, актьори, му-
зиканти и обществени-
ци, многобройни почи-
татели на класическата
музика.

1. ВЛАДИМИР СПИВАКОВ - награда "Света
София"

2. ГЕОРГИ ЙОРДАНОВ - Гран-при "Золотая
муза" за цялостен принос

3. доц. МИЛКО АСПАРУХОВ - за цялостен
принос

4. ТОНКО ФОТЕВ - почетен консул на Руска-
та Федерация в Бургас за ежегодното провеж-
дане на Дните на руската култура в Бургас.

5. сп. "Музикални хоризонти" - 45 години от
създаването му и на гл.редактор ЮЛИЯН КУ-
ЮМДЖИЕВ за публикации, свързани с руска-
та култура

6. ОРЛИН АНАСТАСОВ - оперен певец, за
ролята на Борис Годунов в оперните театри на
Валенсия и Генуа, постановка А.Кончаловски

7. проф. ПЛАМЕН ДЖУРОВ - "Софийски му-
зикални седмици"

8. Учители по руски език - доц. д-р ИВАЙЛО
ПЕТРОВ - Шуменски университет;

9. ДИМИТЪР ДЯНКОВ - старши преподава-
тел в средно училище "Електронни системи" -
София

10. МАРТИН ПАНТЕЛЕЕВ - диригент за кон-
церта от Дните на руската духовна култура в
България.

11. БОРИСЛАВ ЧАКРИНОВ - директор на Бур-
гаския драматичен театър за постановката "Из-
губени в звездите" на Семьон Злотников и за
Международния театрален фестивал "На бре-
га", който всяка година е със силно руско при-
съствие

12. НИКИ КЪНЧЕВ - журналист, за цялостно-
то присъствие на руската тема в рубриката му
за музика по Дарик-радио.

13. МИЛКО БОЖКОВ - художник, за карти-
ната "Реквием за Андрей Тарковски" и за ця-
лостен принос

Най-голямата липса в света в момента е липсата на
енергия в любовта, заяви руският диригент и цигулар
маестро Владимир Спиваков на пресконференция пре-
ди концерта в зала "България". По думите му като че
ли в целия свят човечеството се намира на ръба на
отрицанието - не харесва живота, правителството, ра-
ботата, всичко. Затова грижата за възпитанието на
децата е изключително важна, споделя маестрото и
пояснява, че целта на организираната от него фонда-
ция е да търси и подкрепя таланти, но и едновремен-
но децата да осъзнават, че светът не е толкова враж-
дебен, че освен родителите им, има и други хора, кои-
то ги обичат, и самите те стават носители на тази
любов. Владимир Спиваков е директор и главен ди-
ригент на Руската национална филхармония. След де-
бюта си през 1975 г. в Чикаго е покорил всички голе-
ми класически сцени по света - Лондон, Берлин, Мос-
ква, Париж, Виена, Ню Йорк. През годините е рабо-
тил с най-големите имена сред диригентите. За себе
си казва, че животът му е изцяло отдаден на две неща
- музиката и благотворителността. През 1986 г., три
дни след атомната катастрофа в Чернобил, Спиваков
и "Виртуозите на Москва" изнасят концерт в Украйна
в подкрепа на пострадалите  Снимка Валя Чрънкина

15-годишната пианистка Калия Калчева получи наг-
радата на компанията ТВЕЛ

Гран при "Золотая муза" за цялостната си дейност
получи бившият министър на културата на България
Георги Йорданов

Виртуозният цигулар с колежката - ученичката Крис-
тина Георгиева. При посещението си през 2007 г. маес-
тро Спиваков подари на друга българска цигуларка -
Лия Петрова - също ученичка в НМУ, изключително
скъпа цигулка, на която тя свири и до днес. Лауреа-
тът на фондацията на Спиваков Ива Ябланска учи
във Виенската консерватория. По покана на маестро-
то и двете участваха в организирания от Спиваков
фестивал "Москва посреща приятели", където свири-
ха с най-известните оркестри в света

12-годишният цигулар Даниил Харитонов впечатли
публиката с виртуозното си изпълнение
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На Алтай завършва
строителството на уника-
лен обект - най-големи-
ят в Русия Център за кос-
мическо наблюдение
(ЦКН). Негово всевижда-
що "око" е лазерен те-
лескоп. Чрез него се по-
лучават изключително
точни снимки на спътни-
ците и други космичес-
ки апарати, намиращи се
на орбити, отдалечени
на десетки хиляди кило-
метра. По своите харак-
теристики алтайският
център не отстъпва на
американската станция
на Хавайските острови,
която в момента е смя-
тана за най-мощна в све-
та.

Руските космически
експерти досега разпо-
лагаха и с други станции
за следене на орбитал-
ните обекти: на Далеч-
ния изток в района на
Комсомолск на Амур, на
космодрума в Байконур,
и в Шчьолково край
Москва. За новия мощен
ЦКН бе избрано алтайс-
кото село Савушка, тъй
като местността е с най-
добрите в Русия астрок-
лиматични характеристи-
ки. Тук, от което и да, е
друго място в страната
има най-много слънчеви
дни и ясни нощи в годи-
ната, а това е едно от
главните условия за ра-
бота на лазерното обо-
рудване. Първият телес-
коп, инсталиран в цен-
търа, работи вече някол-
ко години. С него инже-
нерите определят коор-
динатите на космически
обекти, отдалечени от
Земята до 40 000 км.

Данните от телескопа
се предават в апаратна-
та, където на екран се
вижда един от спътници-
те на ГЛОНАСС. Имен-
но руската навигацион-
на система е сред глав-
ните обекти на косми-
ческото наблюдение.
Данните, които ЦКН
транслира характеризи-
рат точността на работа
на ГЛОНАСС и служат за
основа за по-нататъшно
коригиране и усъвършен-
стване на навигационна-
та система. За една нощ
операторите проследя-
ват движението и функ-
ционирането на около 50
спътника. Лазерният лъч,
пронизващ нощния не-

Ïååùè ãóùåðè
ñå ãîòâÿò çà ïîëåò

Гекони - вид гущери, които ще бъдат изстре-
ляни в Космоса с руския космически апарат
"Бион-М", по време на полета ще се хранят с
живи брашнени червеи, съобщиха за "Интер-
факс" от Института по медико-биологични проб-
леми към Руската академия на науките. "Бион-
М" ще излети от Байконур през третото триме-
сечие на 2012 г. Освен гекони с него ще поле-
тят и други малки лабораторни животни.

Геконите са единствените представители на
този вид гръбначни, които издават звуци при
общуването помежду си. Повечето от тях имат
специална структура на пръстите, която им поз-
волява да се изкачват по вертикални и гладки
повърхности и дори да се движат по таваните
на помещения. За разлика от другите гущери
те нямат клепачи, а прозрачна мембрана пред-
пазва очите им. Обикновено през деня спят, а
нощем са активни. Хранят се главно с различ-
ни буболечки, но предпочитат щурците. През
последните няколко години се превърнаха в мод-
ни домашни любимци.

В Космоса менюто няма да е от любимите им и
ще трябва да се задоволят с брашнените червеи.
За да останат живи червеите, ще им бъде създа-
дена специална среда на обитаване с източници
на влага и калций. В червеите ще се запазят
достатъчно големи количества хранителни вещес-
тва, за да се чувстват геконите добре по време
на полета. Като допълнителен източник на кал-
ций за гущерите на контейнерите ще бъдат прик-
репени парченца от черупки на сепии.

Общо в рамките на проекта "Бион-М" на ор-
бита за един месец ще бъдат изпратени 15 че-
тиримесечни женски гекона. Чрез този експе-
римент биолозите искат да изследват въздейс-
твието на безтегловността върху влечугите. След
като гущерите се завърнат на Земята, учените
ще изследват вътрешните им органи и тъкани.
Освен това видеозапис ще позволи секунда по
секунда да бъде анализирано поведението на
животните по време на полет.

Според учените
това е много важно,
тъй като емоционал-
ното поведение на
човек се управлява
от същата лимбична
система, както и
при влечугите. Ста-
ва дума за функци-
онална система, из-
градена от няколко
структури на глав-
ния мозък. Тя участ-
ва в регулацията на
функциите на вът-
решните органи,
обонянието, поведе-
нието, емоциите, паметта, съня и други.

Âñåâèæäàùî "îêî"
ñå îòâàðÿ íà Àëòàé

Центърът за космическо наблюдение
ще разполага с уникален телескоп

босвод, може да бъде
видян от голямо разсто-
яние. Негов източник е
телескопът, снабден с
уникална оптическа сис-
тема. В основата на
действие са специални-
те монтирани там матри-
ци, които регулират ин-
тензивността на светли-
ната. Това дава възмож-
ност снимките на косми-
ческите апарати да се
получават с високо раз-
решение.

"От земната повърх-
ност ние наблюдаваме
космическите обекти
през плътния слой на ат-
мосферата. Следствие
на различни процеси в
нея - ветрове и термич-
ни потоци, тя е изклю-
чително нееднородна,
турбулентна и динамич-
на. С помощта на опре-
делени изкривявания
гъвкавото огледало дава
възможност да се ком-
пенсира атмосферната
динамика. Това е лесно
да се обясни, но да се
постигне на практика е
доста сложно", казва на-
чалникът на отделение
във Въздушно-космичес-
ките войски Николай
Горбушин.

"Зрението" на алтайс-

кия център ще стане още
по-силно, когато бъде
монтиран и вторият те-
лескоп. Той ще бъде на-
сочен главно към по-нис-
ките орбити, защото
именно на тях е съсре-
доточена по-голямата
част от спътниците. Но-
вата оптика, разработе-
на от руските учени оси-
гурява на диспечерите
изображения и на най-
малките детайли на кос-
мическите апарати. А то-
ва вече означава, че
максимално рано ще мо-
же да се получава ин-
формация за това, дали
всички системи на изст-
реляния апарат работят
нормално.

"В усвояването на Кос-
моса все още има мно-
го неизвестни и не ви-
наги при извеждане в
орбита всичко работи
точно така, както са го
замисляли конструктори-
те. Обективни данни за
онова, което се случва
в открития Космос, мо-
же да се получат само с
оптически средства -
особено, когато радиока-
налът не работи. Неус-
пешният полет на "Фо-
бос-грунт" доказа това",
обяснява главният конс-

труктор на алтайския ла-
зерен ЦКН Евгений Гри-
шин. Една от задачите на
центъра е да изпраща
изпреварваща информа-
ция за несполучливите
стартове и полети. С дру-
ги думи, тя да се полу-
чава преди части от ава-
риралите спътници или
кораби да са паднали на
Земята. Планира се но-
вата станция за косми-
ческо наблюдение да за-
работи на пълна мощ-
ност през 2013 г.

Телескопът за траек-
торни измервания е
създаден в Санкт Петер-
бург в Ленинградското
оптично-механично обе-
динение, където са изра-
ботени повечето руски, а
преди това и съветски те-
лескопи. Монтираните на
него камери за наблюде-
ние са дело на Московс-
кия научноизследовател-
ски институт за прециз-
но приборостроене. Те-
лескопът бе изграждан в
продължение на четири
и половина години, пос-
ле няколко месеца про-
дължи монтажът, а изпи-
танията и настройката му
на място в алтайския
център са в ход вече по-
вече от година.

В 34 държави по света
Русия планира да изгради
наземни станции за дифе-
ренциална корекция и мо-
ниторинг (СДКМ) за нужди-
те на своята система за
спътникова навигация ГЛО-
НАСС. Това заяви генерал-
ният директор и главен кон-
структор на корпорацията
"Руски космически системи"
Юрий Урличич, цитиран от
ИТАР-ТАСС.

Агенцията пояснява, че
СДКМ са една от допълни-
телните системи към ГЛО-
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Страницата подготви
Светлана МиховаНаземна станция за нуждите на ГЛОНАСС

НАСС, които позволяват оп-
ределяне на координатите
на обектите с точност до
метри. Изградените вече на
територията на Русия таки-
ва станции осигуряват точ-
ното позициониране в Се-
верното полукълбо. Но за
повишаване на точността на
действие на ГЛОНАСС по-
добни станции трябва да бъ-
дат създадени и в Южното
полукълбо.

Урличич заяви, че в Ан-
тарктида вече има инстали-
рани три СДКМ, като пред-

стои изграждането и на чет-
върта. По думите му Русия
обсъжда варианти за още
станции в 34 държави, ка-
то с първите 10-15 от тях
скоро ще бъдат сключени
договори. Вече приключват
преговорите с Австралия, а
в близко бъдеще предстои
да бъде договорено изграж-
дането на СДКМ в Брази-
лия, Индонезия и Никара-
гуа. Шефът на "Руски кос-
мически системи" добави,
че успоредно с развитието
на наземната инфраструк-

тура се разработват и пла-
нове за модернизацията на
спътниковата групировка на
ГЛОНАСС.

Руската система за спът-
никова навигация бе пус-
ната в действие през 1993
г. само за нуждите на во-
енните. През 1999 г. стату-
тът на ГЛОНАСС бе проме-
нен на система с двойно
предназначение - военно и
гражданско.

Особената конструкция на
пръстите на гущера

Алтайският център за космическо
наблюдение, уникалните камера и телескоп
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23. АРМИЯ И ОРЪЖИЕ

Министерството на
отбраната планира в
най-близко време да
направи 7,3 хил. сер-
жантски длъжности, на
които служат както офи-
цери, така и професио-
нални сержанти, напъл-
но офицерски, съобщи
РИА "Новости", като се
позовава на началника
на Главно управление
"Кадри" на военното ве-
домство генерал-лейте-
нант Виктор Горемикин.

Според него Управле-
ние "Кадри" е излязло с
това предложение във
връзка с увеличаването

Âðúùàò 7 õèë. äóøè íà
îôèöåðñêè äëúæíîñòè

на броя на офицерския
състав до 220 хил. ду-
ши. Министърът на отб-
раната Анатолий Сердю-
ков е взел положител-
но решение по въпроса.

Главният кадровик на
Въоръжените сили по-
ясни, че поради съкра-
щаването на офицерс-
ки длъжности много
офицери са преведени
на по-нискостоящи сер-
жантски длъжности. Па-
ричното доволствие на
тези офицери също е
било намалено. Генера-
лът не уточни дали ще
се увеличат парите на

н о в и т е
длъжности.

Общо в
рамките на
реформата
във Въоръ-
жените сили
броят на офицерите бе-
ше съкратен от 335 до
150 хил. души. Послед-
валото увеличаване до
220 хил. стана след съз-
даването на войските
на Въздушно-космичес-
ката отбрана. Сега на
сержантски длъжности
се водят около 70 хил.
офицери и прапоршчи-
ци. Общият брой на во-

еннослужещите от ре-
довия и сержантския
състав ще достигне 660
хил. души, 100 хил. от
които ще бъдат профе-
сионални военнослуже-
щи. Планирано е до
2017 г. броят на профе-
сионалистите (предим-
но на сержантски длъж-
ности) да стигне до 425
хил. души.

Министерството на
отбраната на Русия
пристъпи към формира-
не на първа бригада на
Военната полиция, чис-
леността на която ще
бъде около 2,5 хил. ду-
ши, пише в. "Ведомос-
ти". Става дума за 130-
а отделна мотострелко-
ва бригада. Сега воен-
ното ведомство набира
военнослужещи. В
близка перспектива по
образеца на 130-а бри-
гада ще бъдат форми-
рани и други бригади,
полкове и части на Во-
енната полиция.

Новата бригада на Во-
енната полиция се фор-
мира в Москва. Засега
е назначено управлени-
ето на 130-а бригада, а
до края на пролетта ще
завърши комплектува-
нето на Първи ба-
тальон. Общо в съста-
ва на бригадата ще вля-
зат три мотострелкови
батальона, на въоръже-
ние в които ще има бро-
нирани машини "УАЗ",
"Тигър" и Iveco "Рис",

Çàïî÷íà ôîðìèðàíåòî íà Âîåííàòà ïîëèöèÿ

както и бронетранспор-
тьори БТР-80. Освен то-
ва Военната полиция
ще получи и огнехвър-
гачки "Шмел".

В щата на бригадата
на Военната полиция
ще има и рота за пси-
хологически операции с
мобилна типографска
установка и звукопре-
давателно оборудване.
В 130-а бригада ще слу-
жат и четирима водола-
зи. В нея няма да има
дознатели, но такава
длъжност е предвидена

към другите подразде-
ления на Военната по-
лиция.

Най-вероятно другите
бригади ще бъдат фор-
мирани в градове, къде-
то са дислоцирани ща-
бове на военни окръзи
и флоти. Военната поли-
ция например ще се по-
яви в Санкт Петербург,
Ростов на Дон,Хаба-
ровск, Владивосток, Се-
вероморск, Балтийск и
Семастопол. Очаква се
общият брой на Военна-
та полиция да бъде око-

ло 20 хил. души. Голяма
част от нейните форми-
рования ще бъдат ком-
плектувани с професи-
онални войници.

Основна задача на
подразделенията на Во-
енната полиция ще бъ-
де поддържане на пра-
вовия ред във войски-
те. Освен това военни-
те полицаи ще бъдат
привличани в контрате-
рористичната борба,
както и при охрана на
военни обекти и транс-
порт.

В средата на март т.
г. бе съобщено, че Ми-
нистерството на отбра-
ната е започнало масо-
во набиране на профе-
сионални военни за ре-
довия и сержантския
състав. Те ще преминат
службата си в Москва
и Подмосковието. Наби-
рането на професио-
нални военнослужещи
се осъществява в мо-
тострелковата бригада,
разположена в Москва
в района на станцията
на метрото "Тулска".

През август т. г. Русия
ще започне доставка в
една от страните от
ОНД на голяма партида
безпилотни комплекси
за въздушно разузнава-
не "Иркут-1А", привърза-
ни към аеростати, съоб-
щи "Интерфакс", като се
позовава на източник в
отбранително-промиш-
ления комплекс. Разме-
рът на партидата и стра-
ната, в която ще бъдат
доставени, не се съоб-
щават. Предаването на
аеростатите на купува-
ча трябва да завърши до
края на годината.

Не става ясно и кога

Ñúêðàùàâàò äâîéíî
àðìèÿòà íà Óêðàéíà

За пет години украинската армия ще бъде сък-
ратена два пъти. Ако сега тя наброява 144 хил.
военнослужещи, през 2017 г. те трябва да ста-
нат 70 хиляди, съобщи изданието "Зеркало не-
дели", в разпореждането на което има проект
на Концепция за реформиране и развитие на
Въоръжените сили на Украйна до 2017 г.

Сега в украинската армия има и 48 хил. души
цивилен персонал. Към края на 2014-а те тряб-
ва да останат 15 хиляди. Освен това до 2017 г.
във Въоръжените сили на Украйна ще бъде от-
менена срочната служба.

За реализирането на армейската реформа,
планирана от украинското Министерство на от-
браната, до 2017 г. е планирано да бъдат отде-
лени 155 млрд. гривни, 40,3 от които ще бъдат
допълнително привлечени средства. Равнището
на военните разходи ще бъде увеличено до 1,4%
от брутния вътрешен продукт. Планирано е съ-
що така мащабното превъоръжаване на армия-
та за започне през 2014 г.

Âîåííîòî âåäîìñòâî ùå ïîëó÷è
äâà ñïåöèàëíè ñàìîëåòà

До края на тази година Казанското авиацион-
но производствено предприятие "Горбунов" ще
достави на Министкерството на отбраната два
специални самолета Ту-214СУС (самолетен въ-
зел за свръзка), съобщи "Интерфакс". Тези са-
молети са построени в края на миналата годи-
на. Според източник на агенцията единият Ту-
214СУС вече е предаден, а доставката на вто-
рия предстои.

По-рано казанското предприятие построи и пре-
даде на военното ведомство четири специални
самолета  на базата на Ту-214 - Ту-214ПУ (пункт
за управление) и Ту-214СР (самолет ретлансла-
тор). Посочените шест самолета са закупени с
един договор, според който Министерството на
отбраната придобива още два самолета за наб-
людение Ту-214ОН, предназначени за участие в
международната програма "Открито небе".

Страницата подготви
Влади Владков

Според източника на агенцията единият Ту-
214ОН е построен през миналата година, но
все още не е предаден на ведомството. През
тази година той трябва да премине сертифика-
ционни и държавни изпитания. Вторият ще бъ-
де сглобен до края на тази година, а ще бъде
доставен през следващата. Очаква се в близко
време да бъдат поръчани още известен брой
самолети Ту-214СР.

Базовият Ту-214 е модификация на среднома-
гистралния пътнически самолет Ту-204 с увели-
чена маса за излитане до 110,8 тона. Ту-214ПУ,
Ту-214СУС и Ту-214СР са специални самолети,
предназначени за администрацията на президен-
та на Русия. Всички те са оборудвани със спе-
циални средства за свръзка.

Правителството на Русия
ще направи реструктуризи-
ране на данъчната задлъж-
нялост на стратегическите
предприятия, които изпъл-
няват държавни отбрани-
телни поръчки, пише в по-
неделник вестник "Ведо-
мости", като се позовава
на неназовани федерални
чиновници.

По данни на изданието
става дума за около 100
млрд. рубли. Като причина

Ðóñèÿ ïðîäàäå ãîëÿìà ïàðòèäà àåðîñòàòè

е подписан договорът за
доставка на аеростати-
те "Иркут-1А". Според из-
точник на агенцията с
тези аеростати се зани-
мава корпорацията "Ир-
кут". Комплексите са

предназначени за наб-
людение и разузнаване
и могат да бъдат задейс-
твани при мониторинг
на райони на извънред-
ни произшествия или за
наблюдение на пътното

движение. "Иркут-1А" е
оборудван със специа-
лизирана телевизионна
и топловизионна оптико-
електронна система за
наблюдение.

Предаването на ин-
формацията от аероста-
та до наземния пункт за
управление става в ре-
ално време на разстоя-
ние до пет километра.
Аеростатите могат да се
издигат до височина до
300 метра и да се нами-
рат във въздуха неогра-
ничено време. Апаратът
може да носи на борда
си полезен товар с ма-
са до шест килограма.

Îïðîùàâàò ìèëèàðäè äàíúöè íà âîåííàòà ïðîìèøëåíîñò
за мащабното опрощаване
се смятат трудностите, въз-
никнали при тези предпри-
ятия в процеса на изпъл-
нение на държавните во-
енни поръчки.

Според Закона за феде-
ралния бюджет за 2012 и
плановия период 2013-
2014 г. правителството има
право както частично, та-
ка и напълно да опрощава
дълговете на отбранителни-
те предприятия. Ако влас-

тите вземат решение за
реструктуризиране, трябва
да започнат този процес до
септември на текущата го-
дина.

Към края на 2011 г. рус-
ки предприятия не бяха из-
пълнили задълженията си
по 84 договора на стойност
42 млрд. рубли. Освен то-
ва Министерството на от-
браната продължи сроко-
вете за изпълнение на 197
договора на стойност 105,8

млрд. рубли. Обемът на
държавните военни поръч-
ки за 2012 г. ще бъде за
около 732,5 млрд. рубли.

Най-големи участници в
държавните отбранителни
поръчки са Обединената ко-
рабостроителна корпора-
ция, "Уралвагонзавод", дър-
жавната корпорация "Рос-
технологии", Обединената
авиостроителна корпора-
ция, "Вертолети России" и
други.
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Сметка
за набиране на средства

за построяването на

паметник на генерал Гурко
в центъра на София:

АСЕТ БАНК
BG 91 IABG 80985002134101

(За ген. Гурко)

Мария Шарапова
стигна до полуфинала
на супертурнира в Ма-
ями. Това стана благо-
дарение на победата й
над китайката Ли На,
която в продължение
на почти три години бе-
ше непреодолима съ-
перничка за Мария. Се-
га за влизане във фи-
нала рускинята ще
трябва да преодолее
полякинята с датски
паспорт Каролин Воз-
няцки, която до неот-
давна заемаше първо
място в рейтинга на те-
нисистките.

Сега Мария Шарапо-
ва е близо до пиковата
си форма, което се пот-
върждава напълно от
резултатите й през та-
зи година. В два от три-
те турнира, в които е
участвала, рускинята
стига до финал, където
само Виктория Азарен-
ко успя да я победи. Ки-
тайката, която преди
пет-шест години губеше
от Шарапова без никак-
ви шансове, през пос-

Øàðàïîâà ïðîáè êèòàéñêàòà ñòåíà
За първи път от 2010 г. насам рускинята побеждава Ли На

ледните три сезона се
превърна в непреодоли-
ма бариера за Мария.

В този период те се
срещнаха три пъти - на
трева, на твърда нас-

тилка и на грунт, и пос-
тоянно китайската тени-
систка побеждаваше.
При това доста увере-
но - в трите мача Ша-
рапова не беше взела
нито един сет.

"Помнех тази статис-
тика и, разбира се, ис-
ках да я променя", от-
беляза Мария вече след
двубоя, който не се ока-
за никак дълъг - играта
продължи 68 минути.
Първоначално и двете
спортистки бяха нерв-
ни и сковани, поради
което не можеха да се
съсредоточат върху
сервисите си. Поради
това първите пет гейма
завършиха с пробиви.
За щастие тази размя-
на на любезности беше
прекратена от Шарапо-
ва. Когато резултатът
стана 3:3 Шарапова
рязко засили темпото,
след което на корта
имаше само една тени-
систка. Колкото и да се
стараеше, Ли На не мо-
жа да вземе нито гейм
повече.

"×åëñè" çàðàäâà Àáðàìîâè÷
Според общото мнение на специалистите мачът

"Бенфика" - "Челси" се оказа най-равностоен от
четирите четвъртфинални двубоя. Преди две-три
години в това противопоставяне лондонският клуб
би се смятал за еднозначен фаворит, но сега всичко
е доста по-различно. В "Челси" сега става болез-
нена смяна на поколенията, която не можа да
осъществи вече уволнения треньор Андре Вилаш-
Боаш, а при "Бенфика" е обратното - отборът е
близо до най-високата си точка напоследък.

И все пак от първите минути стана ясно, че на
"Стадио да Луш" е пристигнал не някой средняк.
Каквито и проблеми да изпитва "Челси" при пос-
трояването на отборната игра, класата на фут-
болистите от Лондон се виждаше и с невъоръ-
жено око. Един от най-добрите си мачове през
сезона направи бившият защитник на лисабонс-
кия клуб Давид Луиз, който напоследък се смя-
таше за едно от най-слабите звена на гостите. В
тазгодишния турнир за Шампионската лига в Ли-
сабон "Челси" за първи път спечели като гост.

- Знаехме за трудностите, с които ще се срещ-
нем - разсъждаваше след мача героят за англи-
чаните Давид Луиз. - Ние все още нищо не сме
спечелили, но показахме зрелост и опит.

Дори Фернандо Торес, който изигра още един
неизразителен мач, показа, че някъде дълбоко в
него са запазени остатъците на голямото майс-
торство. Пробивът и изящният пас на испанеца
на практика създадоха победния гол, който бе-
ше реализиран от футболиста от Кот д`Ивуар
Саломон Калу.

Не може да се каже, че португалците играха
по-лошо. Дори обратното. Просто на възпитани-
ците на старши треньора Жорже Жезус не дос-
тигнаха опитът и зрелостта, за които говореше
Луиз.

"Челси" си тръгна с предимство от Лисабон, но
е рано да се говори за полуфинал.

- Радостни сме от този резултат - не скри удов-
летворението си изпълняващият длъжността стар-
ши треньор на лондончани Роберто ди Матео. -
Сега "Челси" е в по-изгодна позиция. В същото
време резултатът е много опасен - нямаме пра-
во да мислим, че вече сме преминали в следва-
щия етап.

Планира се в руско-
то футболно първенст-
во да бъдат въведени
плейофи, заяви прези-
дентът на Руския футбо-
лен съюз (РФС) Сергей
Фурсенко, цитиран от
изданието "Советский
спорт". Според него
плейофните мачове ще
бъдат въведени още
през сезон 2012-2013 г.
Шефът на РФС не раз-
кри подробности от то-
зи проект.

Фурсенко добави, че
новата схема ще пови-
ши конкуренцията и ин-
тереса към първенство-
то. Той не уточни също
така по колко отбора

Âúâåæäàò ïëåéîôè âúâ ôóòáîëíîòî ïúðâåíñòâî
ще участват в плейофи-
те.

През времето, откак-
то е президент на РФС
Фурсенко неведнъж
инициира промени в
схемата на футболното
първенство на Русия.
Именно при него Пре-
миер лигата премина на
схема "есен-пролет",
както в повечето евро-
пейски национални пър-
венства. През сезон
2011-2012 г., който ста-
на преходен, първентс-
вото на страната про-
дължава година и поло-
вина. Следващият се-
зон ще премине напъл-
но по новата схема.

Полузащитникът на
мадридския футболен
клуб "Реал" Криштиану
Роналдо не може да на-
учи руския нападател
на дублиращия състав
на отбора Денис Чери-
шов да бие наказател-
ни удари. Това разказа
самият Черишов в ин-
тервю за изданието
"Советский спорт".

Руснакът признава, че
Роналдо се опитал да
го научи да изпълнява
фаловете така, че топ-
ката в последния мо-
мент да падне към вра-
тата. "При мен топката
отива все в небесата.
Веднага разбираш, че
има накъде да растеш",
описва впечатленията
си от занятията с Ро-
налдо Черишов.

Той подчертава, че в
"Реал" има прекрасни
взаимоотношения между
футболистите, а играчи-
те от основния състав са
готови да дадат съвети
на младите. Черишов на
шега нарече Роналдо

Ëÿòíîòî ÷àñîâî âðåìå
ñòàíà ïðè÷èíà çà
çàãóáàòà íà ãðóçèíöèòå

На Европейското първенство по шахмат в Плов-
див на представителите на Грузия бяха отчетени
технически загуби заради закъснение за своите
мачове. Поражения са записани на Давид Бе-
нидзе, Лука Поичадзе, Гайоза Нигаури, Шота Аза-
ладзе, Давид Ломсадзе и Георгий Хелая, съоб-
щава "Грузия онлайн".

Информационният портал сочи, че шахматис-
тите са закъснели за мачовете си заради пре-
минаването на лятно часово време - часовници-
те бяха превъртяни час напред в последната не-
деля - 25 март. Шахматистите не обърнали вни-
мание на това обстоятелство, тъй като в Грузия
не променят времето.

Наред с Грузия се отказаха от преминаване
към лятно часово време и други страни от бив-
шия СССР - Узбекистан, Таджикистан, Туркме-
нистан, Казахстан и Киргизстан.

Ðîíàëäî íå ìîæå äà íàó÷è ðóñíàê äà áèå
íàêàçàòåëíè óäàðè

конкурент за мястото в
състава, тъй като русна-
кът, както и португалски-
ят футболист, играе на
левия фланг на атаката.

Руският футболист
призна, че мечтае да
пробие в основния със-
тав на "Реал". Той не
мисли да играе в Русия
заради лошото състоя-
ние на терена на ста-
дионите.

21-годишният Денис
Черишов е син на бив-
шия национален футбо-
лист Дмитрий Черишов,
който сега тренира от-
бора на "Волга" (Нижни
Новгород). Черишов-
младши играе вече мно-
го години в юношески-
те отбори на "Реал", а
през 2009 г. дебютира за
"Кастиля" - дублиращия
състав на мадридци.

През сезон 2011-2012
г. "Кастиля" е в Сегунда
В (третия по значимост
дивизион в испанското
първенство) и се бори
за влизане във Втори
дивизион - след 31 ма-

ча в своята група "Кас-
тиля" е лидер с откъс-
ване от девет точки от
второто място. През то-

зи сезон Черишов е
изиграл за отбора си 23
мача, в които е вкарал
6 гола.

Съотборниците на Денис (вторият отляво) го поздра-
вяват след отбелязването на поредния гол

Сергей
Фурсенко

Голмайсторът Сало-
мон Калу (вдясно)


